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1- مرکز نوآوري بخش تعاون در استان یزد راه اندازي می شود - آریا نیوز

2- خسارت 26 میلیارد تومانی کرونا به مشاغل مددجویان - دانا
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13- مشکلات ارزي، تولید کامیون را در آستانه نابودي قرار داده است - رویداد 24
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22- 4224 سهمیه براي طرح مسکن اجتماعی کارگري در مازندران/سیاست هاي غلط اقتصادي در گذشته روزگار اقتصادي
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44- روستاي «معدن فیروزه» بیکار ندارد - خبرگزاري فارس
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ضمانت - خبرگزاري فارس
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48- مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خواب خوشرو در شیراز - دانا
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52- مهارت افزایی راهی براي توسعه اقتصاد شهري است - اکونا پرس

53- افتتاح بیش از 80 درصد از 500 مراکز نیکوکاري کارآفرین وعده داده شده - رادیو گفت و گو

54- صرفه جویی ارزي 500 میلیون یورویی در ساخت خط لوله گوره-جاسک - ایران پترونت

55- عملیات بتن ریزي راکتور جدید نیروگاه اتمی بوشهر رو به پایان است/ نیاز به نیروهاي متخصص براي تکمیل فازهاي

نیروگاهی - تسنیم

56- پیگیري تسنیم از مصوبات سفر رئیس جمهور به کرمان / احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر به کجا رسید؟ -
تسنیم

57- تمرکز بر یارانه هاي حمایتی دستاوردي جز تعمیق انتظارات جامعه نخواهد داشت - ایلنا

58- گفت وگوي خواندنی تسنیم با جوان موفق دزفولی / کارآفرینی که با همت تولیدکننده بلدرچین «نژادسنگین» در ایران

شد + فیلم - تسنیم



59- تولید بیش از یک تن شمش طلا - شما نیوز

60- 124 هزارتن میوه سیب در باغستان هاي کهگیلویه و بویراحمد برداشت شد - ایرنا

61- نارنج در رَنج؛ غفلت مسوولان از ته تغاري مرکبات! - اصفهان شرق

62- 11 هزار 600 نفر با تسهیلات صندوق کارآفرینی امید گلستان صاحب شغل شدند - ایرنا

63- بهره برداري 10مرکز نیکوکاري محله در سوادکوه شمالی - خبرگزاري صدا و سیما

64- پرداخت 800میلیون تومان تسهیلات به مددجویان آسیب دیده از کرونا - خبرگزاري صدا و سیما

65- 15.4 میلیارد تومان سرمایه گذاري در رویداد سکوي پرتاب زاینده رود - وبنا

66- چند درصد دانش آموزان گیلان در مدارس غیردولتی تحصیل می کنند؟! - دیار میرزا

67- مسیر سنگلاخی پژوهش در ایران - ایسنا

68- اسنپ زنان سرپرست خانواده را از پرداخت کمیسیون معاف کرد - دیده بان فردا

69- مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خواب خوشرو - شیرازه

70- ایجاد و بهره برداري از مرکز نوآوري بخش تعاون در یزد - موج



 

مرکز نوآوري بخش تعاون در استان یزد راه اندازي می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/09/23

خبرگزاري آریا - سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: امروزه مشاغل نوبنیاد در بستر فضاي
مجازي رشد قابل توجهی یافته است و تولید فن آوري و
محصولات شرکت هاي تعاونی منطبق بر سلیقه بازار
وتجاري سازي آنها می تواند در دستور کار این تفاهم نامه

 
قرار گیرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان یزد، تفاهم نامه همکاري مشترك فی
مابین اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد و

 
تعاونی شتابنده نوآوري پیشگامان کویر در ایجاد و بهره برداري از مرکز نوآوري بخش تعاون امضاء شد. 

عماد تشکري در رابطه با این خبر افزود: این تفاهم نامه با هدف ایجاد زمینه مناسب براي بروز خلاقیت و فراهم کردن بستر رشد و
پرورش ایده هاي نو و ایجاد بستر مناسب براي کارآفرینی، اشتغال و تجاري سازي محصولات تعاونی هاي نوبنیاد، پژوهشگران،

 
محققان و دانشجویان در بخش تعاون منعقد شده است. 

وي کمک به شکل گیري و حیات شرکت هاي تعاونی دانش بنیان و خلاق را از دیگر اهداف این تفاهم نامه برشمرد و افزود: با شیوع
ویروس کرونا بسیاري از مشاغل دچار آسیب شدند. امروزه مشاغل نوبنیاد در بستر فضاي مجازي رشد قابل توجهی یافته است و تولید

 
فن آوري و محصولات شرکت هاي تعاونی منطبق بر سلیقه بازار وتجاري سازي آنها می تواند در دستور کار این تفاهم نامه قرار گیرد. 
سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد ایجاد ارتباط بین دانشگاه، صنعت، تعاون و تأمین سرمایه هاي مادي و معنوي مورد

 
نیاز طرحهاي نوین را از اهدافی برشمرد که این اداره کل در تفاهم نامه دنبال می کند. 

تشکري ادامه داد: تسهیل ارتباط و تعامل واحدهاي تعاونی فعال با صاحبان ایده هاي خلاقانه واستارتاپ ها می تواند در رشد مشاغل

 
نوین در حوزه تعاون مثمر ثمر باشد. 

وي راه اندازي و استقرار اندیشکده تعاون، ایجاد کلینیک هاي مشاوره کسب و کار تعاونی را نیاز امروز جویندگان کار دانست.



خسارت 26 میلیارد تومانی کرونا به مشاغل مددجویان

منبع: داناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/09/23

مجید الهی راد با اشاره به اینکه 944 طرح اشتغال زایی و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد خراسان شمالی به دلیل
محدودیت هاي کرونا آسیب دیدند، گفت: میزان خسارت این طرح ها 26 میلیارد تومان برآورد شده است.

مجید الهی راد با اشاره به اینکه 944 طرح اشتغال زایی و
کارآفرینی مددجویان کمیته امداد خراسان شمالی به دلیل
محدودیت هاي کرونا آسیب دیدند، گفت: میزان خسارت

 
این طرح ها 26 میلیارد تومان برآورد شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ مجید الهی راد،
مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگار
عصراترك با بیان اینکه کمیته امداد امام خمینی (ره)
استان خراسان شمالی در راستاي کمک به آسیب دیدگان
کرونادر استان 800 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه
پرداخت کرد افزود: 944 طرح اشتغال زایی و کارآفرینی

 
مددجویان به دلیل محدودیت هاي کرونا آسیب دیدند. 

وي میزان خسارت این طرح ها را 26 میلیارد تومان اعلام کرد و ادامه داد: این نهاد در تلاش است تا این آسیب ها را در قالب

 
تسهیلات قرض الحسنه جبران کند. 

این مقام مسئول با بیان اینکه این خسارات بیشتر در حوزه دامپروري، خدماتی و صنفی و صنعتی بوده است، یادآور شد: توزیع بسته

 
هاي معیشتی بین 46 هزار و 814 خانوار مددجوي استان از دیگر اقدامات این نهاد با شروع رزمایش همدلی بوده است. 

الهی راد با بیان اینکه کمیته امداد تا کنون اقدامات بسیاري براي کمک به آسیب دیدگان کرونا انجام داده است، افزود: این نهاد از
ابتداي شیوع کرونا 700 میلیون تومان براي هزینه هاي معیشتی، نگهداري و درمانی بیماران زمین گیر، صعب العلاج و سالمند استان

 
کمک کرده است. 

وي خاطرنشان کرد: همچنین 600میلیون تومان نیز براي افراد نیازمند و غیر مددجوي استان و بازماندگان فوتی ویروس کرونا کمک

 
کرده است. 

الهی راد افزود: کمیته امداد خراسان شمالی براي رفاه حال خانواده هاي بیماران کرونایی متوفاي زیرپوشش در صورت سرپرست بودن

 
مددجو، چهار میلیون تومان و در غیر این صورت دو میلیون تومان می پردازد. 

انتهاي پیام/



تب و لرز قانون، اخلاق و ارزش ها در گرمخانه

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/09/23

روند کاري گرمخانه باید منجر و یا الزام به اصلاح پناه جویان باشد نه سرپناه سازي مفت و مجانی براي گروهی هنجارشکن و
اخلاق ستیز تب و لرز قانون، اخلاق و ارزش ها در گرمخانه >

روند کاري گرمخانه باید منجر و یا الزام به اصلاح پناه جویان باشد نه سرپناه سازي مفت و مجانی براي گروهی هنجارشکن و

 
اخلاق ستیز 

 
تب و لرز قانون، اخلاق و ارزش ها در گرمخانه 

 
 

سپهرغرب، گروه اجتماعی - عباس سریشی: به طور معمول در همه جوامع بشري افراد بی خانمان و کارتن خواب به عنوان یکی از
آسیب پذیر ترین و در عین حال به حاشیه رانده شده ترین گروه هاي اجتماعی محسوب می شوند که به هر علت توانایی بسیار اندکی

 
براي ساماندهی زندگی طبیعی خود دارند. 

البته مهم ترین مشخصه این افراد عدم توانایی در تأمین ابتدایی ترین نیازهاي مادي و اجتماعی و برجسته ترین صفت ایشان نیز بی
ثباتی شخصیت و فقدان اراده و مهارت هاي رفتاري در خصوص ترك این وضعیت و درك لزوم بازگشت به زندگی سالم است ضمن
اینکه این افراد به دلیل ابتلا به ناهنجاري و ارتکاب جرائم و رفتارهاي ضد اجتماعی نیز عموماً فاقد هر گونه پذیرش اجتماعی از سوي

 
مردم و یا حمایت ضروري در زمینه هاي اقتصادي،بهداشتی و روحی و روانی نیز هستند 

بررسی نتایح حاصل ازبرخی تحقیقات صورت گرفته از سوي مؤسسات معتبر جهانی و ایضاً کشوري نشان می دهد در حالی که افراد
بی خانمان در غالب موارد موقعیت هاي خطرناکی مانند بیماري هاي روانی، اعتیاد فقر فحشا و... را تجربه کرده و به تعدد و تکرار در
معرض انواع خشونت و جنایت و یا تعرض قرار می گیرند اما نه فقط بهره چندانی از نظام هاي حقوقی و حمایتی نمی برند بلکه حتی
ممکن است به خاطر موقعیتشان خودنیز به عنوان متهمان اصلی بروز این جرائم و ناهنجاري هاي اجتماعی محسوب و مورد تعقیب

 
قرار گیرند. 



در واقع این یک باور پذیرفته شده عمومی است که بی خانمانی هم خطرات انسانی و محیطی زیادي را براي فرد مبتلا به همراه دارد و

 
هم ساختار جامعه را با مشکلات فراوانی رو به رو می کند. 

البته طی چند سال گذشته و به مجرد بروز چند حادثه و رویداد تلخ (شامل فاجعه گور خوابی کارتن خواب ها و یا مرگ تعداي از این
افراد براثر سرما )سعی شده تا با ایجاد گرمخانه و فضاهاي حمایتی و جذب سرمایه و تخصیص اعتباراتی هرچند کم به نوعی به دنبال

 
التیام بخشی از آلام ایشان و متعاقباً تلاش در جهت بازگرداندن آنان به زندگی عادي برایشان فراهم شود. 

اما...! متأسفانه این حقیقت تلخ است که پس از چندین سال تلاش و هزینه کردهاي ریز و درشت اکنون بسیاري از کارشناسان و
صاحب نظران به این نتیجه رسیده اندکه در مقایسه با هزینه ها و دستاوردها و منطبق با فلسفه ایجاد گرمخانه به دو دلیل عمده یعنی
چهارچوب گریزي و تلاش در جهت حفظ هویت توسط افراد کارتن خواب و بی خانمان و نیز ناکار آمدي فعالیت ها، بی برنامگی و
فقدان هدف در موضوع ایجاد گرم خانه ماحصل چند ساله ما از این شیوه حمایتی چیزي بیشتر از تشویق کردن بسیاري از این افراد

 
به ادامه اینگونه زندگی و متعاقباً و حیف و میل سرمایه هاي بیت المال و شهري نباشد. 

گو اینکه در طی این سال ها نیز این گرمخانه ها یا اقامتگاه هاي موقتی که توسط سازمان هاي حمایتی در سطح شهر ها ساخته و
فعالیت می کنند نیز چند پیامد مثبت و منفی با خود به همراه داشته اند که با توجه به بررسی ها و صدالبته ماسواي یک نکته مثبت
آن (یعنی جنبه اخلاقی و انسانی آن مبنی بر تأمین سرپناه ایمن در فصول سرد براي بی خانمان ها ) پیامدهاي منفی ماحصل از بی

 
برنامگی در فعالیت این گرمخانه ها را می توان در سه موضوع کلی مشتمل بر: 

 
آسیب هایی که در پی تأسیس چنین مراکزي به محلات و مناطق اطراف وارد می شود 

 
آسیب هایی که بر اثر تمرکز افراد بی خانمان در یک مکان شکل می گیرد 

 
و در نهایت اثرات فرهنگی- اجتماعی ناشی از تداخل هاي سازمانی این طرح بر محیط اطراف آن تقسیم بندي نمود. 

در این خصوص و به اعتقاد بسیاري از منتقدان مسئله بروز ناامنی و نیز عدم تأثیر گذاري بر فکر و شیوه زندگی این افراد در مجموع

 
بسامد ها و دستاوردهاي منفی حاصل از بی برنامگی گرمخانه ها از برجستگی بسیار بیشتري برخوردار است. 

این بدان معناست که نه فقط بسیاري از این افراد از این فرصت براي بازگشت به زندگی سالم استفاده نکرده و حتی به آن به مثابه
یک غنیمت و یا امکانات باد آورده مفت و مجانی براي ادامه این شیوه زشت زندگی نگاه می کنند بلکه متأثر از ادامه این رویه بسیاري
از خانواده هایی که در نواحی اطراف محل گرمخانه سکونت دارند،نیز مبتلا به انواعی از احساس ناامنی در سویه هاي اجتماعی اخلاقی
و بهداشتی و.. شده اند تا جایی که حتی براساس اطلاعات موجود و در پی شکایت تعدادي از خانواده ها ي مجاور و ساکن تعدادي از

 
این گرمخانه ها نیز براساس مصلحت تعطیل و یا جابجا شده اند. 

 
طرح خوب،اجراي غلط،دستاورد منفی...! 

البته درخصوص این بسامد ها نیز نظریات متفاوتی وجود دارد اینکه در مقابل آن دسته از مدیران شهري و حتی نظریه پردازان
سازمان هاي حمایتی و بهزیستی و حتی انتظامی و قضایی که معتقدند احداث گرمخانه می تواند مانع از پراکندگی افراد مسئله دار در



سطح شهر، مرگ ومیر یا دشواري خدمات رسانی به آن ها در زمینه هاي مختلف، گسترش آسیب هایی مانند تکدي گري،

 
تأثیرپذیري افراد مستعد بی خانمان شود. 

اما در مقابل منتقدان این روند اجرا نیز معتقدند که با توجه به فقدان برنامه ریزي مشخص و عدم هدف گذاري یا مشخص نمودن
اولویت هاي پذیرش و حمایت با تأسیس گرمخانه مشکلات دیگري از جمله تمرکز فقر و تبعات ناشی از آن، تمرکز بالاي این افراد در

 
یک یا دو محله، افزایش امکان توزیع مواد مخدر و مشروبات الکلی افزایش می یابد. 

البته ایشان تأکید دارند که تحقیقات نشان داده که 80 درصد این بی خانمان هاي معتاد به مواد مخدر هستند فلذا با تمرکز در یک
نقطه حتی در شیوه مصرف مواد مخدر هم از یکدیگر تأثیر می پذیرند.در عین حال بسیاري از کارتن خواب ها براي تأمین معاش اولیه
خود دست به هر کاري میزنند و از این طریق امنیت جامعه را از حیث حفظ ارزش ها و هنجارها خدشه دار می کنند.در واقع حضور

 
این افراددر مناطق مختلف شهر می تواند سلامت یک جامعه را مورد تهدید قرار دهد. 

این منتقدان براین باورند که ساماندهی باید همراه با یک توانمندسازي باشد که طی آن فرد به چرخه زندگی عادي بازگردد. در حالی
که عمده افراد کارتن خواب و بی خانمان که در مقاطع مختلف سال جمع آوري می شوند، بعد از مدتی دوباره به گوشه خیابان برمی

 
گردند و باعث می شوند تا ما دست آورد مثبت و مشخصی از این حرکت دریافت نکنیم. 

همچنین نباید از نظر دور داشت که طرح ساماندهی بی خانمان ها و کارتن خواب ها، یک طرح ملی بوده و مستلزم اقدام مؤثر و
همکاري یکپارچه همه سازمان ها و دستگاه هاي مربوطه است. زیرا سیاست هاي توانمندسازي مانند کارآفرینی، درمان، کارآموزي،
ترك اعتیاد، حمایت هاي حقوقی و... در توان یک نهاد( صرفاً شهرداري و یا بهزیستی ) نیست و همکاري نهادها و ارگان هاي ذي ربط

 
را می طلبد. 

در واقع حتی اینگونه متصور است که به علت عدم وجود برنامه و سیاست مشخص تدوین شده بین سازمانی و پرهزینه و مخاطره آمیز
بودن درمان این گروه از افراد، سازمان ها و دستگاه هاي دولتی اختیار ابزار و امکانات لازم براي این موضوع را ندارند، ساماندهی بی
خانمان ها و کارتن خواب ها نه فقط به این شکل شیوه راه به جایی نمی برد. بلکه باعث می شود تا به رغم هزینه کردهاي کلان

 
صورت مسئله همچنان در یک کلاف کور و بی نتیجه باقی بماند. 

 
فاصله و تضاد میان اهداف و دستاوردها.... 

اگر کسی تصور می کنید که هدف از نگارش این مطلب ایجاد انگیزه و یا جرقه اي براي تعطیل کردن گرمخانه به بهانه بسامد هاي
پررنگ منفی آن است کاملاً اشتباه کرده زیرا ما هم به عنوان یک انسان و مبتنی برنظام نامه اخلاقی خود کاملاً براین عقیده استوار
بوده و تأکید داریم که با توجه به شرایط شکننده این جماعت بسیار ضروري است تا در راستاي ارتقاء سطح سلامت و امنیت اجتماعی
با تخصیص حمایت هاي زیستی، روانی و بهداشتی به آنها موجباتی را فراهم آورده تا ضمن بازیابی شخصیتی افرادي که به هر علت
امروز به نام بی خانمان وکارتن خواب در کوچه و خیابان رها شده و دائماً نیز در معرض انواع مشکلات قرار گرفته اند حتی الامکان

 
آنان را به مسیر زندگی سالم و انسانی برگرداند. 

اما موضوع اینجاست که ما نیز به مانند بسیاري از صاحب نظران و کارشناسان معتقد هستیم که لازم است تا مبحث ایجاد گرمخانه
براي حمایت از افراد بی خانمان و کارتن خواب، به مانند بسیاري دیگر از طرح هاي حمایتی یک بار دیگر، به طور دقیق و ریشه اي
مورد بررسی قرار بگیرد تا از این ره آورد خدمات مزبور فقط به افرادي اختصاص یابد که به واقع متعهد به مبانی اخلاقی و انسانی و



خواهان پویایی بوده و مسئولیت هاي اجتماعی خود را قبول کنند، در عین حال نیز به مرور زمان ضمن کسب مهارت هاي لازم و با
استفاده از این فرصت به دنبال بهبود خود و متعاقباً کسب درآمد معقول و سالم و قانونی باشند زیرا کسب درآمد معقول و منطقی
باعث می شود تا آنها نیز به مانند همه افراد عادي جامعه ساختار تأمین مسکن و معاش خود را در فرآیندهاي مطلوب دوباره سازي و
شکل داده و از این راه ضمن کاهش تعداد این افراد و ایمن تر شدن سطح شهر و جامعه،متعاقباً شاهد احیاء زندگی ها و خانوادهاي

 
زیادي نیز باشیم. 

با این حال به رغم همه تلاش ها، ماحصل از پیمایش هاي صورت گرفته در خصوص گرمخانه هاي موجود در شهر همدان (هم زنان و
هم مردان ) و مقایسه نتایج و برون دادهاي چند سال گذشته آن ها باید اعتراف کرد که نه فقط ما به چنین توفیقی دست نیافته ایم
بلکه شواهدي نیز وجود دارد که نشان می دهد تعداد زیادي ازمراجعه کنندگان به این مکان نه فقط قصد و اراده اي واقعی بر بازگشت
به زندگی سالم ندارند بلکه حتی از فرصت به وجود آمده نیز در راستاي ادامه همان روند زندگی نکبت بار و ناهنجار قبلی خود کمال
سوء استفاده را نموده و ضمن خوابیدن در تخت خواب هاي گرم و خوردن غذاي مجانی سعی می کنند تا توان تازه اي هم براي تولید

 
و تزریق برخی ناهنجاري ها و مشکلات به متن و شریان هاي جامعه بدست آورده اند. 

این بدان معناست که متأسفانه در سایه تغافل و بی تفاوتی و بی توجهی به بایستگی ها و برخلاف تصور ما و فلسفه ایجاد گرمخانه این
اماکن هم اکنون به عنوان مأمنی مناسب براي فعالیت هاي آسیب زا و جان پناهی مجانی براي سکونت افراد مسئولیت گریز اجتماعی

 
در حال نقش آفرینی است. 

تحقیقات نشان داده که تقریباً عمده مراجعان به این مرکز معتاد به مواد مخدر هستند و با تمرکز در یک نقطه حتی در شیوه رفتاري
هم از یکدیگر تأثیر می پذیرند.در عین حال و از آنجا که عموما ًنیز شناسنامه، هویت و یا آدرس مشخص و درست و درمانی هم ندارند
لذا با خیال راحت تري اقدام به انجام رفتارهاي بزهکارانه اي مانند مواد فروشی، تعرض به هم جنسان، سرقت، و کارهاي نگو می کنند.

همچنین بررسی هاي دیگري نیز وجود دارد که نشان می دهد علاوه بر بروز تخلفات و ناهنجاري هاي رفتاري امکان انتقال بیماري
هاي مسري از قبیل هپاتیت، ایدز کرونا و... نیز در این اماکن بسیار بالاست موضوعی که در قالب برخی رفتارهاي مشخص و در لایه
هاي زیرین آن مشاهده می شود به این دلیل بسیاري از این افراد به دلیل نداشتن تعهد اخلاقی و انسانی به خود و جامعه به راحتی

 
جذب کارهاي خلاف و نگو می شوند گویا اینکه در این بین نیز قضاوت هاي جامعه برایشان کمترین اهمیتی هم ندارد. 

این موضوع به خصوص در مورد تبعات رفتاري آن دسته زنانی که هم اکنون به عنوان کارتن خواب و بی خانمان شب ها در مراکز
گرمخانه اي پذیرفته شده اما فردا صبح مجدداً به سطح شهر روانه می شوند از حساسیت و شکنندگی به مراتب بیشتري برخودار است
گو اینکه قریب به اتفاق این زنان نیز به مانند مردان داراي اعتیاد به مواد مخدر و برخی بیماري هاي خاص بوده و تعهد خاصی هم به

 
مبانی ارزشی و خطوط قرمز اخلاقی ندارند. 

از نتایج حاصله که به احتمال زیاد بسیاري از شهروندان نیز شاهد آن بوده و در مجموع گفتگوهاي صورت گرفته نیز بدان اشاره شده
است، این تصور وجود دارد که به دلیل فقدان یک برنامه جامع در خصوص ساماندهی، اخذ تعهد و الزام به رعایت بایستگی ها در طول
اقامت در گرمخانه و یا استفاده از امکانات آن بسیار ي از این افراد (کارتن خواب ها و افراد بی خانمان ) نه فقط در روند و روال زندگی
خود هیچ تغییر مثبت و قابل قبولی نداده اند بلکه با سوء استفاده حداکثري از شرایط و موج هاي احساسی توانسته اند تا مدت ها به
صورت رایگان و بی هزینه از داشته هاي یک مکان حمایتی و زیستی که از محل پول بیت المال و مالیات شهروندان راه اندازي شده
به عنوان پوششی براي ادامه فعالیت هاي خلاف و ناهنجار وادامه زندگی غیر مسئولانه خود استفاده کنند بی آنکه مورد بازخواست

 
قرار گیرند و پاسخگوي این لاقیدي باشند. 



 
انتظارات مردم، تصمیمات مدیران....! 

و اما در جمع بندي پاسخ هاي دریافتی ازسوي خبرنگار سپهرغرب از تعداد پنجاه نفر از همشهریان (اعم از خانم و آقا ) در نقاط
مختلف و به ویژه محلات نزدیک به دو گرمخانه موجود در همدان در خصوص تحلیل شرایط گرمخانه، بایستگی ها و الزامات اینگونه

 
عنوان شده است که: 

- تقریبا همه نفرات پاسخ دهنده معتقد بودند که ایجاد سرپناه (بخصوص در فصول سرد ) براي افراد بی خانمان امري الزامی و منطبق

 
با اخلاق و وجدان است و فی نفسه هیچ منعی براي آن متصور نیست. 

- همین گروه با اشاره به اینکه افراد بی خانمان باید شناسایی و مورد حمایت قرار گیرند تأکید کردند: این کار می تواند موجب ارتقاء

 
سطح سلامت اجتماعی شهر شود. 

- حدود 86 درصد پاسخ دهندگان براین باورند که نحوه پذیرش و اسکان و خدمات دهی این اماکن باید مورد تجدیدنظر قرار گیرد (از
منظر این گروه هم اکنون بیشتر مراجعان به این مراکز افرادي عاطل و باطل و مجرم و معتاد و... هستند که شایستگی استفاده از این

 
امکانات را ندارند) 

- حدود 81 درصد گفتگو شوندگان معتقد هستند که امکانات موجود ( حتی کم و حداقلی نیز ) باید به کسانی داده شود که واقعاً

 
نیازمند بوده و خود نیز اراده و تلاش براي بازگشت به زندگی را دارند. 

- از منظر 76 درصد مصاحبه شوندگان باید از کسانی که از امکانات گرمخانه استفاده می کنند تعهد اخذ شود که دنبال خلاف و

 
ناهنجاري و... نروند در حالی که اینگونه نیست و عموماً این افراد پایبند به اصول اخلاقی و ارزشی نیستند. 

- -از منظر 75 درصد همشهریان شرکت کننده در این گفتگو ها وجود گرمخانه ها باعث بروز مشکلاتی در محلات شده و به دلیل

 
برخی تبعات منفی بسیار بهتر است این اماکن در جاي دیگر و دور از شهر تأسیس شود. 

-از دید گاه 66 درصد گفتگو شوندگان باید از پذیرش افراد شناخته شده اي که سال هاست نسبت به اصلاح رفتار خود اقدام و تلاشی

 
نکرده اند دراین اماکن خودداري شود و این هزینه ها صرف افراد واجد شرایط اصلاح گردد. 

-از دیدگاه 51 درصد از پاسخ دهندگان نباید اجازه داد تا بی مبالاتی و بی برنامگی در اداره و فعالیت این اماکن موجب سوء برداشت
براي مردم و مراجعه کنندگان شود، این بدان معناست که گرمخانه محلی موقت براي اصلاح و درمان و پذیرش افراد نیازمند واقعی

 
است نه یک خوابگاه براي بیتوته زمستانی وغذاي مجانی براي افراد لاابُالی غیر مسئول و مسئله دار. 

-از دید همین گروه حتی به صرف پذیرش افراد معتاد فراري ناهنجار و... باید روند کاري گرمخانه منجر به اصلاح آن ها و یا الزام به

 
اصلاح باشد نه سرپناه سازي مفت و مجانی. 

-از دید 48 درصد گفتگو شوندگان باید تا کنون کارنامه اي از نتایج عملکردي گرمخانه با محوریت اصلاح و تربیت بهسازي و بازگشت

 
به زندگی این افراد ارائه می شد اما تا امروز فقط بیلان خورد،خوراك،گرمایش، آب و برق و.. بوده که اعلام شده است. 



-از منظر 36 درصد پرسش شوندگان نه فقط محتواي درونی گرمخانه ها مثبت ارزیابی نمی شود بلکه حتی نشانگانی نیز از تولید و

 
پمپاژ آسیب ها و ناهنجاري ها به بیرون از آنها دیده شده است. 

-از دیدگاه 21 درصد مصاحبه شوندگان و برحسب شنیده ها کیفیت پذیرش و اسکان و امکانات گرمخانه در سال هاي اخیر رو به

 
رشد بوده فلذا این انتظار نیز می رود تا پناه جویان نیز با درك این تغییرات به دنبال اصلاح و بهسازي شخصیتی خود باشند. 

 عباس سریشی



ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین تجاري در سراسر

کشور (محدود)

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/09/23

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات
800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند.

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري
120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از
تسهیلات 800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند

 
شوند. 

به گزارش روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي
افق کوروش، در راستاي طرح توسعه کارآفرینی و ایجاد اشتغال از تمامی صاحبین املاك تجاري بالاي 120 متر و همچنین افرادي
که استطاعت اجاره املاك مذکور را دارند، دعوت به عمل می آید با ثبت نام در این طرح از مزایا و تسهیلات 800 میلیون تومانی

 
برخوردار شوند. (لینک ثبت نام) 

با توجه به محدودیت اعطاي تسهیلات 800 میلیون تومانی، متقاضیان تنها با پر کردن فرم و بدون پرداخت هزینه براي ثبت نام می

 
توانند در این طرح شرکت کنند و شرایط دریافت وام از طریق شماره تلفن همراه ثبت شده به اطلاع آنان خواهد رسید. 

لازم به ذکر است در خصوص املاك تجاري استیجاري، بعد از بررسی شرایط متقاضی، ارائه اجاره نامه 5 ساله بنام او الزامیست و

 
همچنین تمامی املاك تجاري ثبت شده می بایست داراي کاربري تجاري باشند. 

 
جهت ثبت نام رایگان اینجا کلیک کنید و یا به آدرس اینترنتی www.okcs.com/farakhan مراجعه نمایید. 

 
شرایط و ضوابط از طریق پیامک براي متقاضی ارسال می گردد، لذا در ثبت صحیح اطلاعات و شماره تلفن همراه دقت نمایید. 

پربیننده ترین شروع زندگی، چند؟ قیمت انواع آجیل «شب یلدا» در میادین میوه و تره بار اعلام شد ماجراي واردات لوازم خانگی
بوش پشت پرده هاي دیگري هم دارد؟ آغاز ترخیص کامیون هاي وارداتی دست دوم دلایل گرانی ماهی در بازار



ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام by روزنامه آذربایجان

منبع: روزنامه آذربایجانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/09/23

همیشه افراد بسیاري، پاي پست هایشان کامنت می گذارند و پیگیر استوري ها و لایوهایشان هستند، به این افراد بلاگر یا
اینفلوئنسر می گویند. هر چند راه و رسم این دو، کمی باهم متفاوت است؛ بلاگر در واقع نوع تخصصی اینفلوئنسر است که

تولید محتوا دارد، اما در دیده شدن و مورد اقبال بودن، هر دو یکی هستند. طبق ...

 
ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام 

همیشه افراد بسیاري، پاي پست هایشان کامنت می گذارند و پیگیر استوري ها و لایوهایشان هستند، به این افراد بلاگر یا اینفلوئنسر
می گویند. هر چند راه و رسم این دو، کمی باهم متفاوت است؛ بلاگر در واقع نوع تخصصی اینفلوئنسر است که تولید محتوا دارد، اما
در دیده شدن و مورد اقبال بودن، هر دو یکی هستند. طبق تعاریف، بلاگر باید در حوزه اي که به آن می پردازد متخصص بوده و تولید

 
محتوا داشته باشد. 

اجداد بلاگر هاي اینستاگرامی در اصل همان وبلاگ نویسان سابق هستند، اما امروزه و در فضاي اینستاگرام، بلاگر هایی نیز ظهور
کرده اند که تنها سبک هاي زندگی لاکچري را به نمایش می گذارند و به صرف داشتن دنبال کننده بالا بی هیچ تخصص خاصی به

 
خود اجازه اظهارنظر و مشاوره در هر ساحتی را می دهند و هر کالایی را تبلیغ می کنند! 

گفته می شود بلاگر ها می توانند مفید باشند و به معرفی محصولات و خدمات کمک کنند. در واقع به عنوان پل ارتباطی میان
برندها، مارك ها و جامعه، ایفاي نقش کرده و افراد به واسطه آن ها با کالایی خاص آشنا می شوند. در شرایطی که اعتماد به فضاي

 
مجازي کم است، یک بلاگر می تواند بانفوذ و محبوبیت خود به مخاطبانش اطمینان و اعتماد لازم را بدهد. 

آن گونه که اکبر حمیدي یکی از فعالان فضاي مجازي می گوید: «تبلیغ برند هاي معتبر از یک سو و اعتماد مردم به بلاگر از سوي
دیگر این مجال را فراهم می آورد که خرید هاي اینترنتی باواسطه تبلیغاتی بلاگرها، جایگزین روش هاي سنتی شود و مایحتاج زندگی
مردم از سوي برخی بلاگر ها تأمین شود. در این میان خانم ها بیشتر از آقایان به این کاربران اعتماد می کنند و 81 درصد بانوان از

 
طریق بلاگر هاي مورد قبول خود وسایل مورد نیازشان را خریداري می کنند.». 

اما فارغ از اهمیت بلاگر ها در رونق گرفتن مشاغل مجازي، باید به این نکته اشاره کرد که اینستاگرام، بستري رهاشده و فاقد نظارت
است که بسیاري از همین کسب وکار هاي مفید، لابه لاي تبلیغات کالا هاي غیرمفید و بی ارزش گم می شوند و بار ها دیده شده

 
برخی بلاگر ها دست به اخاذي و سرقت از صاحبان کالا و برند ها می زنند. 

همین چند روز پیش خبر سرقت حدود 8 میلیارد ریال طلا و جواهر توسط دو خانم بلاگر از یک جواهرساز به بهانه تبلیغ در صفحه
اینستاگرامشان منتشر شد و مهم تر از همه با درآمد هاي میلیونی و میلیاردي و رقم هاي قابل توجهی که این افراد براي هر استوري
و پست می گیرند هیچ مالیاتی نیز پرداخت نمی کنند؛ بنابراین لازم است نهاد هاي نظارتی به منظور ساماندهی فعالیت بلاگر ها و

 
اینفلوئنسر ها و سازمان مالیاتی کشور براي دریافت مالیات به این عرصه ورود کنند. 

اما سواي این مسائل، بلاگري منبعی براي کسب درآمد است و موفقیت در آن دشوار بوده و همت بالا می طلبد. بلاگر براي موفقیت
در کارش باید هدف داشته باشد و در مرحله اول مشخص کند در چه حوزه اي می خواهد فعالیت کند، در ادامه نیز باید فعالیت
هایش در راستاي هدف تعیین شده، منظم و فعال باشد، نامی که براي صفحه اش انتخاب می کند، جذاب باشد به گونه اي که در

 
ذهن ها ماندگار شود و با مخاطبین خود تعامل کافی و مناسب داشته باشد. 

 
بلاگر ها باید حوزه فعالیت تخصصی داشته باشند 



در همین زمینه، راشدي، کارشناس کسب وکار اینترنتی به ما تعریفی از بلاگر ها و حوزه فعالیتشان ارائه می دهد و تفاوت آن ها با
اینفلوئنسر ها را مشخص می کند: «در دنیا بلاگر به کسی اطلاق می شود که در یک حوزه تخصصی مطالب خود را ارائه می کند. در
سالیان گذشته این اتفاق در صفحات وب سایت و کارگاه هاي تخصصی تحت وب می افتاد، اما اکنون در شبکه هاي اجتماعی و پلتفرم
هاي مختلف و بیشتر اینستاگرام صورت می پذیرد. مخاطبین بلاگر ها نیز افرادي هستند که به آن تخصص علاقه دارند. بلاگري، یکی
از مشاغل پردرآمد در دنیاست. ما با دو قسم بلاگر مواجه هستیم؛ یکی گروه افراد متخصصی هستند که به این حوزه وارد شده اند و

 
مطالب و تخصص خود را تولید محتوا می کنند و ارائه می دهند. 

یکسري افراد نیز هستند که اصلا تخصصی ندارند و صرفا با کار هاي گرافیکی و کپی پیست، مطالب دیگران را با نام خود به عنوان
بلاگر مثلا حوزه فلان معرفی کرده و کار می کنند. متأسفانه گروه دوم تعدادشان بسیار زیاد شده است. مردم در ایران با توجه به
ذائقه، اقلیم، جغرافیا و فرهنگ بیشتر فودبلاگر ها یا بلاگر هایی که در صنعت غذا فعالیت می کنند، فشن بلاگر ها که در حوزه مد

 
فعال هستند و بیوتی بلاگر ها که در حیطه لوازم آرایشی و تجهیزات مربوط به آن فعالیت دارند را دنبال می کنند. 

نکته مهمی که در اینجا مطرح می شود این است که ما بلاگر و اینفلوئنسر را از هم تفکیک کنیم. اینفلوئنسر به کسی گفته می شود
که روي یک نفر یا بیشتر تأثیرگذار باشد و هر مطلبی را با هر محتوایی و بسته به نیاز مخاطبی که او را دنبال می کند، نشر می دهد

 
لذا اینفلوئنسر ها حوزه تخصصی ندارند. 

به عنوان مثال بازیگران و سلبریتی ها یک روز از انتخابات ریاست جمهوري و دیگر روز از یک گالري طلافروشی حمایت می کنند، اما

 
بلاگر در حوزه تخصصی کار می کند و در این بین لایف استایل خود را هم ارائه می کند و این هیچ ایرادي ندارد. 

مثلا اینکه ما بدانیم فلان نویسنده چطور زندگی می کند. این مسئله تا جایی که آسیب زننده نباشد و او نخواهد عقایدش را تحمیل
جمعی کند، مشکلی ندارد. عموما هم این اتفاق نمی افتد چراکه خدا را شکر مردم ما خصوصا نسل جوان بسیار آگاه شده اند و به
محض اینکه ببینند فردي دارد از حوزه تخصصی خود فاصله می گیرد با وي خداحافظی کرده و خیلی راحت آنفالو می کنند. این
اتفاق را حداقل خودم در جمع هایی که هستم می بینم که مثلا آقاي فلان خیلی خوب کار می کرد، اما ناگهان از مسیر منحرف شد.

 
در واقع افکاري به او تزریق شده بود که می خواست آن ها را به جمع تحمیل کند.» 

 
بلاگر ها به کسب وکار هاي خرد کمک می کنند 

 
راشدي معتقد است: «بلاگر ها براي کسب وکار هاي خرد و متوسط رو به پایین بسیار کمک کننده هستند.» 

وي با جدا کردن حساب اینفلوئنسر ها در این خصوص از بلاگر ها اظهار می دارد: «کسب وکار هاي متوسط رو به بالا اصلا به این
حوزه ها ورود پیدا نمی کنند، اما کسب وکار هاي کوچک از بلاگر ها استفاده می کنند. در حالت تخصصی این ها معمولا بلاگر حوزه

 
خودشان را پیدا می کنند و با او کار را پیش می برند. 

به عنوان مثال در صنعت چاپ و انتشار کتاب افراد دانشمند و اهل کتابی هستند که می توانند به ناشران مختلف کمک کنند. این
خیلی خوب است و به اقتصاد کشور هم کمک می کند. در حوزه هاي مختلف دیگر نیز به همین شکل است، اما اینفلوئنسر ها غالبا

 
کاذب هستند. 

مثالی می زنم تا موضوع روشن شود. سال گذشته یک واردکننده خیلی بزرگ آمد و یکسري اکستنشن مو وارد کرد. مدل کارش این
بود که در یک بازه زمانی 6 ماهه این را وارد کند و بفروشد. خب این حالت که فردي به صورت دفعی و در یک زمان محدود کالایی را
تبلیغ می کند کار اینفلوئنسر است و پول بسیار خوبی هم بابت آن می گیرد. این همان دلالی است و به اقتصاد کشور کمکی نمی کند

 
چراکه یک نفر آمده است و یک جنس حالا مرغوب یا نامرغوب را با واسطه گري اینفلوئنسر ها فروخته و رفته است.» 

وي با انتقاد از اینکه هیچ نهاد نظارتی در این حوزه وجود ندارد، می گوید: «اعداد و ارقام میلیاردي به واسطه این پست گذاري ها،
استوري ها و تبلیغ ها در حساب ها و اکانت ها جابه جا می شود و اتفاقات عجیبی در این فضا ها می افتد. چند وقت پیش در رادیو
نیز گفتم که اصلا هیچ نهاد نظارتی در این حوزه وجود ندارد. افرادي که می آیند و خودشان را متخصص اعلام می کنند و با ترفند

 
هایی از جمله شناخت الگوریتم و فضاي ترند خود را مطرح می کنند بسیار زیاد شده اند و این معضل بزرگی است. 



البته بلاگر هایی نیز داریم که در حوزه تخصصی خود واقعا کمک می کنند. به عنوان مثال انتشاراتی را می شناسم که از همین طریق
کارش بسیار گسترش پیدا کرده است. در گذشته ماهی یک کتاب معرفی می کرد و در حال حاضر تا 5-6 کتاب در ماه به مخاطبین
خود معرفی می کند. خب این بزرگ تر شدن مجموعه یعنی کارآفرینی و به اقتصاد کشور نیز کمک می کند. به علاوه اینکه حال
بسیار خوبی را به مخاطب خود منتقل می کند، اما از آن طرف تکلیف اینفلوئنسر ها با مدلی که دارند و اعداد و ارقام سنگینی که می
گیرند مشخص است. گفته می شود این ها با یکسري سایت ها و نهاد هاي بیگانه در ارتباطند که، چون در این زمینه اطلاعاتی ندارم

 
اظهارنظر نمی کنم. گویا پلیس فتا قرار است اقداماتی براي رصد این افراد صورت دهد که هنوز جزئیات آن مشخص نیست.» 

رضا الفت نسب، عضو هیئت مدیره اتحادیه کشوري کسب وکار هاي مجازي هم بلاگر هاي اینستاگرامی را افرادي می داند که حرف

 
خاصی براي گفتن دارند و می توانند ارتباط خوبی با مخاطب برقرار کنند لذا غالبا فالوور هاي زیادي هم دارند. 

وي فعالیت هاي برخی از این بلاگر ها را کمک کننده در جهت معرفی کسب وکار ها دانسته و می گوید: «اکنون اینستاگرام در کشور
ما یک شبکه اجتماعی پرمخاطب محسوب می شود که مردم خواسته یا ناخواسته به شدت آن را دنبال می کنند و شاید بتوان گفت

 
به یکی از برنامه هاي کاربردي در زندگی شان تبدیل شده است. 

بدین گونه که دائما نشانی پیج هاي مختلف اینستاگرام از آشپزي تا مسائل مختلف اجتماعی، سیاسی و ... را به یکدیگر معرفی می
کنند. این تجمع باعث شده است تعداد زیادي کسب وکار در اینستاگرام به وجود آمده و رشد کند. کاري که بلاگر ها می توانند

 
بکنند، این است که کسب وکار ها یا هر نوع فعالیتی که لازم است دیده و شناخته شود را به کاربران اینستاگرام معرفی می کنند. 

بلاگري شاید شغل کاذب به حساب بیاید، اما واقعیت این است که از نظر خود بلاگر ها و افرادي که در حوزه کسب وکار فعالیت می
کنند اصلا کاذب نیست و اتفاقا می توان روي آن حساب کرد. از نقطه نظر درآمد نیز با توجه به تعداد فالوور ها اعداد و ارقام متفاوت
است و بلاگر از چند ده تا چند صد میلیون حتی در روز می تواند درآمد داشته باشد. فعالیت این افراد نیز غالبا به شکل غیررسمی
است و حتی براي واریز وجه نیز می بینیم که پول به حساب آن بلاگر واریز نمی شود و کار از طریق واسطه انجام می گیرد که دلیل

 
این موضوع احتمالا به مسائل مالیاتی برمی گردد.» 

 
اینستاگرام به مثابه جزیره اي آزاد 

مؤسس و عضو هیئت مدیره انجمن صنفی کسب وکار اینترنتی معتقد است در شرایطی که اینستاگرام در کشور ما به رسمیت شناخته
نشده است و این شرکت دفتري در ایران ندارد، قطعا نهاد نظارتی براي سازمان دهی و نظارت بر فعالیت این افراد وجود ندارد: «اگر
بخواهد سازمان دهی صورت بگیرد، یکسري ابزار ها نیاز است هرچند در کل چندان نمی شود سازمان دهی خاصی روي شبکه هاي
اجتماعی انجام داد؛ لذا عدد ها و نرخ هایی که توسط بلاگر ها تقاضا می شود کاملا سلیقه اي و بر اساس تعداد ویوي هر پست یا
استوري است و ساز و کار مشخصی ندارد. در حال حاضر هیچ قانونی در خصوص فعالیت این افراد وجود ندارد. ممکن است بلاگري
براي کانال یا مجموعه اي که قمار می کند، تبلیغ کند و در مقابل فردي بگوید این، چون قمار است من تبلیغ نمی کنم. یا بلاگر
بازیگر معروفی باشد که نگران اعتماد مردم نسبت به خودش باشد، اما در کل قانون این است که پولت را بگیر تبلیغت را بکن، اینجا

 
کسی به تو کاري ندارد. نهاد خاصی هم براي رسیدگی به شکایت ها وجود ندارد هرچند می توان از طریق دادگاه پیگیر شکایت شد.» 

 
اقتصاد درون اینستاگرامی متأثر از فعالیت بلاگر ها 

الفت نسب در خصوص تأثیري که بلاگر ها ممکن است بر اقتصاد کشور بگذارند، می گوید: «زمانی که شما محدوده اي را به رسمیت
نمی شناسید طبیعتا کاري هم به منافع آن ندارید. به عنوان مثال فرض کنید جزیره اي در کنار جزیره کیش و در آب هاي ما توسط
کشوري دیگر احداث شده است و ما کاري نداریم چه کسی به آنجا رفت وآمد می کند یا افراد چه می پوشند و غیره. می توان گفت
اینستاگرام به همین شکل است، اما آنچه مسلم است فعالیت این بلاگر ها بر اقتصاد درون اینستاگرامی که شاید ما چند صد هزار
فروشنده در این فضا داشته باشیم تأثیر می گذارد. مثل این است که من امروز محصول تولیدي ام را در صداوسیما تبلیغ کنم. طبیعتا



 
اگر درست تبلیغ شود دیده خواهد شد، فروش خواهد رفت و به تبع آن می توانم تعداد کارگرانم را زیاد کنم و اشتغال بالا می رود.» 

 
رصد مالی بلاگر ها شدنی، اما سخت 

وي دریافت مالیات از فعالان چنین فضایی را ساده ندانسته و عنوان می دارد: «با توجه به سامانه اي که چند روز پیش راه اندازي شد
نهایتا تا یک سال آینده امکان رصد هر تراکنش مالی فراهم خواهد شد. برخی تصور می کنند در مورد انتقال وجه به صورت کارت به
کارت این پیگیري شدنی نیست، اما سازوکاري که توسط اداره مالیات آماده شده امکان رصد کارت به کارت را نیز فراهم آورده است.
بالاخره سؤال می پرسند این پولی که دائم واریز می شود چیست و از کجا می آید، اما باز هم فکر نمی کنم چندان ساده باشد یعنی
آنقدر راه فرار برایش پیدا می کنند که خود را مستثنی کنند. اگر کار بالا بگیرد حتی ممکن است بگویند ما پول را به صورت نقد و در

 
فلان مکان از شما می گیریم.» 

 
بلاگر ها به کسب وکار هاي خرد کمک می کنند 

عادل طالبی، دبیر انجمن صنفی کسب وکار هاي اینترنتی، معتقد است بلاگر ها در حوزه هاي مختلفی اعم از هنر، فرهنگ و ...
فعالیت می کنند، اما از آنجا که ذات اپلیکیشنی همچون اینستاگرام مانند تیک تاك سرگرمی است در حوزه سرگرمی و لایف استایل

 
بیشترین فعالیت را از این افراد شاهد هستیم. 

وي بابیان اینکه بلاگر ها به کسب وکار هاي کوچک و متوسط بسیار کمک می کنند، می گوید: «من به عنوان تولیدکننده و ارائه
دهنده خدمت به دنبال این هستم که به مخاطبان بیشتري دسترسی پیدا کنم و بلاگر ها در این مهم کمک می کنند و بی تردید در
رسانه هاي رسمی هم امکان فراهم کردن چنین بستري وجود دارد، اما در این بستر بسیاري از کسب وکار ها امکان عرض اندام ندارند.
واقعیت این است که این فضا ها و بلاگر هاي فعال در آن به کسب وکار هاي کوچک و متوسط بسیار کمک کرده اند و در این نباید

 
شک کرد.» 

 
رصد گردش مالی افراد، کار پیچیده اي نیست 

طالبی در ادامه اظهاراتش با اشاره به فرار مالیاتی بلاگر ها و اینفلوئنسر هاي فعال در اینستاگرام بیان می دارد: «اگر اشتباه نکنم از
سال 94 این ها یک نرم افزار فرانسوي را وارد کردند و اکنون باگذشت 5 سال نتوانسته اند آن را راه اندازي کنند. گردش حساب و کد
ملی همه افراد که موجود است. آیا جمع حساب از طریق کد ملی موضوع پیچیده اي است؟ در مورد کشور هاي دیگر اطلاعی ندارم،
اما چند وقت پیش فرانسه را آنالیز کرده بودیم. آنجا مالیات هیچ ارتباطی با اینکه شما چه فعالیتی می کنید ندارد. ربط مالیات به این

 
است که شما چقدر گردش مالی داشته اید. شما با هر فعالیتی پرونده مالیاتی دارید و هر سال نیز باید تسویه آن را بگیرید.» 

وي فعالیت بلاگر ها را از نوع کسب درآمد دانسته و معتقد است این موضوع ارتباطی با شغل کاذب ندارد چراکه اصولا شغل نیست:
«ما دو تعریف داریم یکی کسب وکار و دیگري محل کسب درآمد. این دو موضوع متفاوت است. صاحب کسب وکار استراتژي دارد،
برنامه ریزي دارد، براي توسعه خود تلاش می کند و غیره. منبع درآمد این است که شما از جایی می توانید درآمد کسب کنید. این

 
هیچ ارتباطی به شغل کاذب ندارد. اصولا بلاگري شغل نیست بلکه محل کسب درآمد است.» 

 
از بلاگ نویسی در سایت ها تا بلاگري در اینستاگرام 

علی مسعودي، کارشناس فضاي مجازي هم پیش از پرداختن به نقش بلاگر ها و نحوه کسب درآمد آنها، گریزي به تاریخچه بلاگ
نویسی می زند و تأکید می کند که «باید در این حوزه فرهنگ سازي صورت بپذیرد و اطلاعاتمان را بالا ببریم. بلاگر به معناي لغوي،



برمی گردد به اینکه افرادي از قدیم و از همان ابتدا که اینترنت آمد، مجذوب این فضا شدند و شروع به بلاگ نویسی کردند یعنی

 
مطالب زندگی یا نوشته هاي کوتاه خود را می نوشتند و در سایت هاي بلاگی منتشر می کردند. 

این در ابتداي کار به نویسنده هاي جوان و تازه کار براي شناساندن خود به دیگران بسیار کمک می کرد. خب هر چه ویترین عرضه
نوشته ها بیشتر شود نقد ها به کشف ایرادات کار کمک می کنند و تعریف ها و تمجید ها نیز براي نویسنده جذابیت دارد. اکنون که
در فضاي مجازي محیط هاي گوناگونی ایجاد شده است این امکان نیز به مراتب وسیع تر شده است. فردي در اینستاگرام صفحه اي

 
دارد و امور روزمره خود را با دیگران به اشتراك می گذارد. 

دیگري حرفه اش را به اشتراك می گذارد و به مرور مخاطب جذب می کند. در دنیا همین اصطلاح بلاگر را در مورد افرادي می بینیم
که نه بازیگر هستند، نه ورزشکار و نه سیاستمدار و اصولا کسانی نیستند که در جایی نشانشان بدهند، اما بلاگر هاي معروفی هستند،
یعنی این ها از همان فضاي اینستاگرام معروف شدند و به مرور به این فکر افتادند که حتی درآمد هم براي خود داشته باشند؛ لذا

 
تبلیغ گرفتند و با پست ها و استوري هاي تبلیغاتی به درآمد رسیدند.» 

وي معتقد است: «موضوع کرونا باعث شد بسیاري از افراد که تا قبل از این نمی دانستند بلاگر هستند یا خیر به دنبال آموختن راه و
رسم این کار رفتند و دست به تولید محتوا زدند تا کارشان خروجی محور باشد. اکنون و در زمانه کرونا و قرنطینه هاي خانگی، فرصت
مغتنمی براي افراد فراهم آمده است تا کسب وکارشان را وارد فضاي مجازي کنند. زمانی که فردي فروش لباس و پوشاك داشته است
و اکنون مغازه اش تعطیل است، می تواند در بستر مجازي محصول خود را تبلیغ کند و فروش آنلاین داشته باشد. در این بین بلاگر ها

 
نیز می توانند متناسب با حوزه تخصص خود براي این کسب وکار ها تبلیغ کنند و دست به تولید محتوا بزنند.» 

مسعودي، خریدوفروش هر نوع کالایی در کشور چه به صورت قانونی و چه غیرقانونی را اثرگذار در اقتصاد کشور دانسته و می گوید:
«اینکه فردي در اینستاگرام صفحه اي ایجاد کرده است و تبلیغ کالایی می کند مطمئنا در اقتصاد کشور اثرگذار است چراکه او کالایی
را تولید و عرضه می کند و در این بین خرید و فروشی صورت می گیرد و براي رساندن آن کالا به دست مشتري پاي سیستم حمل
ونقل به میان می آید و براي ردوبدل وجه، حساب هاي بانکی فعال می شود و عملا همه بخش ها درگیر می شوند. در نوروز امسال،
بسیاري از فروشگاه هاي اینترنتی و اصناف پاي کار آمدند و وزارت صنعت، معدن و تجارت یکسري ویژگی ها براي معرفی کسب وکار
ها و فعالیت ها ایجاد کرد. در همان زمان ما به مشکلاتی در این حوزه نیز پی بردیم. به عنوان مثال فهمیدیم در حوزه لجستیک با
مشکل مواجه هستیم یعنی اینکه عده اي کالایی را می فروختند، اما نمی توانستند تحویل دهند و یا تحویل با تأخیر صورت می
پذیرفت یا اینکه امکان دپوي کالا براي برخی فروشگاه ها وجود نداشت. این ها همه باعث شد یک مقدار طراحی ها درست صورت
بگیرد. ما به عنوان دارنده کسب وکار حتما قرار نیست خودمان وب سایت بزنیم. فروشگاه هایی مثل دیجی کالا در همان زمان آمدند
براي افراد تازه کار غرفه هاي فروشگاهی ایجاد کردند و گفتند بیایید کالاي خود را در اینجا تبلیغ و عرضه کنید. این اثر مضاعف در

 
پیشرفت کسب وکار ها داشت. یعنی به جاي اینکه از صفر شروع کنند و به صد برسند از 20 شروع کردند.» 

منبع: روزنامه رسالت



130 معلول جسمی و ذهنی مهابادي هزینه پرستاري دریافت کردند

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/09/23

مهاباد- ایرنا- رییس ادره بهزیستی مهاباد گفت: براي نخستین بار 130 معلول جسمی و ذهنی این شهرستان هزینه پرستاري
ماهیانه دریافت کردند.

مهاباد- ایرنا- رییس ادره بهزیستی مهاباد گفت: براي
نخستین بار 130 معلول جسمی و ذهنی این شهرستان

 
هزینه پرستاري ماهیانه دریافت کردند. 

مهران یوسفی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: خانواده هایی که داراي فرزند معلول جسمی،
ذهنی و داراي بیماري روانی شدید یا خیلی شدید هستند
از آذرماه سال جاري علاوه بر مستمري، مبلغی به عنوان

 
هزینه پرستاري دریافت می کنند. 

وي با اشاره به اینکه هزینه پرستاري هر فرزند معلول 2 میلیون و 500 ریال تعیین شده ابراز امیدواري کرد که در مراحل بعدي بر

 
تعداد خانواده هایی که هزینه پرستاري دریافت می کنند، افزوده شود. 

رییس اداره بهزیستی مهاباد گفت: با توجه به اینکه معلولان در خانواده ها بیشتر مصرف کننده هستند و توان کار و درآمدزایی ندارند،

 
سازمان بهزیستی براي حفظ شان و جایگاه معلولان در خانواده، هزینه پرستاري را به بستگانشان پرداخت می کند. 

وي اضاف کرد: هم اکنون از جمعیت 240 هزار نفري مهاباد، سه هزار و 800 نفر داراي پرونده معلولیت در بهزیستی هستند که حدود
نیمی از آنها به صورت ماهانه مستمري دریافت می کنند که در صورت داشتن شرایط لازم، هزینه پرستاري نیز در آینده براي آنان

 
برقرار می شود. 

وي ادامه داد: معلولان علاوه بر مستمري، کمک هزینه تحصیلی و دانشجویی، مسکن، اشتغال، بیمه تکمیلی، درمان و خرید لوازم

 
ضروري به این توان جویان پرداخت می شود. 

وي اظهار داشت: سازمان بهزیستی در سه حوزه توانبخشی، پیشگیري از معلولیت ها و مسوولیت هاي اجتماعی، اقدامات موثري را در

 
دستور کار داشته و برنامه هاي حمایتی نیز همچنان ادامه دارد. 

رییس اداره بهزیستی مهاباد با انتقاد از عملکرد نهادهاي مختلف در خصوص مناسب سازي اماکن براي سهولت استفاده معلولان بیان
کرد: هم اکنون تعداد انگشت شماري از اداره هاي سطح شهرستان اقدام به مناسب سازي اماکن خود کرده اند و انتظار داریم سایر

ارگان هاي دولتی در راستاي فراهم کردن شرایط تردد معلولان اقدامات بیشتري داشته باشند. 



 
مهاباد با 240 هزار نفر جمعیت در جنوب آذربایجان غربی واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- مهاباد 

 
- آذربایجان غربی 

 
- سازمان بهزیستی کشور 

- معلولان



ثبت نام 90 واحد صنعتی آذربایجان غربی در سامانه تاپ

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/09/23

رییس اداره آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: 90 واحد صنعتی تولیدي این
استان در سامانه ملی تاپ (توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار) ثبت شده است.

ثبت نام 90 واحد صنعتی آذربایجان غربی در سامانه تاپ
رییس اداره آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صنعت،
معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: 90 واحد صنعتی
تولیدي این استان در سامانه ملی تاپ (توانمندسازي تولید

 
و توسعه اشتغال پایدار) ثبت شده است. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی؛علی حضرتی رییس اداره
آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صنعت، معدن و تجارت
آذربایجان غربی با اشاره به لزوم فراهم کردن زیرساخت

هاي لازم براي توسعه سامانه تاپ در آذربایجان غربی افزود: همه بنگاه هاي اقتصادي می توانند با مراجعه به سامانه تاپ از مزیت هاي

 
این طرح استفاده کنند. 

وي ادامه داد: همچنین تاکنون 81 فقره پروانه تحقیق توسعه براي واحدهاي صنعتی این استان صادر و در بیشتر واحدهاي صنعتی

 
منجر به نتایج مثبت و چشمگیر شده است. 

رییس اداره آموزش پژوهش و فناوري سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: همچنین 21 نیاز پژوهشی و تحقیقاتی
در سامانه از سوي واحد هاي صنعتی تولیدي ثبت شده است که پس از بررسی توسط اساتید و دانشجویان نخبه حاضر در این سامانه،

 
پس از رسیدن به نتیجه مطلوب براي رفع مشکل و نیاز مطرح شده منجر به عقد قرارداد خواهد شد. 

حضرتی افزود: در حال حاضر، چهار استاد تاپ، سه دانشجوي تاپ و پنج سرباز تاپ براي مشارکت در پژوهش و تحقیق براي رفع

 
مشکلات واحدهاي صنعتی و معدنی اعلام آمادگی کرده اند. 

وي با اشاره به لزوم فراهم کردن زیرساخت هاي لازم براي توسعه سامانه تاپ در آذربایجان غربی افزود: همه بنگاه هاي اقتصادي می

 
توانند با مراجعه به این سامانه از مزیت هاي طرح استفاده کنند. 

وي با بیان اینکه طرح ملی تاپ در سه بخش اجرا می شود، ادامه داد: دانش آموختگان مشمول خدمت سربازي که تمایل دارند دوران

 
خدمت سربازي خود را در بنگاه هاي اقتصادي بگذرانند، گروه نخست بهره مندان از این طرح به شمار می روند. 

رییس اداره آموزش، پژوهش و فناوري سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: دانشجویان تحصیلات تکمیلی نیز که



تمایل به اجراي مساله محوري پایان نامه هاي خود دارند، می توانند در سامانه طرح توانمندسازي تولید و توسعه اشتغال پایدار ثبت

 
نام کنند. 

حضرتی افزود: داوطلبان یا اعضاي هیات علمی دانشگاه ها و موسسه هاي آموزش عالی و پژوهشی که می خواهند در قالب طرح هاي
پسادکتراي صنعتی و فرصت مطالعاتی در بنگاه هاي صنعتی و معدنی در انجام طرح هاي مستقل یا مشترك فعالیت کنند، از دیگر

 
گروه هاي هدف طرح تاپ محسوب می شوند. 

وي با تاکید بر اینکه طرح «تاپ» پل ارتباطی بین صنعت و دانشگاه است، گفت: وجود منابع انسانی غنی فرصتی براي برقراري ارتباط

 
بین دانشگاه و صنعت به شمار می رود. 

وي بیان کرد: اجراي این طرح ملی به توسعه صادرات، اشتغال پایدار جوانان دانش آموخته و استاندارد کردن محصولات کمک می
کند و تحولات اساسی در بخش صنعت کشور را ایجاد خواهد کرد.



ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین تجاري در سراسر

کشور (محدود)

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/09/23

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات
800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند.

ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین
تجاري در سراسر کشور (محدود) تمامی صاحبین ملک
تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می
توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات 800

 
میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند. 

به گزارش برنا، در راستاي طرح توسعه کارآفرینی و ایجاد
اشتغال از تمامی صاحبین املاك تجاري بالاي 120 متر و
همچنین افرادي که استطاعت اجاره املاك مذکور را دارند،

 
دعوت به عمل می آید با ثبت نام در این طرح از مزایا و تسهیلات 800 میلیون تومانی برخوردار شوند. (لینک ثبت نام) 

با توجه به محدودیت اعطاي تسهیلات 800 میلیون تومانی، متقاضیان تنها با پر کردن فرم و بدون پرداخت هزینه براي ثبت نام می

 
توانند در این طرح شرکت کنند و شرایط دریافت وام از طریق شماره تلفن همراه ثبت شده به اطلاع آنان خواهد رسید. 

لازم به ذکر است در خصوص املاك تجاري استیجاري، بعد از بررسی شرایط متقاضی، ارائه اجاره نامه 5 ساله بنام او الزامیست و

 
همچنین تمامی املاك تجاري ثبت شده می بایست داراي کاربري تجاري باشند. 

 
جهت ثبت نام رایگان اینجا کلیک کنید و یا به آدرس اینترنتی www.okcs.com/farakhan مراجعه کنید. 

شرایط و ضوابط از طریق پیامک براي متقاضی ارسال می گردد، لذا در ثبت صحیح اطلاعات و شماره تلفن همراه دقت کنید.



نماینده لنگرود: صادرات محصولات کشاورزي منبعی زودبازده براي ارزآوري

است

منبع: قلمناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/09/23

نماینده مردم لنگرود در مجلس تاکید کرد که فرآوري و صادرات محصولات کشاورزي منبعی زود بازده براي ارز آوري و
افزایش ارزش پول ملی به شمار می رود. نوشته نماینده لنگرود: صادرات محصولات کشاورزي منبعی زودبازده براي ارزآوري

است اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم | qalamna.ir | Qalam News Agency. پدیدار شد.

نماینده لنگرود: صادرات محصولات کشاورزي منبعی
زودبازده براي ارزآوري است نماینده مردم لنگرود در
مجلس تاکید کرد که فرآوري و صادرات محصولات
کشاورزي منبعی زود بازده براي ارز آوري و افزایش ارزش

 
پول ملی به شمار می رود. 

به گزارش ایسنا، پرویز محمد نژاد قاضی محله در جلسه
علنی امروز مجلس خطاب در تذکري به رییس جمهور،

بیان کرد: آقاي روحانی شما از چهره هایی هستید که هم در دوران قبل و هم بعد انقلاب براي ملت ایران و کشور زحمت کشیده اید
اما امروز سوالات متعددي در ذهن مردم ایجاد شده که از زبان نمایندگان مردم طرح می شود. این سوالات عمدتا برخاسته از بی

 
توجهی شما به برخی از مسائل می باشد. 

وي در ادامه اظهار کرد: به شما توصیه می کنم به دفاتر معاونین خود سر بزنید و ببینید به جاي پرداختن به حل مشکلات مردم در
حال چه کاري هستند؟. یکی از مواردي که سوال برانگیز است در حوزه صنعت است. امروز 80 درصد بنگاه هاي شهرستان لنگرود

 
قفل شده است. چرا که بر اساس مزیت مکانی و مزیت دوره اي ایجاد نشده اند. 

نماینده مردم لنگرود در مجلس تصریح کرد: شهرستان لنگرود در تولید محصولات کشاورزي سرآمد است با فرآوري این محصولات
شاهد اشتغال زایی و رونق تولید می شود. هر کشوري که ارزش پایه پولی آن کم می شود براي ارز آوري به صادرات روي می آورد و

 
صادرات محصولات کشاورزي بسیار زود بازده است. 

انتهاي پیام



صرفه ارزي 500 میلیون یورویی ساخت خط لوله گوره - جاسک

منبع: نبض نفتشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/09/23

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: داخلی سازي تجهیزات ساخت خط لوله هزار کیلومتري گوره جاسک که
اکنون پیشرفتی 80 درصدي دارد، سبب صرفه جویی ارزي 500 میلیون یورویی براي کشور شده است.

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: داخلی سازي تجهیزات ساخت خط لوله هزار کیلومتري گوره جاسک که اکنون

 
پیشرفتی 80 درصدي دارد، سبب صرفه جویی ارزي 500 میلیون یورویی براي کشور شده است. 

نبض نفت - تورج دهقانی به ساخت نیمی از پمپ هاي مورد نیاز
این طرح اشاره کرده و گفته که 780 کیلومتر از هزار کیلومتر

 
خط لوله به کارگاه ارسال شده و در حال جوشکاري است. 

وي با بیان اینکه فاز نخست این طرح با هدف ایجاد ظرفیت
انتقال بیش از 300 هزار بشکه نفت خام تا پایان امسال آماده
بهره برداري خواهد شد، ادامه داد: تاکنون پیشرفت فیزیکی در
این فاز از 80 درصد عبور کرده است، بیش از 780 کیلومتر لوله
به سایت تحویل و بیش از 400 کیلومتر لوله گذاري انجام شده
است که بر اساس برنامه پیش رو، همه گستره خط لوله که
حدود هزار کیلومتر است تا پایان امسال نصب، آزمایش و

 
عملیاتی می شود. 

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت افزود: بیش از 95 درصد از کالاها و خدمات مورد نیاز در این طرح با بهره گیري از ظرفیت
هاي داخلی تأمین شده و با داخلی سازي تجهیزات، از خروج بیش از 500 میلیون یورو جلوگیري شده است. اعتبار مصوب طرح 1.5

 
میلیارد یورو است. 

دهقانی با بیان اینکه شرکت مهندسی و توسعه نفت به منظور تأمین نیازهاي این طرح براي انتقال نفت خام با سه شرکت پمپ ساز
داخلی به منظور ساخت و تأمین 50 عدد الکتروپمپ 3 مگاواتی قرارداد امضا کرده است، گفت: تاکنون ساخت بیش از نیمی از این
الکتروپمپ ها به مرحله پایانی رسیده و به زودي در ایستگاه هاي پروژه گوره – جاسک مستقر می شوند و بقیه آنها نیز تا پایان سال

 
تحویل می شود. 

وي تأکید کرد: براي عمل به رهنمودهاي مقام معظم رهبري درباره جهش تولید و استفاده حداکثري از ظرفیت هاي داخلی، در این
طرح براي حدود 8 هزار نفر به صورت مستقیم و 15 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده که بخش عمده این نیروها از

 
نیروهاي بومی در گستره هزار کیلومتري گوره تا جاسک است. 

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت با اشاره به اینکه شرایط ناشی از شیوع بیماري کرونا شرایط کار را بسیار سخت تر کرده،



ادامه داد: با وجود این و به دلیل اهمیت داشتن و راهبردي بودن این طرح، دست اندرکاران طرح با رعایت پروتکل هاي ستاد مبارزه با
شیوع بیماري کرونا بدون هیچ تعطیلی و بی وقفه براي به ثمر رساندن این طرح در تلاش هستند و تمام فعالیت ها در همه جبهه
هاي کاري با جدیت در حال انجام است تا بتوانیم طبق برنامه زمان بندي پیش برویم و فاز نخست طرح تا پایان امسال راه اندازي

 
شود. 

طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف
ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار
صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل مکران اجرا می
شود. از مهم ترین پروژه هاي این طرح ملی می توان به تأمین و احداث یک هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش،
احداث پنج تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی خط لوله و برق رسانی به آنها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال
پایانی، احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون بشکه در منطقه جاسک و احداث تأسیسات دریایی شامل سه گوي شناور،

 
حوضچه آرامش و تأسیسات جانبی آن در سواحل مکران اشاره کرد. 

 
منبع: ایرنا 

برچسب ها: نبض نفت ، مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت ، داخلی سازي تجهیزات ساخت خط لوله هزار کیلومتري گوره
جاسک



مهار تورم؛ از توسعه صادرات تا کوچک شدن بدنه دولت

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/09/23

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه معتقد است که کوچک کردن دولت می تواند تاثیر بسزایی در کاهش هزینه
هاي دولت و به دنبال آن کاهش تورم داشته باشد

به گزارش سرمدنیوز، سید جلیل جلایی فر با بیان اینکه
بیشترین عامل اثرگذار در افزایش تورم، نرخ ارز است اظهار
کرد: اگر موانع صادرات برداشته شود و بتوانیم پیوندهاي
اقتصادي با کشورهاي همسایه را توسعه دهیم به طور قطع

 
مشکلات و نوسانات بازار ارز نیز تعدیل خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه تصریح کرد:
در این شرایط ما قادر خواهیم بود ارز بیشتري وارد کشور

 
کرده و نهایتا موجب کاهش نرخ ارز شویم. 

وي با اشاره به راهکارهایی براي کاهش یا ثبات نرخ تورم در اقتصاد تاکید کرد: حمایت جدي از تولید داخلی در کشور باید در دستور

 
کار قرار گیرد چرا که رونق تولید نیز خود به خود انتظارات تورمی را کاهش خواهد داد. 

این فعال اقتصادي ادامه داد: نکته مهم دیگر این است که فرآیند کوچک کردن بدنه دولت را باید آغاز کرد که در این مسیر براي
اینکه جامعه دچار افزایش آمار بیکاران نشود و افراد جداشده از دولت به مشاغل غیرتخصصی روي نیاورند باید این فرآیند به صورت
هدفمند دنبال شود. به عنوان نمونه برخی سازمان ها می توانند با واگذاري زیرساخت ملکی خود به کارکنان بازنشسته، به امر تولید
صادرات محور بپردازند و با این کار ضمن ایجاد اشتغال موجب کاهش هزینه دولت به افزایش منابع مالیاتی و درآمدي براي دولت هم

 
منجر خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه با تاکید براینکه انجام این سیاست ها که اجراي همزمان مواد 10 و 16 اقتصاد مقاومتی
را هم به دنبال خواهد داشت می تواند ما را نسبت به تحقق هدفگذاري تورمی نیز امیدوار کند؛ اما آیا به راستی در برنامه سال آینده از
کوچک کردن دولت هم صحبتی شده و می شود؟ این امر می تواند تاثیر بسزایی در کاهش هزینه هاي دولت و به دنبال آن کاهش

تورم داشته باشد.



چگونه نرخ بیکاري در بحرانی ترین دوره اقتصاد تک رقمی شد؟

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/09/23

با اعلام نرخ بیکاري 9.5 درصدي شاخص بیکاري، برخی به این رقم به دیده شک و تردید نگریستند چرا که با توجه به دو
سال تحریم امریکا و شیوع کرونا انتظار می رفت نرخ بیکاري به مراتب بیش از رقم اعلام شده باشد. با این همه کاهش نرخ

مشارکت اقتصادي دلیل اصلی کاهش نرخ بیکاري است.

 با اعلام نرخ بیکاري 9.5 درصدي شاخص بیکاري، برخی
به این رقم به دیده شک و تردید نگریستند چرا که با توجه به دو سال تحریم امریکا و شیوع کرونا انتظار می رفت نرخ بیکاري به

 
مراتب بیش از رقم اعلام شده باشد. با این همه کاهش نرخ مشارکت اقتصادي دلیل اصلی کاهش نرخ بیکاري است. 

به گزارش خبرآنلاین و براساس آخرین آمارها نرخ بیکاري کشور در تابستان امسال به 9.5 درصد کاهش یافته است اما این رقم می
تواند گمراه کننده باشد زیرا بررسی ها نشان می دهد 22.3 درصد از بیکاران و 8.9 درصد از جمعیت شاغل تابستان سال گذشته و در
تابستان امسال به جمعیت غیرفعال اضافه شده اند. چنانچه این افراد در جمعیت جویاي کار لحاظ می شد نرخ بیکاري اکنون 18.5

 
درصد بود. 

بررسی روند جمعیت در سن کار بیانگر آن است که این رقم در تابستان امسال حدود 685 هزار نفر و کمی بیش از رقم متوسط
سالیانه طی چهار سال منتهی به تابستان 98 رشد داشته است. از سوي دیگر بررسی نشان می دهند که در تابستان امسال نسبت به
مدت مشابه در سال گذشته جمعیت فعال یک میلیون و 626 هزار نفر کاهش داشته است. جمعیت فعال مرد 615 هزار نفر و جمعیت
فعال زن یک میلیون و 11 هزار نفر کاهش داشتند. این در حالی است که جمعیت فعال بالاي 15سال در چهار سال منتهی به

 
تابستان 98 سالانه به طور میانگین رشدي 650 هزار نفره را تجربه می کردند. 

 
کاهش سه درصدي مشارکت اقتصادي 

همچنین نرخ مشارکت در تابستان 99 با رشد 41.8 درصدي نسبت به تابستان 98 کاهش 3.1 درصدي داشته است. نرخ مشارکت
زنان در این دوره 3.5 درصد کاهش یافته و به 14.1 درصد و نرخ مشارکت مردان در حدود 2.7 درصد کاهش را تجربه کرده و به
69.5 درصد رسیده است. با این حال جمعیت غیرفعال دو میلیون و 311 هزار نفر نسبت به تابستان 98 رشد داشته است. منظور از
مشارکت درصدي از جمعیت است که یا شاغل هستند و یا به دنبال شغل می گردند و جمعیت غیرفعال افرادي را در بر می گیرد که



 
تمایل یا امیدي در شاغل شدن نمی بینند و بنابراین مشارکتی در فعالیتهاي اقتصادي کشور ندارند. 

 
 

بررسی جزیی تر آمارها بیانگر آن است که در تابستان امسال نسبت به تابستان 98 حدود یک میلیون و 209 هزار نفر از جمعیت
شاغلان کشور کم شده است که از این میان 460 هزار نفر آن مردان و 750 هزار نفر را زنان تشکیل می دهند. حال آنکه در چهار

 
سال منتهی به تابستان 98 جمعیت شاغل سالیانه به طور متوسط 609 هزار نفر افزایش داشته اند. 

با نگاهی به جمعیت شاغل براساس حجم کار و ساعت اشتغال ملاحظه می شود که جمعیت شاغل در تابستان امسال نسبت به فصل
مشابه سال 98 در طول هفته مرجع حجم ساعت کار کمتري را داشته اند و متوسط ساعت کار هفتگی ضمن کاهشی شدن از 44.6

 
ساعت در هفته به 43.2 ساعت رسیده است. 

بررسی جمعیت شاغل برحسب گروه هاي عمده فعالیت اقتصادي گویاي آن است که بخش خدمات با 48.1 درصد بیشترین سهم

 
اشتغال را به خود اختصاص داده است و بخش هاي صنعت با 33.4 درصد و کشاورزي با 18.5 درصد در رتبه هاي بعدي قرار دارند. 

 
خدمات؛ بیشترین ریزش شاغلان 

از نزدیک به یک میلیون و 209 هزار نفر کاهش اشتغال رخ داده در تابستان امسال حدود 346 هزار نفر در بخش کشاورزي، 817

 
هزار نفر در بخش خدمات و 43 هزار نفر در بخش صنعت مشغول بودند. 

این میان در تابستان امسال نسبت به تابستان گذشته جمعیت بیکاري 417 هزار نفر کاهش داشته است. همچنین جمعیت بیکار
جوانان 15 تا 24 ساله 184 هزار نفر و بیکاري فارغ التحصیلان عالی نیز 260 هزار نفر کاهش داشت. با وجود اینکه آمار نشان می
دهند نرخ بیکاري در تابستان امسال نسبت به تابستان 98 کاهش داشته است اما با توجه به این در این فصل تمام جمعیت در سن
کار به جمعیت غیرفعال اضافه شده اند لذا کاهش نرخ بیکاري با کاهش نرخ مشارکت تعدیل است و این اتفاق نمی تواند بیانگر بهبود

 
در حوزه کار کشور باشد و بار دیگر بر لزوم توجه به شاخص هاي دیگر حوزه کار در کنار بیکاري را گوشزد می کند. 

بررسی نرخ بیکاري در استان هاي مختلف کشور حاکی از آن است که در تابستان امسال نسبت به تابستان 98 استان هاي یزد، تهران
و گلستان در نرخ بیکاري کاهش محسوسی داشته اند و استان هاي چهار محال و بختیاري و خراسان شمالی بیشترین افزایش نرخ
بیکاري را تجربه کرده اند. همچنین استان هاي هرمزگان(50.6 درصد) خراسان شمالی (47.9 درصد) بیشترین نرخ مشارکت را در

 
بین استان هاي کشور دارا هستند. 



ماتریس انتقال جریانات نیروي کا تابستان 98 به تابستان 99 بیانگر نکات جالبی است. از جمله اینکه هر چند 86.1 درصد از جمعیت

 
شاغل تابستان 98 در تابستان 99 نیز همچنان شاغل بوده اند با این حال 3.9 درصد آن بیکار و 8.9 درصد غیرفعال شده اند. 

از میان جمعیت دو میلیون و 427 هزار نفره بیکاران در تابستان 98 تنها 40.6 درصد موفق به یافتن شغل شده اند و مابقی یا
همچنان بیکار هستند (معادل 35.9 درصد) یا به دلیل دلسرد شدن از یافتن شغل از بازار کار خارج شده اند که رقم این نیز 22.3

 
درصد محاسبه شده است. 

همچنین در تابستان 99 از کل جمعیت غیرفعال 10 ساله و بیشتر تابستان 98 به میزان  10.6 درصد وارد بازار کار شده اند که از این
میزان 8.1 درصد شاغل و 2.5 درصد بیکار شده اند. ضمن اینکه 87.8 درصد از جمعیت غیرفعال تابستان 98 همچنان در تابستان 99

 
نیز غیر فعال بوده اند. 

به این ترتیب اگر افراد بیکار دلسرد شده و شاغلین اضافه شده به جمعیت غیرفعال تقاضاي شغل داشتند نرخ بیکاري در تابستان

 
امسال نه تنها کاهش نمی یافت بلکه به عدد 18.5 رصد می رسید. 

223228



مشکلات ارزي، تولید کامیون را در آستانه نابودي قرار داده است

منبع: رویداد 24شماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/09/23

نیازي معتقد است بانک مرکزي با برنامه ریزي می توان ارز مورد نیاز طرح کلید به کلید را تامین کند و با صرفه جویی در
تخصیص ارز به کالا هایی که آنقدر براي شهروندان مورد نیاز نیست بر آتش تولید داخلی بدمد.

رویداد24 مهدي نیازي، کارشناس صنعت حمل و نقل و
قائم مقام شرکت آریا دیزل در خصوص آخرین وضعیت
طرح کلید به کلید که مربوط به نوسازي کامیون هاي
فرسوده ایران است به خبرنگار ما می گوید: «شوراي
اقتصاد در اسفند سال 1396 مصوبه اي را در خصوص
قانونی که سال 94 در به تصویب رسیده بود را به عنوان
طرح جایگیزین نوسازي ناوگان فرسوده حمل ونقل جاده
اي را مطرح کردند که بر اساس این طرح به دولت این
اجازه را دادند که حدود 10 میلیارد دلار را به نوسازي

ناوگان حمل ونقل فرسوده تخصیص دهد. در همین راستا دولت خود را مکلف کرد که 50 درصد از قیمت این کامیون ها را تقبل کند

 
این بدان معنا است که در واقع کامیون ها با نصف قیمت در اختیار رانندگان گذاشته می شود.» 

او در همین خصوص ادامه می دهد: «دلیل تصویب چنین لایحه اي این بود که مجموع ناوگان تجاري ایران که در حدود 345 هزار
دستگاه است و حدود 100 هزار دستگاه از این تعداد که 25 درصد کامیون ها را تشکیل می دهند، بالاي 50 سال عمر دارند و این
باعث مشکلات جدي براي صنعت تولید کامیون شده است، زیرا میانگین عمر یک کامیون بر اساس استاندارد هاي جهانی 7 سال
برآورد شده است، ولی همانطور که مشاهده می کنیم در ایران حدود 25 درصد از سامانه حمل ونقل جاده اي کاملا فرسوده هستند

 
که همین موضوع نگرانی هاي فراوانی در حوزه مصرف سوخت، ایمنی جاده اي، کیفیت حمل و نقل و ... را به همراه دارد.» 

نیازي با اشاره به مصرف سوخت کامیون هاي فرسوده اضافه می کند: «بر اساس مطالعات انجام شده در خصوص مصرف سوخت
کامیون هاي فرسوده به برخی کامیون هایی بر خوردیم که بالاي 80 سال سن دارند. بر همین اساس یک کامیون 50 ساله در هر
100 کیلومتر حدود 50 لیتر گازوییل مصرف می کند در حالی که کامیون هاي جدید به صورت میانگین در همین مقدار مسافت
حدود 30 تا 35 لیتر سوخت مصرف می کنند و اگر این مقدار سوخت را در تعداد کامیون هاي از دور خارج شده ضرب کنیم به عدد
بزرگی بر می خوریم و خسارتی که از مصرف سوخت این کامیون ها به کشور می رسد بسیار زیاد است. می بینیم که اگر این طرح

 
اجرایی شود دولت می تواند با در نظر گرفتن صرفه جویی در سوخت بودجه مورد نظر را تامین کند.» 

قائم مقام شرکت آریا دیزل در مورد وضعیت تولید کامیون بعد از تحریم ها اضافه می کند: «این طرح به دلیل پیچیدگی هایی که
تحریم ها به وجود آورد باعث شد که بسیاري از شرکت ها نتوانند ساختار را به نوعی برنامه ریزي کنند که بتوانند تحریم ها را دور
بزنند و در این خصوص آریا دیزل به عنوان تنها شرکتی که در بخش خصوصی توانست به تولید خود در سخترین شرایط ادامه دهد.



در این طرح مبالغی را براي تولید 3 هزار دستگاه کامیون به ما اختصاص دادند که در این خصوص ارز مورد نظر را براي تولید تنها
220 دستگاه به ما پرداخت کردند که با این تعداد نمی توان در طرح کلید به کلید به موفقیتی دست پیدا کرد و با بالا رفتن قیمت ها
رانندگان هم قدرت خرید کامیون هاي جدید را نخواهند داشت از همه این ها مهم تر ما به عنوان تولید کننده نگرانی هایمان در مورد
تعطیلی کارخانه ها و بیکاري کارگران هر روز بیشتر می شود، زیرا هنگامی که نتوانیم قطعات مورد نیاز را براي تولید تهیه کنیم همه

 
چیز رو به تعطیلی خواهد رفت با این شرایط تهیه مواد و قطعات اولیه عملا غیر ممکن خواهد بود.» 

او با تاکید بر برنامه ریزي بانک مرکزي در تخصیص ارز به این طرح می گوید: «بانک مرکزي به دلیل تحریم ها با محدویت هایی روبه
رو است، ولی با این شرایط می بینیم ارز را به برخی از کالا هایی که براي شهروندان اساسی محسوب نمی شود تخصیص می دهند
این در حالی است که اگر این ارز ها را در راه تولید کامیون ها خرج می کردند هم به تولید داخلی کمک می کردند و هم به وضعیت
اشتغال اهمیت داده می شد و اقتصاد کشور را زنده نگاه می داشتد. به نظر می آید که توازنی براي تخصیص ارز در کشور وجود ندارد.
امیدواریم بانک مرکزي با کمک وزارت صمت به این مشکلات رسیدگی کند و موانع را بر طرف کند. مردم به همه کالا ها نیاز دارند،
ولی واقعیت این است که اقتصاد کشور در جاده ها و به وسیله کامیون ها حرکت می کند و در این خصوص تنها خواسته ما این است
که در تخصص ارز به صنایع و واردات توازنی وجود داشته باشد و صنعت تولید کامیون ها که سال هاست در ایران وجود دارد نادیده

گرفته نشود.»



نقش تحصیلات زنان در پازل ''کاهش جمعیت'' کشور/ به میدان آمدن نسلی

که مسئولیت پذیر نیست!

منبع: تسنیمشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/09/23

یک پژوهشگر حوزه جمعیت گفت: دانشگاههاي ما تناسبی با بازار کار ندارند، از طرفی نسلهاي ما به دلیل بیگانگی با فرهنگ
کار، مسئولیت پذیر بار نمی آیند! تراکم جمعیت در شهرها و عدم ساماندهی خدمت سربازي از جمله مواردي هستند که بر

روي کاهش جمعیت اثر گذارند.

یک پژوهشگر حوزه جمعیت گفت: دانشگاههاي ما تناسبی
با بازار کار ندارند، از طرفی نسلهاي ما به دلیل بیگانگی با
فرهنگ کار، مسئولیت پذیر بار نمی آیند! تراکم جمعیت
در شهرها و عدم ساماندهی خدمت سربازي از جمله
مواردي هستند که بر روي کاهش جمعیت اثر گذارند. -

 
اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار اجتماعی باشگاه خبرنگاران پویا؛ دلیل
موفقیت برنامه کنترل جمعیت در دهه هفتاد به کارگیري
همه ساختارها و امکانات ارگانهاي مختلف بود! موفقیت این

 
برنامه به فاجعه کاهش شدید نرخ رشد(زیر یک درصد) و نرخ باروري (زیر 2 فرزند) منجر شد! 

در حال حاضر هم اگر بخواهیم مسئله جمعیت حل و فصل شود ناچاریم از همه ساختارها استفاده کنیم؛ در این رابطه طرح "جوانی
جمعیت و حمایت از خانواده" در فرصت بررسی در کمیسون مشترك مجلس قرار دارد؛ کمیسیون مشترك حول محور جمعیت شکل

 
گرفته و متشکل از نمایندگانی از 8 کمیسیون مختلف مجلس است. 

به دلیل فرابخشی بودن موضوع جمعیت، علاوه بر پیشنهادات نمایندگان کمیسیونهاي مختلف، باید اساتید و صاحب نظران حوزه
جمعیت نیز پاي کار بیایند و طرح مذکور را اصطلاحاً حسابی چکشکاري کنند، این کار از تلف شدن بیشترِ فرصت جمعیتی کشور

 
جلوگیري کرده و کارآیی قانون تدوین شده را افزایش می دهد. 

نهضت سواد آموزي، جهاد سازندگی، وزارتخانه ها، ائمه جمعه، حوزه هاي علمیه و به طور کل همه ساختارها در دهه 70 به اشتباه

 
براي کنترل جمعیت به میدان آمدند حالا نیز براي خروج از این بحران راهی غیر از این کارساز نخواهد بود! 

به بهانه بررسی "طرح جوانی جمعیت" با "دکتر حسین مروتی" پژوهشگر حوزه جمعیت گفت وگویی انجام دادیم که در آن به مسائل

 
و موانع دیگر سر راه رشد جمعیت نیز پرداخته شده است: 

تسنیم: مشکل مهمی که در دوره هاي پیشین در مورد طرح "جمعیت و تعالی خانواده" مجلس مطرح می شد، بار مالی زیاد و عدم

 
تعیین منابع تامین آن بود، آیا این مشکل در نسخه جدید رفع شده است؟ 



در طرح "جوانی جمعیت و حمایت از خانواده"منابع مالی لازم مورد توجه قرار گرفته است؛ از این رو ان شاء االله به مشکل اصل 75

 
قانون اساسی برخورد نخواهد کرد. 

تسنیم: داشتن ضمانت اجرایی براي چنین قوانینی بسیار مهم است؛ نظارت مستمر یکی از روشهایی است که تا حدي آینده اجرایی

 
قوانین را تضمین می کند و موجب می شود قوانین به حال خود رها نشوند. 

بله! نکته دیگري که به خوبی در طرح لحاظ شده همین است و ساختارهایی که باید بر روي اجراي این قانون نظارت کنند تعیین شده
اند، به این معنی که از درون ساختار دولت، وزارت کشور نقش نظارتی خواهد داشت و همینطور ستادي که در ساختار دولت تعیین
شده، هماهنگی هاي لازم را به وجود خواهد آورد؛ ستادي نیز درون شوراي عالی انقلاب فرهنگی تعبیه شده است، علاوه بر این
مجلس نیز بر اساس وظیفه ذاتی خود باید با دریافت گزارشها بر روي قوانین نظارت داشته باشد، در واقع یک نظارت چند لایه طراحی

 
شده است. 

 
تسنیم: مشوقهاي طرح با توجه به ظرفیتهاي موجود در کشور، قابلیت اجرایی دارند؟ 

مشوقهاي در نظر گرفته شده در طرح به اندازه اي هستند که بتوانند تاثیر گذار باشند، در نظر گرفتن مشوقهایی بیش از این مقدور
نبود و ممکن بود کشور در مقاطعی از عهده اجراي آنها برنیاید؛ به نظرم اگر عزم اجرا در دولتی ها وجود داشته باشد در سال آینده

 
این مشوقها می توانند به صورت تمام عیار اجرایی شوند. 

نکاتی هم پیرامون جهت دهی این مشوق ها مطرح است و به نظر بنده باید فکري کرد که اقشار مستضعف جامعه مثل کارگران فصلی
و آنهایی که نه کارگر رسمی هستند، نه جواز کسب دارند و نه حتی بیمه هستند شناسایی شوند و به طور ویژه مورد حمایت قرار

 
بگیرند، حمایت از فرزندآوري روستاییان نیز باید به صورت خاص پیگیري شود. 

تسنیم: نسخه جدید طرح نسبت به قبل دستخوش تغییرات زیادي شده است؛ آیا موارد خوبی در نسخه هاي قبلی بوده که در طرح

 
حاضر حذف شده باشد؟ 

بله! در نسخه هاي قبلی موارد خوبی وجود داشت که متاسفانه در نسخه فعلی وجود ندارند؛ براي مثال واگذاري زمین به خانواده هاي
صاحب فرزند بود که به بهانه اجرایی نبودن از طرح کنار گذاشته شده است؛ در حال حاضر زمینهاي ملی زیادي وجود دارد که قابلیت

 
واگذاري دارند؛ اگر به این مسئله پرداخته شده بود می توانست خیلی کمک کننده باشد. 

موارد دیگري هم وجود دارد که یا به آنها پرداخته نشده و یا خیلی کم به آنها پرداخته شده است؛ به عنوان نمونه می  توان به مسئله
ساماندهی اشتغال و تحصیل بانوان اشاره کرد، عمده بار فرزندآوري بر دوش بانوان است با این حال برخی از مشاغلی که ماهیتاً براي
بانوان آسیب زا هستند در دسترس آنها قرار دارند و برخی از ایشان مجبور می شوند به آنها رو بیاورند؛ باید زنان از ورود به این مشاغل
آسیب زا منع شوند و در عوض مورد حمایت قرار گرفته و در شغلهایی به کار گرفته شوند که خودشان، خانواده و کرامتشان آسیب

 
نبیند. 

قاعده مند شدن غربالگري ناهنجاري جنین نیز کنار گذاشته شده که علتش را نمی دانم! سالانه چندین هزار سقط جنین جنایی،
صرفاً به دلیل رویه اشتباه این غربالگریها انجام می شود که باید براي آن چاره اي اندیشید، بزرگترین مانع اصلاح این روند، جریانهایی



 
هستند که منفعت مالی دارند، مانند مافیاي تجهیزات پزشکی! 

 
تسنیم: دانشگاهها در زمینه افزایش سن ازدواج و کاهش فرزندآوري زنان چه نقشی دارند؟ 

دانشگاههاي ما تناسبی با بازار کار ندارند و ارتباط آنها با بازار کار تقریباً قطع است! تنها 14 درصد زنان ما شاغل هستند در حالی که
بیش از 60 درصد ورودي دانشگاه ها را زنان تشکیل می دهند! این تناقض بیانگر آن است که دانشگاه هاي ما براي کار کردن نیرو

 
تربیت نمی کنند و کارکردشان بیشتر، گذران وقت است! براي این مسئله نیز باید فکري کرد. 

اعتقاد من این است سیستمی که در دهه 70 از اشتغال و تحصیل زنان براي کنترل جمعیت استفاده می کرد همچنان در کشور
پابرجاست! در برنامه اول توسعه، اشتغال و تحصیل زنان ذیل موضوع جمعیت قرار گرفت و از این دو مقوله به عنوان ابزار کاهش رشد
جمعیت استفاده شد؛ در حال حاضر نیاز داریم که این مسائل برطرف شوند البته حتماً یکسري از افراد و جریانهاي فمینیستی با آن

 
مخالفت خواهند کرد! 

در مشروح مذاکرات مجلس در سال 1371 آمده است که یکی از نمایندگان زنِ مجلس در پشت تریبون در دفاع از طرح تنظیم
خانواده می گوید: "برادران! ما می دانیم که اگر زنان وارد عرصه اشتغال شوند، یکسري از آقایان بیکار می مانند! ولی ما براي کنترل

 
جمعیت ناچاریم این کار را انجام دهیم! این کار در اندونزي انجام شد و آنها جواب گرفتند!" 

 
تسنیم: وضعیت کنونی تحصیلات دانشگاهی زنان چگونه است و به نظر شما چه چیزي مانع ساماندهی این مسئله است؟ 

بی ضابطه بودن تحصیلات زنان به شغلهایی منجر می شود که بر خلاف کرامت زنان است و از لحاظ فرهنگی نیز آسیب زا هستند، در
یک سري از رشته هاي تحصیلی که اغلب ورودي آنها خانمها هستند، ماهیت کارهاي مربوط به آن رشته ها مردانه است، براي نمونه
مهندسی معدن را می توان نام برد؛ عقل می گوید که وقتی آموزش عالی براي این رشته ها هزینه می کند باید منفعتی هم براي نظام

 
اسلامی داشته باشد! 

از میان 65 نفر ورودي رشته دامپزشکی دانشگاه تهران در سال 1386، 63نفر خانم بودند! به عقیده من باید بر فضاي دانشگاه ها
عقلانیت حاکم شود، البته این به معناي مخالفت با اشتغال و تحصیل زنان نیست؛ ارائه راهکار براي این مسئله از ترس هجمه
جریانهاي فمینیستی رها شده است و ما هنوز در حل این مسئله تعارف می کنیم، عدم چاره جویی براي این مسائل باعث می شود به

 
خود زنان آسیب وارد شود. 

 
تسنیم: آیا طرح "جوانی جمعیت" به این مسئله توجه کرده است؟ 

در طرح براي اینکه زنان جامعه بتوانند همزمان با تحصیل و اشتغال فرزندآوري داشته باشند، تسهیلاتی در نظر گرفته شده که خوب

 
هستند اما نکته اي که مغفول مانده، قاعده مند کردن اشتغال و تحصیل زنان است. 

 
تسنیم: چه مسائل دیگري در ساختارهاي کشور وجود دارد که به طور غیرمستقیم بر روي موضوعاتی همچون جمعیت اثر می گذارد؟ 

یک بحث مهم و حیاتی فرهنگ کار است؛ نسلهایی که اکنون در کشور پرورش پیدا می کنند با کار بیگانه هستند و در نتیجه
مسئولیت پذیر بار نمی آیند! در نسلهاي گذشته پسران در سنین ده دوازده سالگی کار می کردند و یکسري از مسئولیتها را بر عهده



 
می گرفتند اما در حال حاضر نه تنها این امکان وجود ندارد بلکه موانع زیادي بر سر این راه است. 

مثلاً در قانون کار براي کار و حتی کارورزي یک نوجوان و جوان محدودیت سنی در نظر گرفته شده، به عقیده من در این رابطه نیز
می توانیم در برخی از مواد قانون تجدیدنظر کنیم؛ اینکه آیا می شود در این طرح به این مسئله پرداخت یا نه را باید حقوقدانها بگویند

 
ولی این مسئله، بسیار مهم و در تطابق با بند هشتم از سیاستهاي کلی جمعیت است. 

 
تسنیم: ایجاد فرهنگ کار به چه صورت بر ازدواج و فرزندآوري تاثیر می گذارد؟ 

شرایط پایین آمدن سن ازدواج و فرزندآوري تا حد زیادي به تربیت مناسب جوانان مربوط است؛ مهمترین عاملی که فرزندان ما را
مسئولیت پذیر می کند همین کار کردن است؛ در حال حاضر به بهانه هاي مختلف این موضوع از فرایند تربیت فرزندان کنار گذاشته

 
شده است. 

معتقدم این امکان وجود دارد که دو یا سه سال از سنوات تحصیلی دانش آموزي را کم کنیم، در حال حاضر 11 سال براي گرفتن

 
دیپلم زمان لازم است، به عقیده بسیاري از متخصصین و کارشناسان، این زمان می تواند به 9 سال کاهش پیدا کند! 

در این راستا باید دوره ها فشرده تر و و محتوا سبک تر و کاربردي تر شود؛ در این رابطه، بسیاري از مشکلات ما به تحصیلاتی برمی
گردد که عملاً هیچ کارکردي در زندگی حال و آینده دانش آموزان ندارد؛ دانش آموزان مطالبی را می خوانند که حتی در فضاي

 
دانشگاه و علم و تحقیق نیز هیچ گونه کاربردي ندارد! 

تسنیم: فضاي متراکم شهري یکی از دلایل عدم تمایل زوجها به فرزندآوري است، آیا این موضوع به خصوص در مورد شهر تهران

 
مدنظر قرار گرفته است؟ 

چند سال پیش قانونی با عنوان "امکان سنجی انتقال مرکز سیاسی و اداري کشور و ساماندهی و تمرکززدایی از شهر تهران" تصویب
شد، این قانون به شدت ناقص است و در این مسئله جدي نیست؛ تمرکززدایی از تهران یکی از شروط اساسی پیاده شدن سیاستهاي

 
جمعیتی است! و به اعتقاد من طرح جوانی جمعیت می تواند به این مسئله هم اشاره اي داشته باشد. 

شدت تراکم جمعیتی تهران مانع از این می شود که یک خانواده به بیشتر از دو فرزند فکر کند! جمعیت زیاد و خانه هاي 45 متري

 
عملاً فرزندآوري بیشتر را سخت می کند، انتقال پایتخت می تواند فضا را براي افزایش فرزندآوري مهیا کند و تهران را هم احیا کند. 

 
تسنیم: در این رابطه چه عامل یا عواملی مانع تمرکززدایی از تهران می شود؟ 

یکی از عواملی که مانع انتقال پایتخت است سود و منفعت تصمیم گیران و تصمیم سازان است! وقتی یک مسئول ده ها میلیارد تومان
مستغلات در تهران دارد، علی القاعده به انتقال پایتخت رضایت نخواهد داد! من یکی از دلایل مهم مخالفت نخبگان با انتقال پایتخت

 
را همین مسئله می دانم. 

با وجود اینکه قرارگاه خاتم الانبیا حاضر شده است بدون هیچ هزینه اي براي دولت، پایتخت را منتقل کند، چرا دولت و شوراي شهر
تهران با این موضوع مخالفت می کنند؟! جالب است که سازمانها و رسانه هاي غربی و معاند نیز با انتقال پایتخت در ایران مخالفت می

 
کنند!! 



انتقال پایتخت ممکن است به منافع برخی افراد ذي نفوذ آسیب برساند اما در عوض دست مردم باز می شود و بالاخره مردم
مستضعف تهران می توانند نفسی بکشند! اگر نهادهاي دولتی و سیاسی به شهر دیگري منتقل شوند، قیمت مسکن کاهش پیدا می
کند و فضایی براي تنفس محرومین تهران ایجاد می شود؛ از این رو، تکمیل قانون امکان سنجی انتقال پایتخت، کمک کننده است و

 
احتمالا می تواند در این طرح مورد اشاره قرار بگیرد. 

 
تسنیم: آیا طرح فعلی به موضوع دو سال سربازي پرداخته است؟ 

در نسخه هاي اولیه آمده بود که متاسفانه حذف شد! به نظر بنده خدمت سربازي باید شکلی حرفه اي پیدا کند و براي کسانی که
ازدواج کردند یا فرزندآوري دارند، کسریها و معافیتهاي ویژه اي در نظر گرفته شود؛ نیروهاي مسلح می گویند که به علت پایین آمدن
نرخ باروري، تعداد سربازها کم است؛ از طرفی اصرار بر حفظ خدمت سربازي به همین شکل موجود، خودش در آینده باعث ایجاد

 
مشکلات جمعیتی بیشتر می شود و ازدواج، کار و فرزندآوري جوانان را به تأخیر می اندازد. 

در این صورت، در نسلهاي آینده با مشکلات شدیدتري در زمینه تامین سرباز روبرو خواهیم بود! اگر خدمت سربازي به همین شکل
ادامه پیدا کند، نسلهاي آینده احتمالاً باید هرکدام 5یا 6 سال خدمت سربازي داشته باشند! نیروهاي مسلح در این رابطه به شدت

 
مقاومت می کنند، با این وجود به عقیده من این مسئله نیاز به یک جراحی بزرگ دارد. 

همانطور که همه ما تجربه خدمت سربازي را داشته ایم، در دوره خدمت، سربازان عموماً کار خاصی انجام نمی دهند، از طرفی حرفه یا

 
فنی هم به آنها آموزش داده نمی شود؛ مشکل از ساختار موجود است و جوانان گناهی ندارند که باید عمرشان تلف شود. 

 
تسنیم: آیا تعداد مواد زیاد این طرح، نقطه ضعف آن به شمار می آید؟ 

در طرح جمعیت براي عمده بخش هاي دولت که از 18 وزارتخانه و هشت معاونت تشکیل شده کار تعیین شده است؛ همینطور براي
قوه قضاییه، مجلس و شوراي عالی انقلاب فرهنگی نقش در نظر گرفته شده است، همچنین براي نهادهایی از قبیل کمیته امداد،
بهزیستی، ستاد اجرایی فرمان امام (ره) و بنیاد مستضعفان نیز کار تعیین شده است؛ وقتی براي طیف گسترده اي از ساختارهاي
جمهوري اسلامی کار تعریف کنیم قاعدتاً تعداد بندهاي قانون افزایش پیدا می کند و این موضوع به خودي خود نقطه ضعف محسوب

 
نمی شود. 

از طرفی دلیل موفقیت برنامه کنترل جمعیت در دهه هفتاد نیز این بود که همه ساختارهاي نظام را در گیر کرد؛ نهضت سواد آموزي،
جهاد سازندگی، وزارت خانه ها، ائمه جمعه، حوزه هاي علمیه و به طور کل همه ساختارها براي کنترل جمعیت به میدان آمدند، در

 
حال حاضر هم اگر بخواهیم مسئله جمعیت حل و فصل شود ناچاریم از همه ساختارها استفاده کنیم. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
نجات از بحران جمعیتی کشور با تصویب و اجراي طرح "جوانی جمعیت؟!"/ 6 اشکال طرح جمعیتی مجلس+ فیلم 

 
ماده به ماده طرح "جوانی جمعیت" در حال بررسی و اصلاح است 



 
پروفسور ژاکلین کاسون: کاهش جمعیت جهانی یک جنگ تمام عیار است! 

 
ترکیب سنی جمعیت جهان در سال 2020+ نمودار 

 
رشد جمعیت جهان در سال 2100 متوقف می شود! 

 
احساس غرور زنان اروپایی از داشتن سه یا چهار فرزند!+ ویدئو 

 
تلاش پوتین براي افزایش فرزندآوري با پرداخت 400میلیارد روبل به والدین در یک سال! 

 
موشن گرافی/ "تک فرزندي" خودخواهی والدین یا تربیت بهتر فرزندان! 

"فرزند" همچنان یک کالاي سرمایه اي محسوب می شود!



رشد 40 درصدي منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران در خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/09/23

بیرجند- مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در خراسان جنوبی گفت: منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران از ابتداي
سال جاري بیش از 40 درصد در استان رشد داشته است.

بیرجند- مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در
خراسان جنوبی گفت: منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران
از ابتداي سال جاري بیش از 40 درصد در استان رشد

 
داشته است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حسین خزاعی به مناسبت 22
آذر سالروز گرامیداشت سیزدهمین سالگرد تاسیس این
بانک از ایجاد شبکه هاي تعاملی گسترده بین سطوح
کارکنان در ادارات استان، خانواده ها و آحاد اقشار جامعه
خبر داد و اظهارکرد: پرداخت تسهیلات قرض الحسنه با

کارمزد4 درصد در حوزه هاي اشتغال، کارآفرینی، معیشت، ازدواج، درمان و حمایت از مددجویان سازمان هاي حمایتی مردم نهاد از

 
خدمات اصلی بانک است. 

وي ادامه داد: منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران از ابتداي سال جاري بیش از 40 درصد رشد داشته است که این خود نشان دهنده

 
اعتقاد قلبی مردم به قرض الحسنه است. 

 
بانک قرض الحسنه مهر ایران، بانک بدون کاغذ 

وي افزود: از دستاوردهاي مهم بانک قرض الحسنه مهر ایران در توسعه بانکداري الکترنیک و تحقق بانکداري بدون کاغذ و برنامه هاي

 
اصلاح ساختاري می توان به الکترونیکی کردن عملیات اجرایی بانک اشاره کرد. 

وي با بیان اینکه ایجاد یک بانک تمام الکترونیکی به ویژه اتصال به سامانه ثبت احوال، احراز هویت بیومتریکی و استفاده از پدهاي
امضاي الکترونیکی براي مشتریان از اقدام هاي انجام شده است، گفت: همه اقدامات بانکی از قبیل افتتاح حساب آنلاین، تسهیلات
آنلاین، احرازهویت سجام، همراه بانک و اینترنت بانک به صورت غیر حضوري و برداشت بدون استفاده از کاغذ از دیگر دستاوردهاي

 
مهم بانک قرض الحسنه مهر ایران است. 

 
«کالا کارت» مدل برتر سیستم بانکی در حمایت از خرید کالاي ایرانی 

خزاعی در ادامه سخنانش از مهم ترین رویدادهاي امسال در بانک قرض الحسنه مهر ایران را ارایه کالا کارت به عنوان مدل برتر و
واقعی سیستم بانکی در حمایت از خرید کالا و خدمات ایرانی، اعلام کرد وگفت: شاخص ترین عملکرد بانک در نه ماه امسال گسترش



شبکه پذیرندگان در استان به حدود 120 مرکز فروش کالا و خدمات است که با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در قالب کارت

 
اعتباري با کارمزد دو تا 4 درصد تا سقف 200 میلیون ریال به عنوان کالاکارت است که براي مشتریان انجام می شود. 

وي ادامه داد: مشتریان می توانند براي اخذ تسهیلات به بانک قرض الحسنه مهر ایران مراجعه کرده و بدون پرداخت آورده اولیه از این

 
تسهیلات براي خرید از پذیرندگان مذکور استفاده کنند. 

 
پیشگامی در امور عام المنفعه /   بر قله هاي جهان با دستان پر مهر شما 

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در خراسان جنوبی گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران در راستاي مسئولیت اجتماعی خود
و به پیشنهاد هیئت مدیره در آخرین مجمع عمومی سالیانه بانک، منابع قانونی جمع آوري شده از محل وجه التزام را صرف امور عام

 
المنفعه کرده است و این امر در تمامی بانکهاي اسلامی سایر کشورها نیز در جریان است. 

وي با اشاره به اینکه بانک مهر ایران موفق شد در سال گذشته دو موفقیت مهم در عرصه بین المللی کسب کند، گفت: اول اینکه
عنوان سومین بانک قرض الحسنه برتر از نظر نشریه بین المللی بنکر در سال 2018 را کسب کرد و دوم اینکه جایزه «نخبه اقتصادي
جهان اسلام» از سوي سازمان همکاري اسلامی که عامل اصلی آن عملکرد شفاف بانک و همچنین افزایش ارزش دارایی هاي بانک

 
مبتنی بر عقود اسلامی بوده است، را به دست آورد. 

 
بیمه 86 هزار خانه روستایی استان 

خزاعی در ادامه سخنانش بیمه حوادث 500 هزار خانه روستایی در سه استان محروم را از افتخارات بانک مهر ایران دانست و گفت: در
راستاي مسئولیت اجتماعی بانک قرض الحسنه مهر ایران، این بانک در طرح بیمه حوادث 500 هزار خانوار روستایی در سه استان کم
برخوردار خراسان جنوبی، سیستان و بلوچستان و ایلام را بیمه کرده است که سهم خراسان جنوبی طبق فهرست استانداري محترم

 
خراسان جنوبی 86 هزار خانه روستایی است. 

 
دستی از مهر براي ایران 

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در خراسان جنوبی گفت: در حال حاضر تعداد مشتریان بانک مهر ایران به حدود 10 میلیون

 
نفر رسیده است که این عدد در استان خراسان جنوبی حدود 116 هزار نفر (بیش از 15 درصد جمعیت استان) است. 

به گفته وي همچنین تاکنون در کشور بیش از 8 میلیون فقره تسهیلات قرض الحسنه توسط بانک مهرایران پرداخت شده است که

 
حدود 103 هزار فقره به ارزش 12 هزار و 200 میلیارد ریال سهم استان خراسان جنوبی بوده است. 

خزاعی افزود: این آمار امسال در استان حدود یک هزار و 800 فقره معادل سه هزار و 800 میلیارد ریال است که این تسهیلات در
قالب رفع احتیاجات ضروري، کمک هزینه ازدواج جوانان (حدود 210 فقره)، اشتغال زایی (حدود 2000 میلیارد)، خرید و تعمیرات

 
مسکن، کارآفرینی مددجویان بهزیستی، کمیته امداد، بنیاد برکت و زندانیان آزاد شده پس از خروج پرداخت شده است. 

وي عنوان کرد: از تمامی هم استانی هاي عزیز دعوت به عمل می آوریم تا با استفاده از خدمات غیر حضوري بانک قرض الحسنه مهر
ایران و کمک به کادر فداکار و همیشه در صحنه سیستم بانکی که دوشادوش کادر درمان و جامعه پزشکی کشور از زمان شیوع



بیماري کرونا، با تمام قدرت و خلوص نیت در حال خدمت رسانی به مردم شریف ایران اسلامی می باشند، ضمن بهره برداري از
خدمات سریع، سهل و جامع بانک قرض الحسنه مهر ایران، با یک همت همه جانبه و یک عزم ملی به ریشه کن کردن این بیماري
منحوس کمک کرده و با فشردن دستان خادمان خود در بانک مهربانی ها «بانک قرض الحسنه مهر ایران» ما ار در رسیدن به اهداف
عالی و نیت خیرمان که همانا ترویج فرهنگ والاي قرض الحسنه و عمل به آیه شریفه «کیست که به خداوند قرض نیکو دهد تا
خداوند بر او چندین برابر گرداند..» یاري رسانید و در اجر معنوي خدمت به هموطنان نیازمند و محروم بوییه در این شرایط سخت

اقتصادي کرونایی شریک باشید.



حمایت از جوانان متخصص و نخبگان ورزشی اولویت صندوق کارآفرینی امید

استان البرز

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/09/23

خبرگزاري آریا - مدیر صندوق کارآفرینی امید استان البرز
از حمایت این صندوق از جوانان متخصص و نخبگان
ورزشی استان با همکاري اداره کل ورزش و جوانان البرز

 
خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارو رفاه
اجتماعی استان البرز ؛ فرهاد حکیم نیا دردیدار با مدیرکل
ورزش و جوانان استان البرز گفت: از اصلی ترین جامعه
هدف ما ایجاد اشتغالبراي جوانان داراي تخصص و نخبه در
رشته هاي ورزشی و سازمان هاي مردم

 
نهاد(NGO)هستند. 

وي افزود: متاسفانهبه دلیل شیوع بیماري کرونا در اکثر مشاغل مورد حمایت تسهیلاتی صندوق، با مشکل جدي روبروشدند و صندوق
به عنوان یک دستگاه حمایتی در امر اشتغال کشور در چارچوب دستور العملهاي جاري، حمایت از مشاغل آسیب دیده را اولویت هاي

 
مهم خود می داند. 

در ادامه این دیدارمجتبی جانعلی مدیرکل ورزش و جوانان استان البرز ابراز امیدواري کرد: صندوق کارآفرینیامید و اداره کل ورزش و
جوانان با هم افزایی در قالب تفاهم نامه، خدمات مطلوبی به جوانانالبرزي در خصوص اشتغال ارائه کنند.



ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین تجاري در سراسر

کشور (محدود)

منبع: همشهريشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/09/23

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات
800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند.

در راستاي طرح توسعه کارآفرینی و ایجاد اشتغال از تمامی
صاحبین املاك تجاري بالاي 120 متر و همچنین افرادي
که استطاعت اجاره املاك مذکور را دارند، دعوت به عمل
می آید با ثبت نام در این طرح از مزایا و تسهیلات 800

 
میلیون تومانی برخوردار شوند. (لینک ثبت نام) 

با توجه به محدودیت اعطاي تسهیلات 800 میلیون
تومانی، متقاضیان تنها با پر کردن فرم و بدون پرداخت

هزینه براي ثبت نام می توانند در این طرح شرکت کنند و شرایط دریافت وام از طریق شماره تلفن همراه ثبت شده به اطلاع آنان

 
خواهد رسید. 

لازم به ذکر است در خصوص املاك تجاري استیجاري، بعد از بررسی شرایط متقاضی، ارائه اجاره نامه 5 ساله بنام او الزامیست و

 
همچنین تمامی املاك تجاري ثبت شده می بایست داراي کاربري تجاري باشند. 

 
جهت ثبت نام رایگان اینجا کلیک کنید و یا به آدرس اینترنتی www.okcs.com/farakhan مراجعه نمایید. 

شرایط و ضوابط از طریق پیامک براي متقاضی ارسال می گردد، لذا در ثبت صحیح اطلاعات و شماره تلفن همراه دقت نمایید.



نگاه مدیران ارشد کشور به جهاددانشگاهی امید بخش است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/09/23

نماینده مردم ارومیه در مجلس شوراي اسلامی گفت: در طول سال هاي پس از انقلاب، نگاه مردم و مدیران ارشد کشور به
مجموعه جهاددانشگاهی امید بخش بوده است و به دستاورد ها و اقدامات این نهاد به منزله قدم هایی در مسیر توسعه و

پیشرفت نگاه می کنند.

نماینده مردم ارومیه در مجلس شوراي اسلامی گفت: در طول سال هاي پس از انقلاب، نگاه مردم و مدیران ارشد کشور به
مجموعه جهاددانشگاهی امید بخش بوده است و به دستاورد ها و اقدامات این نهاد به منزله قدم هایی در مسیر توسعه و پیشرفت نگاه

 
می کنند. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان غربی، به نقل از روابط عمومی
جهاددانشگاهی آذربایجان غربی، روح االله حضرت پور، عضو
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی،
23 آذر پس از بازدید از دستاورد هاي پژوهشی و فناورانه جهاد
دانشگاهی آذربایجان غربی، ضمن تجلیل از تلاش بی وقفه
پژوهشگران، نخبگان و فعالین این مجموعه اظهار کرد: در طول
سال هاي پس از انقلاب، نگاه مردم و مدیران ارشد کشور به
مجموعه جهاد دانشگاهی یک نگاه امید بخش بوده و همه به
دستاورد ها و اقدامات این نهاد به منزله قدم هایی در مسیر

 
توسعه و پیشرفت نگاه می کنند. 

حضرت پور افزود: اساساً ترکیب دانشگاه و جهاد یک ترکیب صحیح براي حرکت کشور به سمت و پیشرفت و استفاده صحیح از
ظرفیت دانشگاه و علم است که این ترکیب بالعینه در این مجموعه علمی و فرهنگی مشاهده می شود. اقداماتی که امروز مشاهده
کردیم واقعاً جاي افتخار دارد، اما به نظر من اقدام اساسی این است که بسترسازي و کمک شود تا این تحقیقات و دستاوردهاي
جهاددانشگاهی نهایتا وارد صنعت و اقتصاد شود و با ثروت آفرینی براي استان ضمن تقویت زیرساخت هاي پژوهشی جهاددانشگاهی

 
بستر اشتغال آفرینی فناورانه هر چه کیفی براي جوانان استان فراهم تر شود. 

وي افزود: البته لازم نیست حتما همه کارها کلان و عظیم باشد، اگر جهاددانشگاهی بتواند یک سیستم اشتغال ساده براي یک فرد
بیکار دانشگاهی ایجاد کند، زمینه کیفی و پایدار براي اشتغال زایی دیگران را فراهم کرده و اگر بتواند در مسائل کشاورزي مردم استان

 
تأثیر علمی خروجی مدار عملیاتی بگذارد این خیلی با ارزش تر است. 

نماینده مردم ارومیه در مجلس ادامه داد: از همه مدیران جهاددانشگاهی تقاضا دارم که همانند گذشته، نسبت به کوچک ترین فعالیت

 
هاي تحقیقاتی جوانان با دیده احترام نگاه کنند و با تمام توان از روحیه دانش پژوهی و علم اندوزي جوانان حمایت کنند. 

وي با تأکید بر لزوم حمایت همه جانبه دستگاه ها و نهادها از مجموعه ارزشمند و خروجی مدار جهاددانشگاهی تصریح کرد: من از



همه دستگاه ها تقاضا می کنم که از دستاوردهاي این نهاد انقلابی در استان حمایت کنند، از شما هم می خواهم تا مشکلات خود را

 
به گوش ما برسانید تا ما نیز در حد توان بتوانیم پی گیر مسائل و الزامات این مجموعه و نهاد انقلابی مقدس باشیم. 

حضرت پور با اشاره به طرح ارزشمند انتقال تکنولوژي ساخت گلخانه هوشمند و مدرن جهاددانشگاهی آذربایجان غربی از سوي گروه
هاي پژوهشی و فناورانه این نهاد خاطرنشان کرد: باید چنین پروژه هاي ارزشمندي در راستاي ارتقاي کمی و کیفی معیشت مردم

 
منطقه و چشیدن شیرینی علم سر سفره مردم استان پیگیري و حمایت لازم صورت گیرد. 

وي با اشاره به لزوم حمایت از حادثه پیش آمده براي ساختمان و نیز راه اندازي مجتمع نوآوري و فناوري بین رشته اي کشاورزي
گفت: راه اندازي مراکز بین رشته اي اشتغال آفرینانه بسیار پربرکت براي استان و حتی کشور است چون ضمن ایجاد نگاه تخصصی و
عمیق و پایدار کردن موضوع اشتغال آفرینی فناورانه براي سایر رشته هاي غیرکشاورزي و در خدمت رونق کشاورزي بودن سایر رشته

 
ها را به ارمغان می آورد. 

ارائه 14 طرح توجیهی براي حل مشکلات امین رستم زاده، رئیس جهاددانشگاهی آذربایجان غربی نیز در ابتداي این دیدار با تشریح
فعالیت هاي علمی پژوهشی فرهنگی فناورانه آموزشی این نهاد اظهار کرد: جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی با توجه به ساختارهاي
پژوهشی فناورانه آموزشی و فرهنگی مطالعاتی خود 14 طرح توجیهی شاخص براي حل مشکلات استان و تسریع در توسعه بخش

 
هاي مختلف از جمله اقتصاد کشاورزي طراحی تدوین و ارائه کرده است. 

رستم زاده با اشاره به طرح طراحی و ساخت گلخانه هوشمند با انتقال تکنولوژي مدرن به متراژ 20 هزار مترمربع عنوان کرد: یکی از
طرح هاي ارزشمند این نهاد براي حوزه کشاورزي از سوي گروه هاي پژوهشی و مرکز رشد این نهاد است که واقعاً می تواند اقتصاد

 
کشاورزي استان و کشور را دگرگون کند. 

وي با اشاره به یکی دیگر از طرح هاي تدوین شده در چرخه توسعه کشاورزي استان که مکمل همدیگر طراحی شده است، تصریح
کرد: جهاددانشگاهی با نیازسنجی موضوع و اینکه افزایش چشمگیر دانش آموختگان مقاطع تحصیلات تکمیلی و فزونی شاخص
بیکاري از سطوح تحصیلات پایین به تکمیلی یک چالش جدي بوده و اهمیت مدیریت بهینه و استفاده از این پتانسیل بالقوه براي
مولفه هاي توسعه براساس ظرفیت هاي منطقه یک ضرورت جدي است نسخه اي علمی براي این موضوع مطالعه طراحی و تعریف

 
کرده است. 

رئیس جهاددانشگاهی آذربایجان غربی اظهار کرد: به دلیل بالا بودن میزان تقاضاهاي کار، بسیاري از فارغ التحصیلان تحصیلات
تکمیلی بیکاري هاي طولانی مدت را تجربه می کنند و نگاه تک بعدي و صرف به رشته ها باعث ایجاد بسیاري از محدودیت ها براي
کارآفرینی و اشتغال زایی شده است و به همین خاطر نگرش بین رشته اي به عنوان یک اصل بی بدیل تجربه شده موفق در دانشگاه
ها و کشورهاي توسعه یافته در حوزه هاي مختلف از جمله کشاورزي زمینه را براي فعالیت بیشتر فارغ التحصیلان از سایر رشته هاي

 
متفاوت همانند شیمی، فیزیک، مکانیک، فناوري اطلاعات، اقتصاد، عمران، پزشکی، مدیریت ،بازاریابی، حقوق و ... فراهم آورده است. 

وي ادامه داد: نگرش و رویکرد میان رشته اي به این معنا که ضمن نگاه تخصصی به همه ابعاد متنوع یک موضوع، مساله و چالش هاي
عارضی غیرهمگن و غیرتخصصی رشته اي بر موضوع براي توسعه و یا حل جوهري و عمیق یک مسئله ابعاد مختلف موضوع با واکاوي
از تخصص هاي مختلف عارضی جهت نیل به یک هدف متعالی پایدار از آن بهره برداري شود و این امر مهم مغفول همواره در جهاد

 
دانشگاهی استان به عنوان یک دغدغه مهم براي گروه هاي پژوهشی و ساختارهاي اشتغال و رشد این واحد مورد تاکید بوده است. 



رستم زاده با اشاره به مزیت استان و میزان دانش آموختگان غیر کشاورزي و نسبت آن به کشاورزي اظهار کرد: پیشنهاد راه اندازي
مجتمع فناوري و نوآوري بین رشته اي کشاورزي جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی با این نگرش که از فارغ التحصیلان صاحب ایده و
علاقه مند به مباحث نوآورانه در همه رشته هاي غیر کشاورزي جهت فرهنگ سازي و اشتغال آفرینی فناورانه و تقویت نگاه تخصصی
متفاوت خلاقانه به صنعت کشاورزي با اشتغال آفرینی براي فارغ التحصیلان غیرکشاورزي به عنوان اولین ایده موثر و مغفول از سال
گذشته در دستور کارگروه ها و مراکز پژوهشی و اشتغال و رشد واحد قرار گرفت که می تواند ضمن اشتغال زایی خلاقانه خدمتی بی

 
بدیل براي فعالان بخش کشاورزي استان و کشور و حتی شرکت هاي فناور و دانش بنیان حوزه کشاورزي باشد. 

وي با اشاره به رایزنی هاي به عمل آمده با مسئولان استان و معاونت علمی رئیس جمهور و نمایندگان مجلس براي راه اندازي این
مجتمع فناوري و نوآوري بین رشته اي خاطرنشان کرد: خروجی استقرار این شرکت هاي فناور و دانش بنیان بین رشته اي مرتبط با
صنعت کشاورزي در رشته هاي مختلف مرتبط غیرکشاورزي که با چرخه صنعت کشاورزي از مراحل مختلف عارضی بر کشت (از
جمله شیمی، فیزیک مکانیزاسیون مکانیک، فنی مهندسی برق، محیط مدیریتی و مالی محیط حقوقی و فناوري اطلاعات، مدیریت
فرآوري، پزشکی، گردشگري روانشناسی ) تا بازاریابی و فروش ... گامی بدیع عملی وعملی در جهت تعمیق و رونق بازارهاي داخلی و

 
خارجی این بخش از جامعه و حتی فارغ التحصیلان کشاورزي خواهد بود. 

احداث ساختمان مجتمع فناوري و نوآوري رئیس جهاددانشگاهی آذربایجان غربی گفت: احداث ساختمان مجتمع فناوري و نوآوري
بین رشته اي کشاورزي جهاد دانشگاهی واحد آذربایجان غربی می تواند فعالیت هاي صنعت کشاورزي استان را به صورت تخصصی تر
و با نگاهی متفاوت تر، خلاقانه تر و غیر کشاورزي صرف متمرکزتر کند و با جذب افراد خبره سایر رشته ها در خدمت توسعه تخصصی
کشاورزي و همچنین حمایت از آنها با بسترسازي و ترغیب و در نهایت تیم سازي و عملی کردن طرح ها و ایده هاي نوآورانه بین

 
رشته اي گام مهمی را در توسعه منطقه اي و حتی کشور در بخش کشاورزي به عنوان پایلوت براي کل کشور بردارد. 

وي ادامه داد: هدف این است که بستري براي تشکیل تیم هاي فناورانه و دانش بنیان با گرایش ها و تخصص هاي مختلف فوق الذکر
پیرامون رشته و صنعت کشاورزي ایجاد شود که ارزش افزوده فوق العاده اي براي صنعت کشاورزي و اشتغال فناورانه سایر فارغ
التحصیلان و تحصیلات تکمیلی رشته هاي غیرکشاورزي خواهد داشت چون تجربه نشان داده است که تشکیل تیم هاي مطالعاتی
متنوع و پوشش عمیق ابعاد یک موضوع و مساله پایداري و جامعیت کیفی و ارزش آفرین نتایج را تضمین می کند و امکان خطا و

 
خروجی کم ارزش را به صورت فاحش کاهش می دهد. 

رستم زاده گفت: این فعالیت ها زیر نظر گروه هاي پژوهشی مدیریت کسب و کار جهاد دانشگاهی در کنار گروه کشاورزي شیمی و نیز
مرکز رشد تخصصی کشاورزي این نهاد در ارومیه شکل خواهد گرفت و چرخه ارزشمندي در اکوسیستم خلاق کشاورزي استان و
کشور با توجه به پتانسیل بالاي استان در این زمینه ایجاد خواهد کرد و با این نگاه بین رشته اي زمینه هاي همکاري رشته هاي

 
غیرمتجانس براي توسعه بیشتر بخش کشاورزي فراهم می شود. 

وي در پایان اظهار کرد: این طرح جهادي نسخه اي کارا براي یک نیاز مهم و اساسی است تا بتوان از قابلیت هاي منحصر به فرد
منطقه و این نهاد و ظرفیت نگاه بین رشته اي خصوصاً در امر صادرات محصولات کشاورزي و باغبانی و فرآوري شده آنها با اتکا به
بسترسازي و فرهنگ سازي با اشتغال آفرینی همه فارغ التحصیلان رشته هاي دانشگاهی غیرکشاورزي و کشاورزي که تا به حال

 
مغفول بوده بهره لازم را گرفت. 

انتهاي پیام



خسارت 26 میلیارد تومانی کرونا به مشاغل مددجویان خراسان شمالی

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/09/23

مجید الهی راد با اشاره به اینکه 944 طرح اشتغال زایی و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد خراسان شمالی به دلیل
محدودیت هاي کرونا آسیب دیدند، گفت: میزان خسارت این طرح ها 26 میلیارد تومان برآورد شده است.

مجید الهی راد با اشاره به اینکه 944 طرح اشتغال زایی و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد خراسان شمالی به دلیل محدودیت

 
هاي کرونا آسیب دیدند، گفت: میزان خسارت این طرح ها 26 میلیارد تومان برآورد شده است. 

مجید الهی راد، مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی در گفتگو با
خبرنگار عصراترك با بیان اینکه کمیته امداد امام خمینی (ره)
استان خراسان شمالی در راستاي کمک به آسیب دیدگان
کرونادر استان 800 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه
پرداخت کرد افزود: 944 طرح اشتغال زایی و کارآفرینی

 
مددجویان به دلیل محدودیت هاي کرونا آسیب دیدند. 

وي میزان خسارت این طرح ها را 26 میلیارد تومان اعلام کرد و

 
ادامه داد: این نهاد در تلاش است تا این آسیب ها را در قالب تسهیلات قرض الحسنه جبران کند. 

این مقام مسئول با بیان اینکه این خسارات بیشتر در حوزه دامپروري، خدماتی و صنفی و صنعتی بوده است، یادآور شد: توزیع بسته

 
هاي معیشتی بین 46 هزار و 814 خانوار مددجوي استان از دیگر اقدامات این نهاد با شروع رزمایش همدلی بوده است. 

الهی راد با بیان اینکه کمیته امداد تا کنون اقدامات بسیاري براي کمک به آسیب دیدگان کرونا انجام داده است، افزود: این نهاد از
ابتداي شیوع کرونا 700 میلیون تومان براي هزینه هاي معیشتی، نگهداري و درمانی بیماران زمین گیر، صعب العلاج و سالمند استان

 
کمک کرده است. 

وي خاطرنشان کرد: همچنین 600میلیون تومان نیز براي افراد نیازمند و غیر مددجوي استان و بازماندگان فوتی ویروس کرونا کمک

 
کرده است. 

الهی راد افزود: کمیته امداد خراسان شمالی براي رفاه حال خانواده هاي بیماران کرونایی متوفاي زیرپوشش در صورت سرپرست بودن

 
مددجو، چهار میلیون تومان و در غیر این صورت دو میلیون تومان می پردازد. 

انتهاي پیام/ رحمانی



احداث بزرگترین بازار عرضه ماهی در جنوب کشور

منبع: بلاغشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/09/23

به گزارش بلاغ، عبداالله کعبی رئیس شوراي شهر آبادان امشب در آئین احداث بزرگترین بازار عرضه ماهی در جنوب کشور با
مشارکت شهرداري آبادان و بخش خصوصی، اظهار کرد: متاسفانه مدتی است که از پروژه بسیار خوب و به صورت گسترده در آبادان
محروم بودیم امیدواریم با احداث پروژه هاي مهم مشارکتی به ارزش 529 میلیارد تومان طرح هاي جدید سرمایه گذاري و مشارکت
هاي اقتصادي شهرداري آبادان علاوه بر ایجاد فضا هاي تجاري؛اداري و مسکونی سهمی قابل توجه در ایجاد اشتغال براي جوانان این

 
شهر باشد. 

وي افزود: از سرمایه گذاران داخلی و خارجی علی الخصوص سرمایه گذاران آبادانی مقیم خارج از کشور براي سرمایه گذاري در طرح

 
هاي عمرانی شهر آبادان دعوت می کنیم. 

کعبی با بیان اینکه اگر زمینه لازم براي حضور سرمایه گذاران فراهم شود توسعه خوبی را در بخش هاي زیرساختی آبادان شاهد

 
خواهیم بود، گفت: آبادان داراي قابلیت هاي بالقوه اي است که امیدواریم با حضور سرمایه گذاران به بالفعل تبدیل شوند. 

رئیس شوراي شهر آبادان به کمبود بودجه و منابع مالی شهرداري آبادان اشاره کرد و افزود:تامین منابع مالی اصولی و صحیح براي

 
خدمات رسانی به شهروندان و رشد کیفی و کمی ارائه خدمات با نگاه توسعه اي باید در دستور کار شهرداري آبادان قرار گیرد . 

وي با تأکید بر لزوم توجه به مزیت هاي املاك شهرداري براي اجراي طرح هاي عمرانی، در مناطق کم برخوردار مانند ذوالفقاري،
سلیج، علوانیه اشاره کرد و گفت: کاهش خام فروشی در سایه توجه به ایجاد ارزش افزوده براي املاك شهرداري آبادان محقق شود و

 
شهرداري نگاه ویژه اي به مناطق کم برخوردار داشته باشد. 

کعبی از شهردار خواست تا با کوتاه کردن مسیربروکراسی اداري که گاهی سرمایه گذار را سر در گم و پشیمان از سرمایه گذاري می
کند، رفع مشکلات قانونی و رعایت ضوابط شهري در این پروژه ها و مشخص نمودن زمان اجرا و اتمام پروژه ها، و همچنین تعیین

 
تکلیف پروژه هاي و تفاهمنامه هاي که هیچ پیشرفت فیزیکی نداشته اند مشخص شود. 

 
بخش خصوصی بیش از پنج هزار میلیارد ریال به صورت مشارکتی در آبادان سرمایه گذاري کرد 

محمودرضا شیرازي شهردار در آئین کلنگ زنی پروژه هاي سرمایه گذاري گفت: بزرگترین حجم سرمایه گذاري با مشارکت بخش

 
خصوصی در فاز نخست جمعا به مبلغ پنج هزار و 290 میلیارد ریال توسط شهرداري آغاز شد. 

شیرازي بیان کرد: از این میزان سرمایه گذاري شامل احداث بزرگترین مرکز عرضه ماهی در جنوب غرب کشور با هزینه اي به میزان

 
370 میلیارد ریال خواهد بود. 

وي افزود: پروژه مرکز عرضه ماهی شامل سالن هاي فروش، سردخانه هاي زیر صفر، کارگاههاي وابسته، باراندازها و باسکول، پارکینگ

 
و رستوران هاي دریایی و اسکله تفریحی در مساحت حدود 65 هزار متر مربع احداث می شود. 

شیرازي اظهارکرد: از پروژه هاي دیگر احداث مجتمع هاي تجاري،اداري آرمان ذوالفقاري،معلم و زند به ارزش 2 هزار میلیارد ریال و
چند پروژه سرمایه گذاري دیگر که فرآیند قانونی خود را می گذارند و در فازهاي بعدي با مشارکت بخش خصوصی از آنان رونمایی

 
می شود. 

شهردار آبادان افزود: طرح هاي جدید سرمایه گذاري و مشارکت هاي اقتصادي شهرداري آبادان علاوه بر ایجاد فضاهاي تجاري،اداري و

 
مسکونی سهمی قابل توجه در ایجاد اشتغال براي جوانان آبادانی خواهند شد. 

وي میزان اشتغال پروژه بازار ماهی در مرحله نخست 200 نفر مستقیم و 600 نفر بعد از بهره برداري کامل بیان کرد و گفت: نوارهاي



تجاري 79 نفر مستقیم و 150 نفر غیر مستقیم و ساختمان آرمان 50 نفر مستقیم و 120نفر و در مجموع 320 نفر مستقیم و 770
نفر را به صورت غیر مستقیم در مرحله نخست سرمایه گذاري با مشارکت بخش خصوصی مشغول به کار خواهند شد.



تشکیل 320 گروه خودیار در طرح تامین مالی خرد بهزیستی کرمانشاه

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/09/23

کرمانشاه- مسئول توانمندسازي و خانواده بهزیستی استان کرمانشاه از تشکیل 320 گروه خودیار در طرح تامین مالی خرد
بهزیستی کرمانشاه خبر داد.

کرمانشاه- مسئول توانمندسازي و خانواده بهزیستی استان
کرمانشاه از تشکیل 320 گروه خودیار در طرح تامین مالی

 
خرد بهزیستی کرمانشاه خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، شایسته کرمخانی صبح امروز در
جمع خبرنگاران با اشاره به اجراي طرح تامین مالی خرد،
اظهار کرد: این طرح با رویکرد توانمندسازي زنان و دختران
روستایی در حوزه معاونت امور اجتماعی دفتر توانمندسازي
خانواده و زنان از سال 91 در استان کرمانشاه شروع به

 
فعالیت کرد. 

وي افزود: این برنامه در سه فاز انجام شده است و موسسه برگزار کننده طرح متعهد به تشکیل 320 گروه خودیار بوده و در حال

 
حاضر این موسسه در فاز سوم به کار خود در پنج شهرستان استان کرمانشاه در حال فعالیت است. 

مسئول توانمندسازي و خانواده بهزیستی استان کرمانشاه با اشاره به عملکرد طرح تامین مالی خرد به صورت نمونه در شهرستان
صحنه توسط کلینیک مددکاري اجتماعی طلوع پرداخت و گفت: با نظارت تسهیل گر ارشد موسسه، معاونت امور اجتماعی و اداره
بهزیستی این شهرستان طرح تامین مالی خرد از شهریور سال 97 در روستاهاي شهرستان صحنه شروع به کار کرد وتاکنون حدود 70

 
گروه خودیار با تعداد عضو بین 15 تا 25 نفراز زنان و دختران روستایی تشکیل شده است. 

کرمخانی میانگین افراد تشکیل دهنده گروه هاي طرح تامین مالی خرد در شهرستان صحنه را 200 نفر اعلام کرد و بیان کرد: پس از
انجام فرایند بسترسازي، تشکیل و پایداري گروه هاي خودیار مطابق دستورالعمل هاي تخصصی طرح، درحال حاضر تمامی گروه ها

 
تسهیلات اول خود را دریافت کرده واز این تعداد حدود 30 گروه نیز تسهیلات دوم خود را دریافت کرده یا درنوبت دریافت کرده اند. 

وي یادآوري کرد: سقف تسهیلات پرداختی اول به هر نفر از اعضاي گروه 2میلیون و 500 هزار تومان بدون ضامن و وثیقه از سوي
بانک کشاورزي است و تسهیلات دوم و سوم نیز به ترتیب 3میلیون و 505 میلیون تومان است که اعضاي گروه بعد از 6 ماه می توانند

 
اولین تسهیلات خود از بانک را دریافت و در راستاي اشتغال زایی هزینه کنند. 

مسئول دفتر توانمندسازي و زنان بهزیستی استان کرمانشاه گفت: همچنین از محل صندوق داخلی گروه به اعضاي خود به منظور رفع

 
مشکلات مالی تسهیلات درون گروهی پرداخت می کند. 



کرمخانی تصریح کرد: بانوان روستایی با دریافت وام هاي خرد تاکنون موفق به ایجاد اشتغال هاي پایدار در زمینه هاي مختلف از
جمله زنبورداري، چرم دوزي، سبزي کاري، لبنیاتی، تولید جوجه، مرغ وبوقلمون با دستگاه جوجه کشی، گلیم بافی، صنایع دستی و

 
غیره شده اند. 

وي ابراز امیدواري کرد با ادامه طرح اشتغال هاي پایدار براي افراد کم بضاعت روستایی که از درآمد ماهیانه صفر به درامد حداقل 500
هزار به بالا رسیده اند، شاهد افزایش سطح کیفیت زندگی روستاییان و پیشگیري از مهاجرت به حاشیه شهرها و کاهش آسیب هاي

اجتماعی باشیم.



4224 سهمیه براي طرح مسکن اجتماعی کارگري در مازندران/سیاست هاي

غلط اقتصادي در گذشته روزگار اقتصادي امروز کشور را سیاه کرده است/

حمایت از بازنشستگان در طرح اقدام ملی مسکن

منبع: ایلناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/09/23

جلسه شوراي هماهنگی تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با حضور معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر کار و معاون هماهنگی
امور عمرانی استاندار براي پیگیري طرح مسکن اجتماعی براي کارگران برگزار گردید.

جلسه شوراي هماهنگی تعاون،کار و رفاه اجتماعی
مازندران با حضور معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر کار و
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار براي پیگیري طرح

 
مسکن اجتماعی براي کارگران برگزار گردید. 

به گزارش خبرنگار ایلنا،صبح امروز جلسه شوراي هماهنگی
تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با حضور ابراهیم
صادقی فر معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر کار و مهدي
رازجویان معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مازندران و
اعضاي شورا در سالن جلسات اداره کل تعاون،کار و رفاه

 
اجتماعی مازندران و با محوریت پیگیري طرح مسکن اجتماعی براي کارگران ،مستمري بگیران و زنان سرپرست خانوار برگزار گردید. 

در این جلسه که نمایندگان ادارات کل راه و شهرسازي،بنیاد مسکن و جمعی از تشکلات کارگري نیز حضور داشتند،کامران اصغري
مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با ارائه گزارشی از اجراي طرح مسکن اجتماعی براي کارگران و زنان بی سرپرست
مازندرانی گفت:تعداد متقاضیان مسکن ملی کارگري در مازندران طبق اعلام ادارات 20 شهرستان استان را 4224 سهمیه در 20

 
شهرستان می باشد. 

وي ادامه داد:تعداد متقاضیان در شهرستان ها طبق اعلام ادارات کار سراسر استان به ترتیب آمل با 532،بابل 857،بابلسر 222،بهشهر
318،تنکابن 81،جویبار 47،چالوس 191،رامسر 89،ساري 536،سوادکوه 135،سیمرغ 15،عباس آباد 55،فریدونکنار 108،قائم شهر

 
403،گلوگاه 34،محمودآباد 125،میاندورود 31،نکا 238،نور 85 و نوشهر 122 نفر می باشد. 

اصغري همچنین تعداد فرم هاي تکمیل شده ارسالی مسکن متقاضیان در11 شهرستان ها را 1535 مسکن اعلام کرد و گفت: از این
تعداد 191 فرم تکمیلی ارسالی مسکن مربوط به شهرستان آمل از 11 شرکت،شهرستان بابلسر 171 مسکن تکمیل شده و با همکاري
5 شرکت،شهرستان بهشهر با 70 مسکن تکمیل شده از 4 شرکت،شهرستان جویبار با 69 مسکن تکمیل شده و با همکاري 8
شرکت،شهرستان چالوس با 39 مسکن تکمیل شده از 2 شرکت،شهرستان رامسر 18 فرم تکمیل شده مسکن و همکاري یک
شرکت،شهرستان سوادکوه 55 فرم تکمیل شده مسکن از 11 شرکت،شهرستان عباس آباد 19 فرم تکمیل شده مسکن و با همکاري 3
شرکت،شهرستان نکا 92 فرم تکمیل شده مسکن و همکاري 2 شرکت،شهرستان نور 24 فرم تکمیل شده مسکن از 4 شرکت و



 
شهرستان بابل با ارسال 270 فرم تکمیل شده مسکن و همکاري 19 شرکت اعلام آمادگی کرده اند. 

مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی مازندران با اعلام اینکه علی رغم سهمیه هاي اعلام شده هنوز 9 شهرستان فرم را ارسال نکرده
اند،گفت:علی رغم مکاتبات صورت گرفته هنوز شاهد عدم همکاري هاي لازم در برخی شهرستان ها هستیم و علت اصلی این تاخیر در
ارسال فرم هاي تکمیلی متقاضیان مسکن کارگري در برخی شهرستان ها عدم همکاري برخی دستگاه هاي اجرایی در این شهرستان

 
ها می باشد و نیازمند پیگیري بیشتر همکارانمان در شهرستان ها می باشد. 

اصغري اظهار کرد:در تلاش هستیم تا با اجراي حداکثري این طرح بصورت شفاف بسیاري از کارگرانی که فتقد مسکن هستند را خانه
دار کنیم و براي عملیاتی شدن و اصطلاحا جا انداختن این طرح نیازمند همکاري بیشتري از طرف مسئولین برخی شهرستان ها

 
هستیم. 

وي همین تعداد فرم هاي ارسالی متقاضیان مسکن کارگري هم بسیار موثر اعلام کرد و افزود:اجرایی شدن همین تعداد مسکن
کارگري و زنان بی سرپرست در این 11 شهرستان هم گام بسیار رد به جلو و موثري در وضعیت زندگی و معیشت این عزیزان خواهد

 
بود. 

این مقام مسئول به نقش و اهمیت تعاونی هاي مسکن در سرعت بخشیدن و بالا بردن کیفیت ساخت طرح مسکن اجتماعی براي
کارگران ،مستمري بگیران و زنان سرپرست خانوار اشاره کرد و گفت: حضور تعاونی هاي مسکن براي ساخت مجتمع هاي مسکونی

 
بسیار موثر و مطلوب خواهد بود. 

 
سیاست هاي غلط اقتصادي در گذشته روزگار اقتصادي امروز کشور را سیاه کرده است 

نصراله دریابیگی رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی مازندران نیز در این جلسه با ضمن تشکر از وزراي تعاون،کار و رفاه
اجتماعی و راه شهرسازي بابت انجام تفاهم نامه مسکن ملی براي کارگران،مستمري بگیران و زنان سرپرست خانوار گفت:این 2 وزارت
خانه صادقانه و دلسوزانه این تفاهم نامه را امضا و سعی به اجراي آن دارند اما شرایط اقتصادي و بودجه اي کشور بطوري است که

 
طرح هاي عمرانی با مشکل رو بروست. 

وي افزود: سیاست هاي غلط اقتصادي در گذشته مانند قانون هدفمند کردن یارانه ها با این شکل و شمایل روزگار اقتصادي در کشور

 
را سیاه کرده است. 

دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران با اشاره به اینکه مسکن رابطه بسیار مستقیمی با اقتصاد،کار،تولید و اشتغال کشور دارد عنوان
کرد:امروز کارگران و بازنشستگان با مشکلات معیشتی اسفباري و فراوانی دست و پنجه نرم می کند و انتظار می رود دولت و سازمان

 
تامین اجتماعی در خصوص این طرح اصطلاحا تمام قد وارد میدان شود. 

وي ادامه داد:باید در اجراي این طرح تسهیلات و مساعدت هاي دولت براي خانه دار شدن کارگران و مستمري بگیران افزایش یابد تا

 
این قشر مظلوم شیرینی عدالت اجتماعی را بیش از پیش احساس کنند. 

 
شبکه فاضلاب مسکن مهر میارکلا به شبکه فاضلاب جویبار متصل می شود 



مهدي رازجویان معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مازندران نیز در این جلسه فلسفه ساخت مسکن مهر براي نیازمندان را خوب

 
عنوان کرد و افزود: در اجراي برخی پروژه ها به دلیل کارشناسی هاي صورت نگرفته دچار مشکلات شدیم. 

وي با اشاره به اینکه مسکن مهر میارکلا هنوز به اتمام نرسیده است، تصریح کرد: فاصله مسکن مهر میارکلا با شهر ساري و از طرفی با

 
روستاهاي جویبار زیاد است و باید با تعامل همه دستگاه ها این پروژه به سرانجام برسد. 

معاون عمرانی استاندار مازندران خواستار تسریع در ارائه خدمات زیربنایی به مسکن مهر میارکلا شد و ادامه داد: شبکه فاضلاب

 
مسکن مهر میارکلا به شبکه فاضلاب جویبار متصل می شود تا در آینده دچار مشکل نشویم. 

این مسئول با اعلام اینکه در انتخاب عرصه ها باید دقت کنیم تا دچار معضلات اجتماعی نشویم، خاطرنشان کرد: عرصه هاي خوبی در

 
مسکن ملی انتخاب شده است تا پروژه زودتر به سرانجام برسد. 

رازجویان در بخش دیگري به مصوبه نهاد ریاست جمهوري براي تامین مسکن در کنار شهرك هاي صنعتی اشاره کرد و گفت:
کارگران یکی از آسیب پذیرترین اقشار جامعه به شمار می روند و نقش اساسی در تولید داخلی دارند ولی در بحث داشتن مسکن

 
دچار مشکل هستند و باید اهتمام جدي و برنامه ریزي درست در این بخش داشته باشیم. 

 
حمایت از بازنشستگان در طرح اقدام ملی مسکن 

ابراهیم صادقی فر معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در نیز اظهار کرد: شناسایی واجدین شرایط در تفام

 
نامه با وزارت راه و شهرسازي براي ساخت مسکن کارگران انجام شده است. 

وي بیان کرد: یک خط اعتباري براي خانه دار شدن کارگران ایجاد شده که می توانند با عضویت در تعاونی هاي مسکن از این خط

 
اعتباري استفاده کنند و به ازاي هر واحد میانگین 100 میلیون تومان دریافت کنند. 

معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه 5 سازنده اصلی کار را بر عهده گرفتند، افزود: براي ساخت

 
مسکن کارگران، تعاونی ها خوشنام به وزارت راه و شهرسازي معرفی می شوند. 

این مسئول ادامه داد: حمایت از بازنشستگان در طرح اقدام ملی مسکن انجام می شود و این موضوع در صندوق بازنشستگی کشوري

 
نهایی شده است. 

صادقی فر تصریح کرد: تسهیلات تامین مصالح براي کارگران دیده شده است و کارگران می توانند از بنگاه هاي اقتصادي خرید مصالح

 
را انجام دهند. 

وي با تاکید بر اینکه براي تسهیل تأمین مسکن کارگران همه دستگاه ها را بسیج کردیم تا سهم آورده کارگران به حداقل برسد گفت:
طبق ماده 149 قانون کار، علاوه بر اینکه دولت تکالیفی در حوزه تأمین مسکن کارگران دارد، کارفرمایان نیز باید در این زمینه وارد

 
شوند به طوري که در تبصره دو این ماده نیز بر استفاده از ظرفیت کارفرمایان براي ساخت مسکن کارگري تاکید شده است. 

معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: اراده خوبی هم از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و هم



از سوي وزارت راه و شهرسازي وجود دارد تا مقوله مسکن کارگري با جدیت مورد بررسی قرار گیرد و موانع در این زمینه برطرف

 
شوند. 

صادقی فر مسکن را یکی از الزامات اولیه در جهت صیانت از جامعه کار و تلاش دانست و افزود: کارگر اگر داراي مسکن باشد و از این
بابت دغدغه اي نداشته باشد با آرامش روحی و روانی بیشتري در کار و تولید ایفاي نقش می کند و این مهم اثرات اجتماعی و

اقتصادي زیادي بر خانواده ها دارد.



استاندار خراسان رضوي:120 هزارمیلیارد ریال منابع بانکی براي آبادانی

استان هزینه شود

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/09/23

استاندار خراسان رضوي با اشاره به 120هزارمیلیارد ریال منابع بانکی این استان، تأکید کرد که سپرده هاي مردم در بانک
هاي خراسان رضوي باید صرف عمران و آبادانی همین استان شود.

به گزارش شهرآرانیوز؛ ایرنا: استاندار خراسان رضوي با اشاره به 120هزارمیلیارد ریال منابع بانکی این استان، تأکید کرد که

 
سپرده هاي مردم در بانک هاي خراسان رضوي باید صرف عمران و آبادانی همین استان شود. 

محمدصادق معتمدیان در دیدار با اعضاي مجمع نمایندگان خراسان رضوي، نسبت مصارف به منابع بانکی را در استان 76درصد بیان
و اظهار کرد: در تلاش هستیم جدا از اعتبارات استانی، در نشستی با مدیران عامل بانک ها، زمینه استفاده از منابع مالی آن ها را براي
سرمایه گذاري در حوزه هاي اقتصادي و به پایان رساندن طرح هاي اقتصادي نیمه تمام که در کوتاه مدت قابلیت تکمیل دارند، فراهم

 
کنیم. 

وي افزود: منابع بانکی در قالب پرداخت تسهیلات باید در اختیار کسانی قرار گیرد که ظرفیت سرمایه گذاري، انگیزه و آورده مناسب

 
در اختیار دارند تا بتوان با حمایت از سرمایه گذاران و تأمین منابع مالی مناسب، سرمایه گذاري در حوزه اقتصادي را رونق داد. 

معتمدیان گفت: هر میزان طرح هاي عمرانی در استان گسترده تر و رونق بیشتري داشته باشد، بر اشتغال زایی، فعال کردن دیگر

 
بخش هاي اقتصادي و ایجاد ارزش افزوده و جلب رضایت مردم تأثیر بیشتري دارد. 

وي تکمیل ساخت راه هاي روستایی را از دیگر اولویت هاي خراسان رضوي در طرح هاي عمرانی دانست و ادامه داد: بر اساس مصوبه
اخیر مجلس شوراي اسلامی درباره تأمین اعتبار سازمان برنامه وبودجه براي طرح «تأمین قیر طرح هاي عمرانی» منابع مالی آن

 
تأمین می شود. 

استاندار خراسان رضوي بر شتاب در اجراي طرح هاي راه سازي استان تأکید کرد و افزود: نمونه هاي بارز آن طرح مشارکتی دولت
درباره ساخت آزادراه مشهد- چناران- قوچان یا آزادراه مشهد- سرخس است که باید براي شتاب در اجراي آن تدابیر لازم اندیشیده

 
شود. 

واحد هاي صنعتی نیازمند حمایت معتمدیان در ادامه با اشاره به ظرفیت هاي صنعتی و معدنی استان، گفت: تثبیت وضعیت موجود،
اولویت استان در حوزه صنعتی است، زیرا حدود 6 هزار واحد صنعتی در خراسان رضوي نیازمند حمایت بیشتر و تأمین نقدینگی در

 
قالب سرمایه ثابت و سرمایه در گردش هستند؛ بنابراین باید منابع مالی آن ها تأمین شود. 

وي ادامه داد: تا پایان دي امسال نیمی از صاحبان معادن راکد خراسان رضوي که به هر دلیلی از جمله «نداشتن دانش فنی یا منابع
مالی مناسب و برخوردارنبودن از صلاحیت انجام کار» غیرفعال شده اند، سلب صلاحیت می شوند و معادنشان به مزایده گذاشته می
شود تا شرکت هاي دولتی توسعه گرا، نهاد هاي عمومی، بخش خصوصی و افراد داراي صلاحیت مسئولیت فعال سازي آن ها را بر

 
عهده گیرند. 

معتمدیان در ادامه این نشست افزود: بیش از 20هزار پلاك زمین و بنا هاي مازاد در خراسان رضوي وجود دارد و قانون گذار دست ما



را براي نحوه مصرف آن ها باز گذاشته است؛ بنابراین باید مدیران دیدگاه هاي صنفی خود را کنار بگذارند و اولویتشان پایان طرح هاي

 
نیمه تمام باشد. 

استاندار خراسان رضوي همچنین بر لزوم رفع مشکلات مردم در حوزه مسکن و تأمین زمین براي اجراي «طرح اقدام ملی تولید و
عرضه مسکن» تأکید کرد و گفت: پرونده هایی را که حل آن ها در کمیسیون ماده5 شهرداري معطل مانده است، باید هرچه سریع تر

 
حل وفصل کرد تا بتوان با تصمیم گیري هاي لازم گره فعالیت هاي عمرانی را در حوزه مسکن گشود. 

معتمدیان اظهار امیدواري کرد که در راستاي اجراي دیگر طرح هاي درمانی، بهداشتی، آموزشی و ورزشی در خراسان رضوي که
مأموریت نهاد هایی مانند بنیاد علوي، بنیاد برکت و قرارگاه سازندگی است، بتوان طرح هاي نیمه تمام در مناطق محروم این استان را

به پایان رساند.



مهم ترین خریداران گیاهان خوراکی و دارویی از ایران کدام کشورها هستند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/09/23

کشورهاي همسایه، اسپانیا، هنگ کنگ، آلمان و هلند، کشورهاي مهم صادراتی در حوزه محصولات گل وگیاه خوراکی،
دارویی هستند و به طور کلی در دنیا بیشترین واردات در این بخش مربوط به اسانس و عرقیات است.

به گزارش ایسنا، گزارش معاونت طرح و برنامه وزارت
صنعت، معدن و تجارت (صمت) از جدیدترین وضعیت
صنعت دارو و فرآورده هاي گیاهی در کشور نشان می دهد
که تعداد 304 واحد فعال در زمینه تولید دارو و فراورده
هاي گیاهی در کشور وجود دارد که اشتغالی نزدیک به

 
13400 نفر ایجاد کرده اند. 

واحدهاي فعال در زمینه تولید دارو و فراورده هاي گیاهی
در سه گروه کوچک، متوسط و بزرگ طبقه بندي شده که
77 درصد از واحدهاي تولید دارو و فراورده هاي گیاهی
داراي پروانه بهره برداري از وزارت صنعت، معدن و تجارت،

کمتر از 50 نفر اشتغال دارند و در زمره بنگاه هاي کوچک طبقه بندي می شوند. بنگاه هاي متوسط 13 درصد و بنگاه هاي بزرگ نیز

 
10 درصد از کل واحدهاي مورد بررسی در این گزارش را تشکیل می دهند. 

بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوي وزارت صمت استان البرز با 39 واحد، خراسان رضوي با 38 واحد و اصفهان با 33 واحد

 
بیشترین تعداد واحد فعال در این زمینه را دارا هستند. 

در این میان طرح هاي توسعه اي با پیشرفت بیش از 60 درصد در 11 واحد با پیش بینی اشتغال 347 نفر در حال اجرا است که
بیشترین تعداد در استان البرز با 7 واحد و پیش بینی اشتغال 167 نفر است. طرح هاي ایجادي با پیشرفت بیش از 60 درصد نیز در
17 واحد با پیش بینی اشتغال 2621 در حال اجرا است که بیشترین تعداد در استان البرز با 5 واحد و پیش بینی اشتغال 340 نفر و

 
استان اردبیل با 4 واحد و پیش بینی اشتغال 1733 نفر در حال اجرا است. 

 
چشم انداز بازار گیاهان دارویی 

به استناد گزارش trade map بیشترین واردات مربوط به اسانس و عرقیات (3301) به میزان حدود 245 میلیون دلار است. اسانس
در صنایع دارویی، غذایی، آرایشی و بهداشتی و سایر صنایع کاربرد فراوان دارد، بنابراین سرمایه گذاري در این صنعت در اولویت قرار

 
دارد. 

همچنین بر اساس پیش بینی بانک جهانی، در سال 2050 گردش مالی و تجارت جهانی متمرکز و مبتنی بر گیاهان دارویی و



 
داروهاي گیاهی به حدود 5000 میلیارد دلار خواهد رسید. 

 
وضعیت صادرات ایران در حوزه گیاهان دارویی 

همچنین بر اساس این گزارش کشورهاي پاکستان، عراق، امارات، ترکیه، اسپانیا، هنگ کنگ، آلمان و هلند، کشورهاي مهم صادراتی
در حوزه محصولات گل وگیاه خوراکی، دارویی هستند و در سال 1397 و 1398 به ترتیب 305 و 247 میلیون دلار گیاهان دارویی،
زعفران و ریشه و عصاره شیرین بیان به کشورهاي یاد شده صادر شده است. این در حالی است که ارزش کل واردات گیاهان دارویی،

 
زعفران و ریشه و عصاره شیرین از سوي هشت کشور عنوان شده در سال 2018 معادل 43 هزار و 883 میلیون دلار بوده است. 

همچنین بر اساس این گزارش در سال 1397 به ترتیب 228 هزار تن، 400 تن و 19 هزار تن گیاهان دارویی، زعفران و ریشه و
عصاره شیرین بیان در کشور تولید شده 72 هزار تن (31.5 درصد)، 279 تن (69.7 درصد) و 10 هزار تن (52.6 درصد) از آن صادر

 
شده است. 

در این میان رتبه ایران در جهان از نظر صادرات انواع دارو، انواع عصاره و شیره هاي نباتی و همچنین انواع اسانس و عرقیات به ترتیب
88، 32 و 63 است و صادرات این سه گروه از سوي ایران بین سال هاي 2015 تا 2019 به ترتیب 19 درصد افزایش و 4و 6 درصد

 
کاهش یافته است. 

رتبه ایران در جهان از نظر واردات انواع دارو، انواع عصاره و شیره هاي نباتی و انواع اسانس و عرقیات نیز به ترتیب 68، 45 و 7 است و

 
واردات این سه گروه از سوي ایران بین سال هاي 2015 تا 2019 به ترتیب 4 درصد کاهش و 9 و 85 درصد افزایش یافته است. 

 
استفاده از گیاهان دارویی در سبد مردم کمتر از 10 درصد 

ایران کشوري ممتاز و با رتبه بالا از نظر تنوع گیاهی و داراي 11 اقلیم از 13 اقلیم شناخته شده جهانی است. بر اساس نظر
پژوهشگران ایران داراي 8425 گونه گیاهی که 2400 گونه آن داراي مقالات تحقیقی در زمینه دارویی، عطري، ادویه اي و آرایشی
است و از این تعداد 1728 گونه به عنوان گیاهان بومی ایران معرفی شده اند و حدودا 40 هزار هکتار سطح زیر کشت گیاهان دارویی

 
قرار دارد. 

در حال حاضر استانهاي ایلام، چهارمحال و بختیاري، کرمان، کهگیلویه و بویراحمد و لرستان در اواویت تولید داروهاي گیاهی هستند

 
که علت انتخاب آنها وجود تنوع گیاهان دارویی و اشتغال بخش روستایی است. 

داروهاي گیاهی موجود حدود 3500 قلم (با توجه به اشکال دارویی) است که از این میزان حدود 50 قلم وارد لیست تعهدات بیمه
شده است. همچنین در حال حاضر استفاده از گیاهان دارویی و داروهاي گیاهی در سبد مردم کمتر از 10 درصد است که تا 25

 
درصد قابل افزایش است. 

انتهاي پیام



گردشگري استان کرمان ابتر مانده است

منبع: ایسناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/09/23

استاندار کرمان با انتقاد از نحوه پرداخت تسهیلات براي احداث هتل در استان خطاب به بانک ها بیان کرد: به هیچ عنوان
موضوع میزان اشغال هتل هاي استان توجیه خوبی براي ندادن تسهیلات نیست. چرا بانک ها میزان اشغال بوم گردي ها،

هتل هاي کپري و کمپ ها را در نظر نمی گیرند؟ برچه مبنایی این حرف را می زنید؟ ...

دکتر "علی زینی وند" امروز 23 آذرماه در پنجمین جلسه
کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان کرمان،
شفاف سازي را اصل حکومت داري دانست و گفت: حضور
مدیران در جلسات براي بنده مهم است و مدیران با
هماهنگی می توانند در برخی از کارگروه ها، معاون
تخصصی همان حوزه را به صورت ثابت و تام الاختیار

 
بفرستند. 

وي با اشاره به طرح هاي که محقق نشده اند، اظهار کرد:
انتظار می رود مدیران دلایل به سرانجام نرسیدن طرح ها

را بیان کنند. نباید همه تقصیرها را به گردن بانک ها بیندازیم و باید مشکلاتی که باعث عدم تحقق طرح ها شده را به صورت شفاف و

 
مشخص ارائه کرد. 

استاندار کرمان اشتغال روستایی را از اقدامات بسیار راهبردي دانست و بیان کرد: در بحث تسهیلات اشتغال روستایی، وضع استان
خوب است زیرا تسهیلات ارزانی هستند که در دل روستاها به صورت شبکه اي ورود پیدا کرده و با ایجاد اشتغال خرد در روستاها

 
توازنی در اشتغال ایجاد می کند لذا ضمن تقویت طرح هاي کلان، صنایع بزرگ و ... نباید این بخش را تضعیف کرد. 

زینی وند با بیان اینکه توجه و تمرکز بیش از حد برنامه ریزي و منابع استان روي صنایع بزرگ باعث شده است که بخشی از ظرفیت
هاي استان غیرفعال شود اظهار کرد: این اتفاق منجر شده است که امروز بخش مهمی مانند خدمات که با هزینه کم، می تواند براي
افراد شغل ایجاد می کند، مغفول واقع شود این در حالی است که می توانستیم با کمترین امکانات و هزینه، اشتغال و درآمد قابل

 
توجهی را در استان ایجاد کنیم. 

وي تقویت و هدایت منابع به سمت مشاغل خرد، خانگی و خدمات را از راهبردهاي مهم اشتغال برشمرد و اظهار کرد: اقدامات معین
هاي اقتصادي استان در بخش کسب و کارهاي اجتماعی خوب بوده است اما همچنان جاي کار در این حوزه در استان زیاد است.

 
کسب و کارهاي اجتماعی براي توازن در بخش اشتغال استان مهم است که متاسفانه این بخش نیز در استان مغفول مانده است. 

زینی وند افزود: اگر بتوانیم از اعتبارات ارزان قیمت دولتی و پولی که معین هاي اقتصادي و اعتبارات ارزان نهادهاي حمایتی به ما می

 
دهند، استفاده کنیم در کوتاه مدت اتفاقات خیلی خوبی در حوزه اشتغال استان رخ خواهد داد. 



وي با یادآوري اینکه در سال گذشته حدود 25 هزار شغل در استان از دست رفته است، تصریح کرد: اگر طرح هاي تبصره 18، اشتغال

 
روستایی و رونق تولید را به یکدیگر وصل می کردیم می توانستیم اشتغال خیلی خوبی را ایجاد کنیم. 

استاندار کرمان جذب تسهیلات تبصره 18 در حوزه کشاورزي استان را خوب ارزیابی کرد و افزود: وضعیت استان در جذب تسهیلات
در حوزه کشاورزي بد نیست اما با توجه به ظرفیت کشاورزي استان، کسب رتبه پنجم در کل کشور شایسته این استان نیست ضمن

 
آنکه در حوزه صنعت عملکرد بانک ها ضعیف و در حوزه گردشگري بسیار ضعیف هستیم. 

زینی وند با تاکید بر اینکه دستگاه ها پرونده هایی که قطعی و کامل هستند را به بانک هاي عامل معرفی کنند اظهار کرد: دست
سرمایه گذار را می بوسیم و فرش قرمز براي او پهن می کنیم و همه ما در خدمت او هستیم و اصلا نباید بگذاریم سرمایه گذار در
استان معطل بماند اما براي سرمایه گذاري که انگیزه کار در استان را ندارد وقت نخواهیم گذاشت و ما مجبور نیستیم دنبال فردي

 
برویم که وثیقه و ... ندارد، و وقت خود را صرف افرادي که انگیزه و کارایی لازم را ندارند، نخواهیم گذاشت. 

وي با اشاره به حوزه گردشگري استان کرمان گفت: استان هاي یزد، اصفهان و فارس مثلث گردشگري را در این منطقه تشکیل داده
اند. جاي سوال است که چرا استانی مانند کرمان با این همه ظرفیت گردشگري و تاریخی به آنها نمی پیوندد تا مربع گردشگري

 
تشکیل شود. 

استاندار کرمان با انتقاد از نحوه پرداخت تسهیلات براي احداث هتل در استان خطاب به بانک ها بیان کرد: به هیچ عنوان موضوع
میزان اشغال هتل هاي استان توجیه خوبی براي ندادن تسهیلات نیست. چرا بانک ها میزان اشغال بوم گردي ها، هتل هاي کپري و

 
کمپ ها را در نظر نمی گیرند؟ برچه مبنایی این حرف را می زنید؟ نباید گردشگري استان ابتر باشد. 

عالی ترین مقام اجرایی دولت در استان کرمان با تاکید برآنکه دنیایی از ظرفیت هاي گردشگري در استان کرمان وجود دارد، تصریح
کرد: متاسفانه این سه استان، با تشکیل چنین مثلث گردشگري، کرمان را از حوزه گردشگري بین المللی کنار گذاشته اند که نیاز

 
است مدیران مربوطه روي این موضوع به صورت جدي کار کنند. 

زینی وند ادامه داد: در بحث بوم گردي ها، شاهد هستیم در شهرستان نیریز گردشگران ایتالیایی و آلمانی 6 ماه در نوبت حضور در
خانه هاي بوم گردي این منطقه هستند تا بتوانند یک شب در آنجا اقامت داشته باشند، اما جاي سوال است که چه اتفاقی می افتد در
کرمان چنین مخاطبی وجود ندارد. بروید ببینید آنها چه کرده اند که به این اندازه شناخته شده هستند. نمی خواهیم رقابت بین
استان ها ایجاد کنیم اما اینها مدل است و می توانیم از این مدل ها الگو بگیریم. گردشگري استان کرمان می تواند به گردشگري اول
دنیا تبدیل شود زیرا ظرفیت هاي زیادي گردشگر در این استان وجود دارد که اصلا نمی توانیم آنها را بشماریم اما براي معرفی آنها به

 
راهبرد نیاز داریم. 

وي تصریح کرد: هنوز آثار زلزله 17 سال پیش در شهر بم وجود دارد. اگر این بم، در اختیار یکی از استان هاي نزدیک ما بود، قطعا
کل دنیا را بسیج می کردند تا به بم براي گردشگري بیایند. قصد این را ندارم که بگویم توجه نشده است اما بیش از این باید به

 
موضوع گردشگري توجه می شد. 

استاندار کرمان اظهار کرد: متهم کردن یکدیگر فایده ندارد. باید به دنبال رفع ایرادها باشیم و با تلاش و مذاکره بتوانیم مشکلات را

 
رفع کنیم. 



زینی وند در پایان کارگروه اشتغال، اقتصاد مقاومتی و ستاد تسهیل را یک مثلث مهم براي جبران اشتغال از دست رفته استان در این
سه ماه دانست و بیان کرد: سطح مدیران استان، خوب است اما باید مدیران مقداري تحرك خود را افزایش دهند. اجراي مصوباتی که
در جلسات تصویب می شوند، یکی از اولویت هاي اصلی ماست و قطعا اجراي مصوبات را پیگیري خواهیم کرد لذا مدیران باید به این

 
نکته توجه داشته باشند که اگر موضوعی در جلسه مطرح می شود که قابلیت اجرایی شدن ندارد، از تصویب آن جلوگیري کنند. 

انتهاي پیام



جمع آوري گیاه باریجه از سطح 80 هکتار عرصه هاي طبیعی

منبع: شبستانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/09/23

مدیر اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شیروان گفت: امسال گیاه باریجه از سطح 80 هکتار عرصه هاي طبیعی این شهرستان
جمع آوري شد.

مدیر اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شیروان گفت: امسال گیاه باریجه از سطح 80 هکتار عرصه هاي طبیعی این شهرستان

 
جمع آوري شد. 

«مصطفی سیامکی» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان
در شیروان اظهارداشت: امسال، حدود یک تُن شیره باریجه از
سطح 80 هکتار از عرصه هاي طبیعی این شهرستان برداشت

 
شد. 

مدیر اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شیروان بیان کرد: این
میزان شیره باریجه توسطه بهره برداران در دو طرح اجرا شده و
در عرصه هاي طبیعی روستاهاي کلاته میهن زوارم و قلعه زو

 
برداشت شد. 

سیامکی عنوان کرد: طرح کاشت باریجه با هدف کمک به توسعه منایع طبیعی، امسال در سطح 300 هکتار از مراتع این شهرستان به

 
صورت کپه کاري در قالب مشارکت مردمی و پروژه دولتی اجرا شد. 

وي خاطرنشان کرد: این پروژه در سطح 63 هکتار از مراتع حوزه آبخیز نامانلو-رشوانلو از محل اعتبارات صندوق توسه ملی و مابقی آن

 
در حوزه دهستان هاي قوشخانه، تکمران، زوارم و جیرستان به صورت مشارکتی اجرا شده است. 

مدیر اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شیروان تصریح کرد: طرح کاشت باریجه با مشارکت مردم، با کیفیت خوب و کم هزینه اجرا می

 
شود که در این زمینه بذر رایگان توسط این اداره تامین می شود. 

سیامکی افزود: یکی از اهداف اصلی و مهم اجراي این پروژه، تحقق منویات رهبري به منظور جهش تولید و ایجاد اشتغال، لزوم

 
مشارکت مردمی و همچنین ترویج فرهنگ منابع طبیعی است. 

وي ادامه داد: از شرایط اکولوژیک مناسب براي این گیاه ارتفاع بالاي یک هزار و 800 متر از سطح دریا است و دامنه هاي شمالی و

 
مناطقی که خاك سبک دارد مناسب کشت و توسعه این گونه گیاهی است. 



به گفته وي شهرستان شیروان 400 هزار هکتار مساحت دارد که 290 هزار هکتار آن به صورت منابع طبیعی تجدید شونده و 110
هزار هکتار مستثنیات قانونی اشخاص شامل زمین هاي زراعی، باغ، جاده و محدوده روستاها و شهرهاست.



پرتفوي صنعت بیمه 43 هزار میلیارد تومان اعلام شد/چک هاي جدید از 20

دي توزیع می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/09/23

مهار تورم؛ از توسعه صادرات تا کوچک شدن بدنه دولت، پرتفوي صنعت بیمه 43 هزار میلیارد تومان اعلام شد، هر گرم
طلاي 18 عیار یک میلیون و 134 هزار تومان، چک هاي جدید از 20 دي توزیع می شود برخی از اخبار اقتصادي امروز

شبستان است.

مهار تورم؛ از توسعه صادرات تا کوچک شدن بدنه دولت، پرتفوي صنعت بیمه 43 هزار میلیارد تومان اعلام شد، هر گرم طلاي

 
18 عیار یک میلیون و 134 هزار تومان، چک هاي جدید از 20 دي توزیع می شود برخی از اخبار اقتصادي امروز شبستان است. 

 
 

 
به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري شبستان، مهمترین اخبار اقتصادي امروز یکشنبه 23 آذر شبستان به شرح زیر است: 

 
حل مشکل نقدینگی نیاز به اراده جمعی دارد 

احمد مجتهد، استاد دانشگاه و کارشناس امور اقتصادي در رابطه با رفع مشکل نقدینگی در اقتصاد ایران گفت: منشا رشد نقدینگی به
کسري بودجه دولت مربوط می شود زیرا به دلیل شرایط اقتصادي و مخصوصا تحریم ها از درآمد نفت محروم شده و این مسئله در
شرایط فوق برهزینه ها تاثیر گذارده است. البته این موضوع تنها مربوط به کشور ما نیست. دولت هاي اروپایی، آمریکا و چین نیز با آن

 
مواجه هستند، اما از آنجا که این مسئله با انتظارات تورمی و به دنبال آن افزایش تورم همراه می شود، مشکل ساز خواهد بود. 

این استاد دانشگاه در این رابطه تصریح کرد: کسري بودجه به طور کلی در کشور ما ناشی از هزینه هاي پرداختی آن است. رقم یارانه
اي که دولت می پردازد بین 30تا 40 درصد است، یعنی پرداختی انجام می شود که در ازاي آن دریافتی وجود ندارد. بر فرض از گندم
کار، گندم را به قیمت 50 هزار ریال مورد خریداري قرار می دهند و وقتی به آرد و نان تبدیل شد به 30 هزار ریال می فروشند یعنی
20 هزار ریال براي هر کیلو یارانه داده می شود. کمک هاي بلاعوض دولت به سازمان هاي بهزیستی، امدادي و کمکی هم از جمله

 
موارد تاثیرگذار در این زمینه است. 



مجتهد ضمن اشاره به دیگر عوامل موثر بر رشد نقدینگی افزود: با توجه به تحریم ها کانال هاي ارتباطی با بانک هاي خارج براي
استفاده از منابع ارزي ایران وجود ندارد. در این شرایط متاسفانه حتی از حق خودمان که استفاده از منابع صندوق بین المللی پول
است هم نمی توانیم بهره ببریم، بنابراین انتظارات تورمی و نگرانی هایی که بابت آن به وجود می آید، سیل نقدینگی را به بازار ارز،

 
مسکن، بورس، اوراق بهادارو طلا سرازیر می کند که با افزایش قیمت شدید در این بازارها روبرو می شود. 

وي درباره وجود مشکل نقدینگی از سال هاي گذشته ابراز کرد: چند عامل در اقتصاد کشور مرتبط با رشد نقدینگی را همواره باید مد
نظر داشت. بدهی دولت و دارایی هاي خارجی از جمله این موارد است. به این معنا زمانی که درآمدهاي نفت بالا می رود، اما امکان
استفاده از آن وجود ندارد، متورم می شود و بانک مرکزي در این شرایط ریال دارایی خارجی یا ارز را در اختیار دولت قرار می دهد،
اما واردات آن صورت نمی گیرد. این اتفاق در کشورهاي نفت خیز و صادرکننده هاي مواد اولیه افزایش قیمت کالاها را به همراه می
آورد و بحث صندوق توسعه ملی به میان می آید. پس نباید منابع ارز را تبدیل به ریال کنیم، بلکه جهت حفظ آن براي استفاده در

 
شرایط حاد باید کوشش شود. این کار در کشورهاي نروژ، عربستان و دیگر کشورها صورت می گیرد. 

 
مهار تورم؛ از توسعه صادرات تا کوچک شدن بدنه دولت 

 
 

سید جلیل جلایی فر با بیان اینکه بیشترین عامل اثرگذار در افزایش تورم، نرخ ارز است اظهار کرد: اگر موانع صادرات برداشته شود و

 
بتوانیم پیوندهاي اقتصادي با کشورهاي همسایه را توسعه دهیم به طور قطع مشکلات و نوسانات بازار ارز نیز تعدیل خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه تصریح کرد: در این شرایط ما قادر خواهیم بود ارز بیشتري وارد کشور کرده و نهایتا

 
موجب کاهش نرخ ارز شویم. 

وي با اشاره به راهکارهایی براي کاهش یا ثبات نرخ تورم در اقتصاد تاکید کرد: حمایت جدي از تولید داخلی در کشور باید در دستور

 
کار قرار گیرد چرا که رونق تولید نیز خود به خود انتظارات تورمی را کاهش خواهد داد. 

این فعال اقتصادي ادامه داد: نکته مهم دیگر این است که فرآیند کوچک کردن بدنه دولت را باید آغاز کرد که در این مسیر براي
اینکه جامعه دچار افزایش آمار بیکاران نشود و افراد جداشده از دولت به مشاغل غیرتخصصی روي نیاورند باید این فرآیند به صورت
هدفمند دنبال شود. به عنوان نمونه برخی سازمان ها می توانند با واگذاري زیرساخت ملکی خود به کارکنان بازنشسته، به امر تولید



صادرات محور بپردازند و با این کار ضمن ایجاد اشتغال موجب کاهش هزینه دولت به افزایش منابع مالیاتی و درآمدي براي دولت هم

 
منجر خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه با تاکید براینکه انجام این سیاست ها که اجراي همزمان مواد 10 و 16 اقتصاد مقاومتی
را هم به دنبال خواهد داشت می تواند ما را نسبت به تحقق هدفگذاري تورمی نیز امیدوار کند؛ اما آیا به راستی در برنامه سال آینده از
کوچک کردن دولت هم صحبتی شده و می شود؟ این امر می تواند تاثیر بسزایی در کاهش هزینه هاي دولت و به دنبال آن کاهش

 
تورم داشته باشد. 

 
پرتفوي صنعت بیمه 43 هزار میلیارد تومان اعلام شد 

 
 

فرهاد دژپسند در همایش ملی بیمه و توسعه با عنوان ""ریسک هاي نوظهور در صنعت بیمه، فرصت ها و چالش ها"" افزود: صنعت

 
بیمه باید ریسک پذیر باشد و در بازارهایی که ریسک و در عین حال بازدهی بالاتري دارند، سرمایه گذاري کند. 

به گفته وي، بهترین و کارآمد ترین شرکت بیمه، شرکتی است که بتواند با استفاده از نوسازي و هوشمندسازي سیستم ها و تخصیص

 
بهینه منابع حاصله، بیشتر از سایرین، مشتري را راضی نگاه دارد 

وزیر اقتصاد افزود: پیمودن سه مسیر « تعریف رشته فعالیت هاي بیمه اي جدید »، « هوشمندسازي صنعت بیمه به منظور کمک به
توسعه خدمات بیمه اي و کارآتر کردن سیستم » و « گشودن باب هاي جدید براي صنعت بیمه در تامین مالی اقتصاد»، متضمن

 
ریسک پذیري و برداشتن گام هاي بلند صنعت بیمه با هدف نقش آفرینی در اقتصاد کشور است. 

وي اظهار داشت: صنعت بیمه در سال هاي اخیر، به لحاظ برنامه ریزي، سیاست گذاري، مدیریت و عملکرد، داراي یک روند رو به

 
تکامل بوده و گام هاي بزرگی بر داشته است. 

 
هر گرم طلاي 18 عیار یک میلیون و 134 هزار تومان/دلار 26 هزار تومان 



 
 

امروز (یکشنبه 23 آذر) هر گرم طلاي 18 عیار یک میلیون و 134 هزار تومان، هر انس طلا در بازارهاي جهانی 1839 دلار، هر گرم
طلاي 24 عیار یک میلیون و 513 هزار تومان، سکه بهار آزادي طرح قدیم 11 میلیون و 600 هزار تومان، سکه بهار آزادي طرح
جدید 12 میلیون و 201 هزار تومان، نیم سکه بهار آزادي 6 میلیون و 400 هزار تومان، ربع سکه بهار آزادي 4 میلیون و 400 هزار

 
تومان و سکه یک گرمی 2 میلیون و 440 هزار تومان است. 

امروز (یکشنبه 23 آذر) در بازار ارز دلار 26 هزار تومان، یورو 31 هزار و 525 تومان، پوند 34 هزار و 598 تومان، درهم امارات 7149

 
تومان، یوان چین 3980 تومان و لیر ترکیه 3300 تومان است. 

این در حالی است که روز گذشته (شنبه 22 آذر) هر گرم طلاي 18 عیار یک میلیون و 152 هزار تومان، هر انس طلا در بازارهاي
جهانی 1839 تومان، هر گرم طلاي 24 عیار یک میلیون و 517 هزار تومان ارزشگذاري شده بود. همچنین سکه بهار آزادي طرح
قدیم 11 میلیون و 898 هزار تومان، سکه بهار آزادي طرح جدید 12 میلیون و 422 هزار تومان، نیم سکه بهار آزادي 6 میلیون و

 
500 هزار تومان، ربع سکه بهار آزادي 4 میلیون و 450 هزار تومان و سکه یک گرمی 2 میلیون و 430 هزار تومان بود. 

روز گذشته (شنبه 22 آذر) در بازار آزاد ارز دلار 26 هزار و 65 تومان، یورو 31 هزار و 551 تومان، پوند 35 هزار و 20 تومان، درهم

 
امارات 7182 تومان، یوان چین 4010 تومان و لیر ترکیه 3320 تومان بود. 

 
بانک مرکزي نرخ رسمی 47 ارز را براي امروز اعلام کرد که بر اساس آن نرخ تمام ارزها نسبت به روز گذشته ثابت ماند. 

 
چک هاي جدید از 20 دي توزیع می شود 



 
 

آمنه نادعلی زاده معاون اداره نظام پرداخت بانک مرکزي در ارتباط تصویري با استودیو پخش خبر 21 شنبه شب شبکه یک سیما
افزود: این طرح به تعویق نیفتاده بلکه بانک مرکزي تصمیم به اجراي تدریجی این طرح دارد و باید فرهنگ سازي انجام شود و

 
زیرساخت ها آماده و مردم بتوانند با سامانه ها ارتباط برقرار کنند. 

وي ادامه داد: زمان هاي تعیین شده با مجوز قانونی صادر شده است مثلاً براي چک الکترونیک با دستورالعمل بانک مرکزي یک زمان
مشخص اعلام شده و همچنین براي راه اندازي سامانه صیاد که نقل و انتقال چک در آن ثبت می شود زمان دو ساله را مد نظر قرار

 
گرفته است. 

نادعلی زاده گفت: بانک مرکزي براي اجراي این طرح از زمانی که مد نظر قانون گذار می باشد آماده است، ولی اجراي طرح در سامانه

 
صیاد مستلزم تغییرات در دسته چک ها می باشد تا متفاوت از گذشته شود و مردم نگران چک هاي قدیمی خود نباشند. 

وي با بیان این که سامانه در تاریخ 22 آذر ماه آماده بوده است هم افزود: اپلیکیشن هاي بانکی هم آماده رونمایی بودند که امروز بانک

 
مرکزي این رونمایی را انجام داده است. 

معاون اداره نظام پرداخت بانک مرکزي تصریح کرد: قرار است چک هایی را در سامانه صیاد ثبت کنیم که تفاوتی با چک هاي قبلی
دارد یعنی روي این چک ها تاریخ اعتبار ثبت می شود و توزیع این چک ها از طریق بانک ها مستلزم زمان خواهد بود و همچنین
اطلاع رسانی ها کامل شود و مردم بیشتر آگاه شوند و از تاریخ 20 دي بتوانند چک هایی که از ویژگی هاي جدید برخوردار هستند و

 
داراي تاریخ اعتبار می باشند را دریافت کنند. 

نادعلی زاده با اشاره به این که در حال حاضر چک هاي جدید در شبکه بانکی توزیع نشده است گفت: چک هاي جدید از تاریخ 20

 
دي ماه در اختیار مردم قرار می گیرد. 

وي افزود: در چک هاي جدید تا تاریخ مشخص، قابلیت صدور وجود دارد و این تاریخ هم سه سال بعد از دریافت دسته چک است و
این چک ها باید در سامانه صیاد ثبت شوند. چک هاي جدید داراي بارکد، کد صیادي 16 رقمی و تاریخ اعتبار می باشد.



اجرایی شدن 10 طرح زیربنایی بخش معدن در استان بوشهر

منبع: عصر معدنشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/09/23

عصر معدن- رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: 10 طرح زیربنایی معدنی با همکاري
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در استان بوشهر در حال اجرا و پیشرفت است.

عصر معدن- رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: 10 طرح زیربنایی معدنی با همکاري

 
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور در استان بوشهر در حال اجرا و پیشرفت است. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از شاتا، رشید مرادي با بیان این مطلب، افزود: ظرفیت معدنی بوشهر از نوع سنگ هاي
رسوبی به لحاظ ذخیره قطعی، تعداد معادن درحال بهره برداري، میزان استخراج و تولید مواد معدنی از جایگاه مناسبی در کشور

 
برخوردار است که لازم است زیرساخت و واحدهاي فرآوري بیشتري این بخش را حمایت کنند. 

وي اضافه کرد: یکی از نیازهاي مهم بخش معدن بوشهر کمبود واحدهاي فراوري مواد معدنی است که باعث ایجاد ارزش افزوده و
سرمایه گذاري و اشتغال در استان می شود و لازم است دراین خصوص تمهیدات و مشوق هاي لازم براي سرمایه گذاري در نظر

 
گرفته شود. 

رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر یادآورشد: در زمان حاضر 200 واحد صنایع معدنی در زمینه
فرآوري شن و ماسه، صنایع گچ، آهک هیدراته و کربنات کلسیم رسوبی و سه واحد کارخانه سیمان (سیمان ساروج، مند دشتی و

 
دشتستان) در استان فعال است. 

مرادي ادامه داد: این تعداد با حجم سرمایه گذاري 863 میلیارد و 535 میلیون تومان و اشتغال 3 هزار و 500 نفر سهم 37درصدي را

 
از واحدهاي صنعتی استان را به خود اختصاص داده است. 

وي گفت: احداث طرح هاي فراوري مواد معدنی جدید با عنوان صنایع آهک هیدراته و کربنات کلسیم صنایع گچ از سوي بخش

 
خصوصی در دست ساخت است که پیشرفت فیزیکی مناسبی داشته است. 

رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر بیان کرد: با توجه به اینکه بیشتر مواد معدنی بوشهر به
کشورهاي حوزه خلیج فارس صادر می شود، کمبود زیرساخت هاي لازم براي صادرات مواد معدنی بخصوص اسکله و پایانه تخصصی

 
صادرات از دیگر مسائل این بخش در استان است. 

وي اعلام کرد: احداث اسکله صادرات مواد معدنی در منطقه خورشهاب شهرستان تنگستان براي رفع این مشکل برنامه ریزي شده

 
است که اکنون در مرحله مطالعاتی قرار دارد. 

رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر اضافه کرد: همچنین 9 طرح زیر ساختی برق رسانی و احداث

 
جاده دسترسی نیز در دستور کار قرار دارد که اجراي 4 پروژه آن در سال جاري آغاز شد. 



مرادي در ارتباط با بازار هدف مواد معدنی بوشهر، بیان کرد: مقصد محصولات صنایع معدنی استان درحوزه صنعت شامل سیمان،گچ و
آهک صادراتی کشورهاي حوزه خلیج فارس و بنگلادش، هندوستان و آفریقا است اما آهک به استان هاي جنوبی کشور نیز ارسال می

 
شود. 

رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: آهک برداشت شده از معادن بوشهر نیاز استان هاي

 
هرمزگان، خوزستان، فارس وکرمان در زمینه صنایع و کارخانجات فولادي را تامین می کند. 

وي افزود: بوشهر داراي 258 معدن با پروانه بهره برداري است که مخلوط کوهی(شن وماسه ) ، سنگ هاي ساختمانی (لاشه- آهک

 
هاي پرعیار) ، دواومیت؛ نمک هاي آبی و سنگی ، مواد اولیه سیمان و سنگ گچ بیشترین حجم را به خود اختصاص داده است. 

رئیس اداره امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر اضافه کرد: در زمان حاضر تعداد130 معدن استان فعال است که
در نیمه نخست سال 6 میلیون تن از آنها استخراج شده است و میزان وصول حقوق دولتی از معادن تا پایان آبان ماه سال جاري مبلغ

 
2 میلیاردو 600 میلیون تومان است که درمقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 24درصدي داشته است . 

وي گفت: حجم سرمایه گذاري در معادن استان معادل 94 میلیارد و 720 هزار تومان است و یکهزار و 352 نفر در این بخش اشتغال

 
دارند. 

مرادي اعلام کرد: مطالعات اکتشافی سازمان گسترس و نوسازي معادن وصنایع معدنی (ایمیدرو)، سازمان زمین شناسی و اکتشافات
معدنی کشور و بخش خصوصی منجر به کشف 3 گروه معدنی جدید در استان شده است که در زمان حاضر ماده معدنی بوکسیت
درمرحله صدور پروانه اکتشاف، ماده معدنی بیتومین درمرحله صدور گواهی کشف و مواد معدنی فسفات و 9 پهنه اکتشافی عناصر

 
نادرخاکی در مرحله تعیین مناطق امید بخش هستند. 

وي افزود: با توجه به عدم مطالعات اکتشاف معدنی استان براي شناسایی پتاسیل هاي معدنی، توسعه و اکتشاف پهنه هاي معدنی

 
جدید از سوي سازمان هاي توسعه اي به ویژه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور و ایمیدرو ضروري است. 

مرادي یادآورشد: میزان استخراج قطعی مواد معدنی از معادن استان درسال 98به میزان 18میلوین تن براورد شده است که درمقایسه
با سال 97 از رشد 5/28 درصدي برخوردار است.



مدیریت جهادي می تواند دریچه جدیدي از امید در سطح ملی ایجاد کند

منبع: خانه ملتشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/09/23

رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان در قوه مقننه گفت: با مدیریت جهادي می توان دریچه جدیدي از امید در سطح ملی
گشود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، احمد دنیا مالی در جلسه علنی امروز (یک شنبه، 23 آذر) مجلس شوراي اسلامی در
نطق میان دستور خود ضمن گرامیداشت یادوخاطره شهدا، درباره اظهارات اردوغان گفت: به عنوان یک گیله مرد آذري می گویم

 
اجازه نداشتید به آذري زبان ها توهین کنید زیرا آذري زبان ها خودشان بیدار هستند و از سرحدات ایران اسلامی دفاع می کنند. 

نماینده مردم بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی ضمن تسلیت شهادت دانشمند هسته اي کشورمان، اظهار کرد: بی تردید عاملین
آن ترور درخواهند یافت که این راه مشعشع، ظهور بی پایان و درخشش حاج قاسم سلیمانی ها و فخري زاده ها است و آتش انتقام

 
سخت و انقلابی اردوگاه عاملین این ترور را درخواهند نوردید. 

وي ادامه داد: بدخواهان این مرز پرگوهر بدانند که جوانان انقلابی قله هاي دانش را فراتر از تصورشان فتح نموده، به گونه اي که با
حذف یک دانشمند چرخ پیشرفت هسته اي میهن اسلامی مان از حرکت باز نخواهد ایستاد و صد البته دکترین دفاعی کشور که به

 
کارگیري حداکثري همه بخش ها در جهت بازدارندگی و صیانت کشور از تهدیدها است، خدشه اي وارد نخواهد شد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان در قوه مقننه تصریح کرد: با گذشت زمان قابل توجهی از شروع بکار مجلس یازدهم، چشم هاي
تیزبین ملت نظاره گر است که آیا مجلس در تراز انتظار رهبر انقلاب و مطالبات مردم تغییر مسیر داده و گام هاي عملی برداشته

 
است. 

دنیا مالی افزود: مجلسی که باید با نگاه خلاقانه و نگاهی نوگرایانه نظام تصمیم گیري کشور را به ریل خود بازگرداند و با استفاده
حداکثري از ظرفیت نظارتی و تقنین خود در حوزه هاي مختلف ایفاي نقش کند و خوب است کارگروهی از نخبگان و نمایندگان به

 
بازخوانی کارنامه و عملکرد مجلس اقدام کنند. 

نماینده مردم بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: سفره هایی که هر روز خالی تر و کوچک تر شده در انتظار تصمیماتی
است که به بهبود شاخص هاي کسب و کار و معیشت جامعه بیانجامد؛ امروز گفتمان غالب ما و برنامه ریزان، باید تمرکز بر بخش
اصلی اقتصاد که تولید کالا و تداوم تجارت است، باشد. توقف و اتکاء به اقدامات توزیعی و یارانه و ارائه اقلام رایگان پرداختن به بخش

 
هاي انتهایی اقتصاد است. 

وي ادامه داد: در اقتصادي با نرخ رشد منفی و محدودیت هاي فراوان موجود، تمرکز بر رفتارهاي صرف حمایتی دستاوردي جز تعمیق
انتظارات جامعه نخواهد داشت؛ هر چند از اقدامات حمایتی و توجه به وضعیت معیشتی بازنشستگان، کارگران و کارمندان خاصه

 
فرهنگیان نباید غفلت کرد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان در قوه مقننه تصریح کرد: وقتی نقدینگی سرگردان در فضایی غیر از تولید جولان می دهد، هر



روز شاهد ماجراجویی و التهاب در عرصه مسکن، ارز، سکه، قاچاق کالا و نهاده هاي دامی هستیم؛ لاجرم شاهد کاهش تولید ناخالص

 
ملی و کاهش قدرت پول ملی خواهیم بود که نتیجه قهري آن به تحلیل رفتن توان داخلی است. 

دنیا مالی افزود: تحلیل افق پیش روي اقتصاد و باور به استمرار تحریم هاي ظالمانه از سوي نظام سرمایه سالار با خویی دردنده،
برخوردي فعال را طلب می کند؛ صاحبان موقعیت نبایستی با اظهارات خوش بینانه در عرصه دیپلماسی، سیاست هاي تعلیق و انتظار
را دیکته نموده و با ایجاد امیدهاي کاذب و واهی در جامعه بیش از این اعتماد ملی را نشانه گیرند؛ تنها و تنها با مدیریت جهادي می

 
توان دریچه جدیدي از امید در سطح ملی را گشود. 

نماینده مردم بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: فقط و فقط با بهره گیري از نیروهاي انقلابی و عالم، جوانان نخبه و
بایدهاي بیشمار دیگر در دستگاه هاي متولی تولید و اشتغال و تدوین سناریوهاي برخوردار از پشتوانه دانش و تجربه می توان شاهد
رنگین کمانی از آسیب هاي اجتماعی نبود و گل واژه هاي لبخند رضایت را بر گونه هاي غم بار مردم خاصه جوانان این سرزمین به

 
نظاره نشست. 

وي در خصوص مشکلات حوزه انتخابیه بندر انزلی، ادامه داد: شهرستان بندر انزالی با طبیعت و جاذبه هاي سحرانگیزش ظرفیت هاي
عظیمی دارد، توجه بیشتر وزارت گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی در احداث و تامین زیرساخت هاي مورد نیاز به منظور

 
جذب بیشتر گردشگر دریایی و ساخلی را می طلبد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان در قوه مقننه تصریح کرد: از مسئولان سازمان محیط زیست می خواهم براي رفع مشکلات
زیست محیطی و شرایط نگران کننده تالاب بین المللی انزلی که مطالبه جدي مردم و فعالین محیط زیست می باشد، طرح نجات ملی

 
تالاب انزلی را در دستور کار خود قرار دهد. 

دنیا مالی افزود: افزایش ده هزار هکتاري حریم و بستر تلاب انزلی از سوي وزارت نیرو بر خلاف مصوبه کنوانسیون و بدون توجه به
حقوق کسبه و اهالی و خواسته کشاورزان، مشکلات حقوقی و فشارهاي اقتصادي بیشماري ایجاد کرده است لذا از مسئولان خواهان

 
تعیین تکلیف نهایی و برطرف کردن مشکل هستیم. 

نماینده مردم بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: از وزارت اقتصاد و دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد با جدیت می
خواهم ریل گذاري مدیریتی و اشغال منطقه آزاد را به سمت مردم انزلی برگرداند؛ مردم انزلی از وضع مدیریتی و کارکرد منطقه آزاد،

 
آزرده خاطر و خواهان تدبیر فوري براي اصلاح امور منطقه آزاد هستند. 

رئیس مجمع نمایندگان استان گیلان در قوه مقننه خاطرنشان کرد: همچنین انتظار داریم وزارت نیرو پروژه هاي فاضلاب شهرستان را
تسریع بخشد؛ زیبنده نیست ساخت تصویه خانه غرب انزلی با پیشرفت 90 درصدي بخاطر اختلاف بین کارفرما و پیمانکار به مدت 3

 
سال تعطیل شده باشد. 

قاضی زاده هاشمی، نایب رییس مجلس شوراي اسلامی در پاسخ به صحبت هاي نماینده مردم بندرانزلی در قوه مقننه، گفت: جان ما

 
از ما جدا شده است؛ این حرف ما است و کسی نباید در آن دخالت کند. سالهاست در فراق بخشی از جانمان می سوزیم./ 

پایان پیام



بازدیدهیأت نظارت و ارزیابی واحد استانی بوشهر از مراکز آموزش علمی

کاربردي جهاد دانشگاهی و اتاق اصناف بوشهر

شماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/09/23
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان بوشهر - به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر، در راستاي بازدیدهاي نظارتی
سالانه واحد استانی بوشهر از مراکز آموزش علمی کاربردي در سطح استان ، هیأت نظارت و ارزیابی واحد استانی در روز شنبه

مورخ 22 آذرماه 99 از مراکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی و اتاق اصناف ...

در این بازدید ضمن ارزیابی فعالیت هاي کلاسی مجازي دانشجویان و تأکید بر حداقل 50 درصد حضور آنلاین و 50 درصد
آفلاین مدرسان در سامانه ریلاین  با بارگذاري محتواي مفید توسط مدرسان ، از فضا ،  امکانات ، کارگاه ها و محل فعالیت جدید مرکز

 
نوآوري و خلاقیت مراکز بازدید به عمل آمد . 

دکتر شبیر اشکپور مطلق رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر در این بازدیدها ضمن بیان اهمیت اجراي دروس
کاربینی، کارورزي و عملی دانشجویان با عقد تعهد نامه و تفاهم نامه با دستگاه هاي اجرایی ذیربط ، به رصد مرتب فعالیت هاي
کلاسی مدرسان از سوي رئیس مرکز آموزش و برگزاري کارگاه هاي آموزشی و وبینارها براي دانشجویان و علاقه مندان به فعالیت

 
هاي کارآفرینانه تأکید کرد. 

دکتر اشکپور مطلق برگزاري رویدادهاي شتاب و  استارت آپ را گام مهمی در جذب دانشجویان صاحب ایده و تفکر خلاق دانست و
خواستار برگزاري این رویدادها و فعالیت بیشتر مراکز در حوزه پژوهش و فناوري شد. وي با توجه به برگزاري هفته پژوهش و فناوري
دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر به میزبانی مرکز آموزش علمی کاربردي اتاق اصناف استان با برنامه هاي متنوع ، خواستار
حضور فعال دانشجویان در کارگاه هاي آموزشی ، وبینارها و کلینیک مشاوره اشتغال و کارآفرینی در مدت زمان برگزاري هفته پژوهش
و فناوري و استفاده از ظرفیت هاي ایجاد شده براي شکوفایی خلاقیت ها و توانمندي هاي دانشجویان و علاقه مندان به فعالیت در

 
حوزه کسب و کار استان شد . 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 



چه کنم تا فرزندم کارآفرین شود؟/ پول توجیبی دادن ضد روحیه کارآفرینی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/09/23

 گروه خانواده؛ زهره سعیدي: همه ما شاید در این عصر
زیاد شنیده باشیم که کشورهایی موفق و ثروتمند محسوب می شوند که دیگر وابسته به منابع طبیعی نیستند و بر مدیریت انسانی و
توسعه و قابلیت هاي مدیریتی و کارآفرینی شان متکی شده اند و حرکت رو به جلو دارند چرا که تنها از این طریق می توان رشد و

 
توسعه کشور را هدایت و مدیریت کرد. 

به همین دلیل کارآفرینی و کارآفرینان در روند مدیریتی و خوداشتغالی در کشور نقش اساسی را در اقتصاد ایفا می کنند این را
تجارب کشورهاي مختلف از جمله ژاپن، کره جنوبی، مالزي و ... در زمینه کارآفرینی نشان داده و به توسعه رسیده اند. مهمترین نکته
در ایجاد کارآفرینان موفق در آینده تربیت نسل کارآفرین با تفکر ویژه در این راستا است که از کودکی به فکر کارمندي نباشند و به

 
گردش در آورددن اقتصاد و سایر بخش هاي حوزه ها را با تفکر پویا و محوري کارآفرینی جلو ببرند. 

ترویج کارآفرینی نیاز به بسترسازي مناسب از دوران کودکی دارد جوامعی که در این راستا گام برداشته اند، نسل هاي آتی شان
تحصیل کرده هاي کارآفرین تربیت شدند. اما یک کارآفرین داراي چه ویژگی هایی است؟ اگر بخواهیم به طور خلاصه بگوییم

 
کارآفرین فردي فرصت شناس، خلاق، ریسک پذیر، هدفمند، پرشور ، کمال طلب و رویاپرداز، تیز و مستقل است. 



 
 

 
  

نخستین گام این است که به عنوان والدین بدانیم چه نوع تربیتی تفکر فرزندان ما را به سمت سیستم خلاقانه و کارآفرینی و پویایی
سوق می دهد به طوریکه علایق و تمایلات آنها را سرکوب نمی کند؟ چه نوع بازي هایی را باید براي بچه ها تهیه و چه خصلت هایی

 
را باید در آن ها تقویت کنیم؟ 

یکی از آدم هاي به اصطلاح موفق تعریف می کرد: «پدر و مادر من از زمانی که یادم می آید دوست داشتند من معلم یا کارمند بانک
بشوم چرا که در سیستم دولتی می رفتم و در آن صورت خیالشان راحت بود که شغلم تأمین است در صورتی که من هیچ وقت این

 
کارها را دوست نداشتم و در نهایت هم به شغلی مشغول شدم که اداري بود اما همیشه از آن بیزار بودم!» 

خود این امر یک چراغ باید در ذهن ما روشن کند که بچه ها را وادار به داشتن شغلی در آینده نکنیم یا اینکه در ذهنیت شان براي

 
انتخاب شغل ورشته تحصیلی فشاري وارد نکنیم. 

بله متأسفانه خیلی از ما والدین فرزندانمان را به سمت کارمند شدن هل می دهیم در حالیکه نمی دانیم تفکر خلاق آن را با این خط
و مشی از بین می بریم، حال منظور از این گزارش این نیست که کارمند شدن امر بدي است ، خیر منظور داشتن یک تفکر ایستا و

 
غیر خلاق است که پسندیده نیست. 

اینکه بچه ها را به سمت مشاغلی ببریم که در آنها خلاقیت کمتري وجود دارد و تنها فکرمان هم این باشد که اگر قرار است کار

 
خلاقانه بکنیم حتما باید در رشته مدیریت تحصیل کنیم. 

در خیلی از کشورهاي دنیا حتی در همین ایران خودمان گاه دیده ایم که بسیاري از ایده هاي خلاقانه براي تأسیس شرکت هاي
دانش بنیان و تأثیرگذار توسط جوانانی که شاید برایمان تعجب داشته باشد ، داده شده اند. این اتفاقات چرا نباید بیش از این در
جامعه ما باشد که باعث رشد خود و کشورمان بشود شاید علتش این باشد که ما از همان ابتدا به فرزندانمان گفتیم معلمی دوست

 
داري یا دکتر یا مهندس و خلبان شدن؟   

این را باید در نظر داشته باشیم که براي موفق شدن در زندگی حتما نباید معلم، خلبان، پزشک، کارمند حتی هنرپیشه یا فوتبالیست
باشیم بلکه می توانیم صاحب یک شرکت بزرگ با کلی نیروهاي برجسته باشیم که براساس خلاقیتمان تأثیر جهانی داشته باشد یا



 
اینکه تاجر موفقی باشیم علم و خلاقیتمان را به همه دنیا صادر کنیم. 

 
 

 
  

براي پرورش چنین تفکري از دوران کودکی و رشد خلاقیت ذهنی کودکان نخست این است که مراقب باشیم جلوي ریسک بچه ها را
نگیریم اینکه به بچه هایمان بگوییم که دنیا جاي همیشه امنی است که می بایست فقط دنبال عافیت باشیم، امري اشتباه است یا
اینکه بگوییم بزرگ شدي یک کار امنی پیدا کن که حقوقی داشته باشی و زندگیت بچرخد! این تفکر با کارآفرینی جور در نمی آید ما
می بایست بچه هایمان را به سمت زندگی سوق دهیم که در آن ریسک وجود دارد نه اینکه دنبال گوشه امن عافیت باشند البته با

 
تفکر صحیح! 

 
  

 
چطور کارآفرین تربیت کنیم؟ 

 
پول تو جیبی ضد روحیه کارآفرینی 

نکته اول این است که از همان کودکی فرزندانمان توجه داشتیم که پول تو جیبی دادن به بچه ها عادتی است که بچه ها را غیر

 
مستقل و حقوق بگیر بار می آورد اینکه بچه ها منتظر پرداخت منظم هر ماه باشند و این مخالف روحیه کارآفرینی است. 

حال سوال پیش می آید که چه باید بکنیم. پول تو جیبی بچه ها می تواند مشروط باشد به کمکی که به خانواده می کنند و ارزشی
که براي خانواده ایجاد می کنند اینکه بچه ها یاد بگیرند که در صورت کمک به خانواده و انجام یک کار خلاقانه و خوب می توانند

 
پول تو جیبی متغیري بگیرند این امر هم خلاقیت آنها را پرورش می دهد و هم حقوق بگیر نمی شوند. 

 
  

 
هر شب براي بچه ها قصه نگویید! 

شاید عادتمان این باشد که هر شب براي بچه هایمان قصه بگوییم اما اگر تصمیم دارید فرزند خلاق و کارآفرین تربیت کنید هر شب



برایش قصه نگویید اگر سه شب قصه میگویید، سه شب هم از او بخواهید که براي شما قصه بگوید ، یک بچه خلاق باید بتواند سناریو
ایجاد کند و دیگران را تحت تأثیر قرار دهد البته همه این کارها به سن و سال بچه ها هم مربوط است که این دیگر با مقتضیات خود

 
کودك و شناخت والدین از او صورت می گیرد. 

 
 

 
  

 
بچه ها را تشویق به صحبت و اظهار نظر کنید 

خیلی از خانواده ها هستند که وقتی بچه هایشان شروع به صحبت می کنند یا بی توجهی می کنند یا می گویند تو بچه هستی و
حرف نزن! این امر سرکوب کردن اظهار نظر و عزت نفس بچهها است در حالیکه براي تربیت خلاق می بایست اجازه دهیم بچه
صحبت کند حتی او را تشویق کنیم که در جمع دوستانش اظهارنظر  کرده و راجع به مسائل خودش و مثلا اسباب بازي هایش

 
سخنرانی کند در این صورت به او یاد داده ایم که روي بقیه تأثیر بگذارد و دوستانش را با خود همراه کند. 

 
روحیه انتقادگري را تقویت کنیم 

یکی از نکات مهم در تربیت خلاق کودك و نوجوان این است که اجازه دهیم بچه ها انتقاد کنند از هر مسئله اي که به نظرشان
نادرست می آید، صحبت کرده و وقتی تشخیص می دهند انتقاد کنند مثلا اگر جایی مثل یک رستوران می روید و خدمات نامناسبی

 
می گیرید، به بچه ها یاد دهید که در ازاي آن خدمات انتقاد کنند. 

 
تقویت ویژگی هاي کارآفرینی 

کارآفرینی داراي یک سري ویژگی هایی است از جمله مثل نتیجه گرا بودن، استمرار در فعالیت ها، قدرت رهبري، درون نگري و

 
همسبتگی با دیگران که در این زمینه ها هم می توان بچه ها را تقویت کرد. 

به طور مثال در بازي ها بچه ها را تشویق کنیم که رهبر گروه شوند یا گاهی اوقات به درون خود بروند و درباره فعالیت هایشان فکر
کنند، نتایج کارها برایشان مهم باشند و از سختی ها و شکست ها نهراسند. خیلی از اوقات بچه هایی را می بینند که به اندازه اي
ضعیف و وابسته بار آمده اند که با یک اتفاق کوچک در مدرسه یا هر جاي دیگري افسرده می شوند و محل را ترك می کنند ، والدین
هم خوشحال هستند که بچه هایشان این اندازه به آنها وابسته هستند در حالیکه این وابستگی مخالف تفکر پویا و استقلال طلبی است

 
که می بایست در دوره نوجوانی آن را کسب کنند. 



 
  

 
  

در نظر داشته باشیم بازي هایی را براي بچه ها متناسب سن و سالشان تهیه کنیم که آنها را به سمت تفکر خلاق سوق می دهد. به
طور مثال براي بچه هاي بالاي شش سال نقاشی کردن بدون هدف و طرح خاص مناسب است یا براي بچه هاي بالاي 9 سال انجام
آزمایش هاي علمی یا آشپزي و فعالیت هاي دیگر مثل گل کاري و کار در باغچه خیلی می تواند مفید باشد . نوشتن داستان یا شعر،
خمیر بازي براساس سن و سال بچه ها، اجراي نمایش و نوشتن نمایشنامه، جستجوي اشیا مخفی شده، کتاب خواندن ، کشیدن نقشه
محل سکونت، جستجوي گنج در خانه، درست کردن اشیا با مواد مختلف و .. همه می توانند تفکر کودك را خلاق کرده و به ما نشان
دهند که فرزندمان در چه زمینه هایی علاقه دارد و می تواند تفکرش را در بزرگسالی نیز ادامه دهد نه اینکه از همان دوران کودکی به

 
او بگوییم که تو باید دکتر ، مهندس، معلم یا فوتبالیست شوي! 

 
  

انتهاي پیام/



10 هزار میلیارد ریال وام قرض الحسنه در کرمانشاه پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/09/23

کرمانشاه- ایرنا- مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در کرمانشاه با بیان اینکه در یک سال گذشته 10 هزار میلیارد
ریال وام قرض الحسنه به مردم استان پرداخت شده است، گفت: این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل 73 درصد رشد

دارد.

کرمانشاه- ایرنا- مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران
در کرمانشاه با بیان اینکه در یک سال گذشته 10 هزار
میلیارد ریال وام قرض الحسنه به مردم استان پرداخت
شده است، گفت: این میزان نسبت به مدت مشابه سال

 
قبل 73 درصد رشد دارد. 

به گزارش ایرنا، محمدرضا نجفی شعاع روز یکشنبه در
جمع خبرنگاران با اشاره به سیزدهمین سال فعالیت این
بانک در کرمانشاه اظهارداشت: بانک قرض الحسنه مهر
ایران از زمان افتتاح تاکنون به 252 هزار نفر از مردم

 
استان کرمانشاه وام قرض الحسنه برابر با 29 هزار میلیارد ریال پرداخت کرده است. 

وي افزود: در یک سال گذشته به صورت میانگین با پرداخت روزانه 27 میلیارد ریال تسهیلات در استان روند دسترسی مردم به این

 
وام هاي ارزان قیمت را فراهم کردیم. 

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در کرمانشاه با بیان اینکه کارمزد دریافتی توسط بانک صفر تا چهار درصد است، گفت: مبالغ

 
جمع آوري شده از محل هزینه دیرکرد اقساط که به آن وجه التزام گرفته می شود در امور عام المنفعه هزینه خواهدشد. 

نجفی شعاع افزود: با هزینه جمع شده این ابزار بانکی در سال گذشته 500 هزار خانه روستایی در سه استان سیستان و بلوچستان،
خراسان جنوبی و ایلام بیمه حوادث شد، در سال هاي گذشته نیز ساخت خانه هاي روستایی در مناطق سیل زده و مدارس و خانه

 
بهداشت در مناطق محروم ساخته شده است. 

وي با اشاره به اهمیت محرومیت زدایی و کمک به اشتغال محرومین گفت: پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در حوزه هاي اشتغال و
کارآفرینی، معیشت، ازدواج، درمان و حمایت از مددجویان سازمان هاي حمایتی و سازمان هاي مردم نهاد از جمله خدمات این بانک

 
محسوب می شود. 

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در کرمانشاه اعلام کرد: در چند سال اخیر با تعامل صورت گرفته با نهادهاي حمایتی 407
میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی بنیاد برکت، 226 میلیارد ریال وام اشتغال مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره)، 69 میلیارد



ریال وام اشتغال مددجویان بهزیستی و چندین میلیارد ریال تسهیلات مربوط به بنیاد مسکن مستضفعان، اداره کل زندان ها و دفتر

 
امور بانوان و خانواده استانداري پرداخت شده است. 

نجفی شعاع افزود: همچنین توانستیم وام هاي اشتغال زیادي با سقف 500 میلیون ریال را در اختیار افراد زیرپوشش نهادهاي حمایتی

 
قرار دهیم. 

 
بانک قرض الحسنه مهر ایران 540 شعبه در سراسر کشور دارد که 24 شعبه آن در استان کرمانشاه فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- بانک قرض الحسنه مهر ایران 

 
- بنیاد برکت 

- کرمانشاه



مولایی: هفته جهانی کارآفرینی فرصتی براي اتصال جوانان دنیا به حرکت

شتابان کارآفرینی است

منبع: پاناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/09/23

تهران(پانا)- سهراب مولایی،معاون آموزش متوسطه منطقه 17، از برگزاري وبینار سبک زندگی کارآفرینانه با رویکرد ذهن
خلاق وایده پرداز در پژوهش سراي امام هادي(ع) منطقه خبر داد.

تهران(پانا)- سهراب مولایی،معاون آموزش متوسطه منطقه
17، از برگزاري وبینار سبک زندگی کارآفرینانه با رویکرد
ذهن خلاق وایده پرداز در پژوهش سراي امام هادي(ع)

 
منطقه خبر داد. 

مولایی گفت: به مناسبت هفته جهانی کارآفرینی،
بزرگترین رویداد هماهنگ براي ترویج و ترفیع کارآفرینی

در جهان، در پژوهش سراي امام هادي(ع) منطقه 17 شهر تهران، قطب استانی جشنواره خلاقیت، نوآوري وکارآفرینی وبینار "سبک

 
زندگی کارآفرینانه با رویکرد ذهن خلاق وایده پرداز "را با همکاري بنیاد عالی نخبگان برگزار شد. 

سهراب مولایی معاونت آموزشی منطقه 17، ضمن اعلام این خبر افزود: هفته جهانی کارآفرینی فرصتی است که میلیون ها نفراز
جوانان در سراسر دنیا به حرکت شتابان کارآفرینی متصل شوند و در این حرکت ایده هاي جدید براي بهتر انجام دادن کارها و ایجاد

 
مشاغل جدید را مطرح کنند. 

مولایی افزود: در این راستا پژوهش سراي امام هادي (ع) به منظور دستیابی به اهداف بلند سند تحول بنیادین، یعنی تربیت دانش
آموزانی مهارت محور وکارآفرین وتشویق آنها به فراگیري مهارت هاي ادراك اجتماعی و ارتباطی، که در طبقه بندي مهارت ها جزو
مهارت هاي نرم محسوب می شود، اقدام به برگزاري وبینار فوق کرد. این وبینار که با استفبال بیش از چهارصد نفراز دانش اموزان

 
دوره اول ودوم متوسطه شهر تهران مواجه شد. 

در انتها سهراب مولایی ضمن تقدیر از مدیریت پژوهش سراي امام هادي(ع) خواستار تداوم برگزاري چنین برنامه هایی در سطح شهر

 
تهران شد. 

مهدي نیکبخت مدیر اموزش و پرورش منطقه17 سهراب مولایی منطقه17 معاون آموزش متوسطه منطقه17



ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین تجاري در سراسر

کشور (محدود)

منبع: الفشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/09/23

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات

 
800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند. 

به گزارش روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق
کوروش، در راستاي طرح توسعه کارآفرینی و ایجاد اشتغال از
تمامی صاحبین املاك تجاري بالاي 120 متر و همچنین افرادي
که استطاعت اجاره املاك مذکور را دارند، دعوت به عمل می آید
با ثبت نام در این طرح از مزایا و تسهیلات 800 میلیون تومانی

 
برخوردار شوند. (لینک ثبت نام) 

با توجه به محدودیت اعطاي تسهیلات 800 میلیون تومانی، متقاضیان تنها با پر کردن فرم و بدون پرداخت هزینه براي ثبت نام می

 
توانند در این طرح شرکت کنند و شرایط دریافت وام از طریق شماره تلفن همراه ثبت شده به اطلاع آنان خواهد رسید. 

لازم به ذکر است در خصوص املاك تجاري استیجاري، بعد از بررسی شرایط متقاضی، ارائه اجاره نامه 5 ساله بنام او الزامیست و

 
همچنین تمامی املاك تجاري ثبت شده می بایست داراي کاربري تجاري باشند. 

 
جهت ثبت نام رایگان اینجا کلیک کنید و یا به آدرس اینترنتی www.okcs.com/farakhan مراجعه نمایید. 

شرایط و ضوابط از طریق پیامک براي متقاضی ارسال می گردد، لذا در ثبت صحیح اطلاعات و شماره تلفن همراه دقت نمایید.



بدنبال تربیت دانشجویان" پنجه کارآمد"هستیم/ می توانیم نقش مهمی در حل

مشکلات کرمانشاه ایفا کنیم

منبع: ایسناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/09/23

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمانشاه گفت: به دنبال تربیت نیروهاي خبره، پنجه کارآمد و کاربلد در مراکز
این دانشگاه هستیم.

دکتر حسن شرفی در مراسم معارفه نو دانشجویان مراکز علمی کاربردي
استان که بصورت ویدئو کنفرانس و با حضور رئیس دانشگاه جامع علمی
کاربردي کشور برگزار شد، این دانشگاه را دانشگاهی نسل سوم معرفی کرد و
افزود: کارآفرینی و مهارت آموزي مهمترین اهدافی است که در این دانشگاه
آن را دنبال می کنیم تا دانشجویان بتوانند پس از فراغت از تحصیل با مهارت

 
هایی که آموخته اند کسب و کاري راه بیندازند و شغل مناسبی داشته باشند. 

وي به تاکیدات مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم توسعه آموزش هاي مهارتی
اشاره کرد و گفت: ما به علم احتیاج داریم، اما پنجه هاي کارآمد هم نیاز است، چراکه کار بدون علم کم اثر و علم بدون کار بی اثر

 
است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان اضافه کرد: همچنین باتوجه به نامگذاري امسال با عنوان سال جهش تولید از سوي مقام

 
معظم رهبري می توان گفت که موتور محرکه تولید، علم و مهارت آموزي است. 

وي با تاکید براینکه دانشگاه ها با علم و مهارت آموزي خود می توانند نقش مهمی در تصمیم گیري هاي استانی و منطقه اي داشته

 
باشند، گفت: با تکیه بر توانایی هاي دانشگاه ها می توان بسیاري از نیازها و مشکلات جامعه را حل کرد. 

شرفی اضافه کرد: در شرایط کنونی استان نیاز داریم تا ارتباط بیشتري بین صنعت و دانشگاه هاي استان برقرار شود و نقش دانشگاه

 
بیش از هر زمان دیگري در حل مشکلات جامعه دیده شود. 

وي تصریح کرد: تحریم هاي شدید ظالمانه و مشکلات اقتصادي فعلی ایجاب می کند تا رویکرد مسئولین و مدیران ارشد به سمت

 
دانشگاه ها افزایش پیدا کند و با کمک گرفتن از خردي که در دانشگاه ها وجود دارد براي حل مشکلات صنعت و جامعه گام برداریم. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کرمانشاه با تاکید براینکه این دانشگاه می تواند نقش مهمی در حل مشکلات استان ایفا کند،
عنوان کرد: در دانشگاه علمی کاربردي تلاش می کنیم تا با توجه به مزیت ها و ظرفیت هایی که در استان داریم، رشته هایی را در
این حوزه ها شناسایی و راه اندازي کنیم و با جذب دانشجو در این رشته نیروهاي متخصص را طبق مزیت ها و ظرفیت هایی که

 
داریم، تربیت کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: ما به دنبال تربیت نیروهاي خبره، پنجه کارآمد و کار بلد در تمام حوزه هاي فنی و مهندسی، اجتماعی، کشاورزي



 
و... هستیم. 

انتهاي پیام



کرمانشاه معین رواق رسانه اي طرح ملی ایران قوي شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/09/23

سرپرست کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کرمانشاه گفت: در طرح ملی ایران قوي که در سطح کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد کشور برگزار می شود کرمانشاه به عنوان معین رواق رسانه اي این رویداد انتخاب شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمانشاه؛ حجت الاسلام افشین کلات پور
سرپرست کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کرمانشاه
گفت: در طرح ملی رویداد ایران قوي که در سطح کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور برگزار می شودبیش از
25 هزار کانون فرهنگی و هنري مساجد با بیش از 2
میلیون و 300 هزار عضو مشارکت دارند که سهم استان

 
کرمانشاه 562 کانون با بیش از 30 هزار عضو است. 

او افزود:رویداد ملی ایران قوي در چهار محور قرآن و سیره اهل بیت (ع)، گام دوم انقلاب اسلامی، پیشرفت و امید به آینده و مقاومت

 
و عزت ایران اسلامی برگزار می شود. 

کلات پور تصریح کرد:در طرح ملی ایران قوي؛ 12 رواق نور، کتاب، دانش، همدلی، رسانه، سرود، فیلم، نمایش، ترنج، قلم، کارآفرینی و

 
فناوري تعریف شده که هرکدام به استانی اختصاص یافته که سهم کرمانشاه رواق رسانه اي است. 

او افزود :ارزیابی و داوري آثار از نیمه دوم دي ماه شروع و آیین اختتامیه نیز در اسفند ماه همزمان با سال روز تاسیس کانون هاي

 
فرهنگی و هنري مساجد با معرفی برگزیدگان برگزار می شود. 

سرپرست کانون هاي فرهنگی و هنري مساجدکرمانشاه گفت: طرح ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی درصدد جریان سازي
این گفتمان در بین آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد و همچنین در فضاي مجازي است و در راستاي

تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد گام بر می دارد.



ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین تجاري در سراسر

کشور (محدود)

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/09/23

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات
800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند.

ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین

 
تجاري در سراسر کشور (محدود) 

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري
120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از
تسهیلات 800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند

 
شوند. 

به گزارش روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش، در راستاي طرح توسعه کارآفرینی و ایجاد اشتغال از تمامی
صاحبین املاك تجاري بالاي 120 متر و همچنین افرادي که استطاعت اجاره املاك مذکور را دارند، دعوت به عمل می آید با ثبت نام

 
در این طرح از مزایا و تسهیلات 800 میلیون تومانی برخوردار شوند. (لینک ثبت نام) 

با توجه به محدودیت اعطاي تسهیلات 800 میلیون تومانی، متقاضیان تنها با پر کردن فرم و بدون پرداخت هزینه براي ثبت نام می

 
توانند در این طرح شرکت کنند و شرایط دریافت وام از طریق شماره تلفن همراه ثبت شده به اطلاع آنان خواهد رسید. 

لازم به ذکر است در خصوص املاك تجاري استیجاري، بعد از بررسی شرایط متقاضی، ارائه اجاره نامه 5 ساله بنام او الزامیست و

 
همچنین تمامی املاك تجاري ثبت شده می بایست داراي کاربري تجاري باشند. 

 
جهت ثبت نام رایگان اینجا کلیک کنید و یا به آدرس اینترنتی www.okcs.com/farakhan مراجعه نمایید. 

شرایط و ضوابط از طریق پیامک براي متقاضی ارسال می گردد، لذا در ثبت صحیح اطلاعات و شماره تلفن همراه دقت نمایید.



توسعه کهگیلویه و بویراحمد با رونق صنایع دستی

منبع: میراث آریاشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/09/23

یکی از حوزه هاي فعال صنایع دستی در کهگیلویه و

 
بویراحمد دستبافت هاي داري از جمله گلیم و گبه است. 

در تشریح اهمیت صنایع دستی باید گفت بر خلاف
تولیدات ماشینی، با گذشت زمان و فرسودگی دستگاه ها نه
تنها از کیفیت آنها کاسته نمی شود بلکه تولیدکنندگان با
افزایش مهارت و به کارگیري خلاقیت هاي جدید، ارزش و

 
افزوده بیشتر ایجاد می کنند. 

صنایع دستی از آن نظر که نمود بسیار روشنی از ماهیت، فرهنگ و هنر اقوام مختلف ایرانی و پنجره اي به تاریخ گذشته این ملت

 
است از قابلیت لازم براي تبدیل شدن به یکی از جاذبه هاي برتر صنعت گردشگري برخوردار است. 

گرچه در استان کهگیلویه و بویراحمد دست بافت هاي داري هنرمندان که از تولیدات با کیفیت کشور محسوب می شود، اما به دلیل
نبود بازارچه دائمی صنایع دستی، این تولیدات ارزشمند، مغفول مانده و خیلی ها نمی دانند خاستگاه اصلی گلیم و گبه در کجاي

 
استان است. 

گرچه امروزه هنرمندان این عرصه با مشکلات عدیده اي رو به رو هستند اما انتخاب شعار سال از سوي مقام معظم رهبري به نام
جهش تولید فرصت ارزشمندي را براي هنرمندان صنایع دستی ایجاد کرده تا با حمایت مسئولان بتوانند رونق تولید همراه با ایجاد

 
اشتغالزایی را در حوزه صنایع دستی تقویت کنند. 

 
دنا و گچساران، پایلوت صنایع دستی 

در راستاي تحقق شعار جهش تولید، مسئولان کهگیلویه و بویراحمد نیز به دنبال رونق و درآمد زایی از طریق صنایع دستی در استان

 
هستند تا بتوانند به کمک صنایع دستی آینده درخشانی را براي کهگیلویه و بویراحمد رقم زنند. 

مجید صفایی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد، در این باره گفت: «شهرستان هاي گچساران
و دنا در استان پایلوت صنایع دستی هستند و آثار خوبی در مناطق سادات محمودي، سربیشه، بید زرد و بی بی حکیمه به دست

 
هنرمندان تولید می شود.» 

او بیان کرد: «نبود بازارچه دائمی صنایع دستی خلاء بزرگی است که احساس می شود اما به زودي نمایشگاه دائمی صنایع دستی در



 
یاسوج راه اندازي می شود.» 

صفایی همچنین از سامان دهی و برندسازي صنایع دستی خبر داد و گفت: «سامان دهی صنایع دستی موجب می شود تا سایر استان

 
ها نتوانند محصولات کهگیلویه و بویراحمد را به نام خود ثبت کنند.» 

 
معرفی بیش از 400 نفر براي دریافت تسهیلات 

محمدکاظم رحمانی معاون صنایع دستی، کهگیلویه و بویراحمد نیز در این باره گفت: «در راستاي تحقق شعار سال (جهش تولید)
461 نفر از هنرمندان صنایع دستی استان که داراي پروانه تولید انفرادي هستند براي دریافت تسهیلات اشتغال به بانک معرفی شده

 
اند.» 

 
رحمانی اظهار کرد: «این هنرمندان پیش از این براي دریافت تسهیلات اشتغال در سامانه کارا نام نویسی کرده بودند.» 

 
او ادامه داد: «براي هر یک از این هنرمندان 100 تا 150 میلیون ریال تسهیلات بانکی پیش بینی شده است.» 

رحمانی با اشاره به اینکه آموزش هنرمندان از اولویت هاي این اداره براي افزایش کیفیت محصولات تولیدي است، تصریح کرد: «از

 
سال گذشته تاکنون 1500 هنرمند در دوره هاي آموزشی شرکت کرده است.» 

معاون صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد اظهار کرد: «این دوره هاي آموزشی در تمام شهرستان هاي کهگیلویه و بویراحمد در 14

 
رشته صنایع دستی برگزار شده است.» 

او ادامه داد: «هنرجویان صنایع دستی در رشته هاي حصیربافی، استانداردسازي، آشنایی با برند و برندسازي، آشنایی با نشان ملی و
مهر اصالت، آشنایی با درجه بندي، آشنایی با بازاریابی و صادرات و واردات صنایع دستی در گمرك، آشنایی با نشان جغرافیایی، گلیم

 
بافی، سبدبافی و چند رشته دیگر آموزش هاي لازم را فرا گرفته است.» 

رحمانی تاکید کرد: «در سال 99 نیز برگزاري دوره هاي آموزشی براي 1200 هنرمند پیش بینی شده که با توجه به انتشار ویروس

 
کرونا به صورت آنلاین یا نیمه حضوري در حال برگزاري است.» 

او استانداردسازي و ثبت ملی رشته صنایع دستی گلیم مشته بهمئی را از دیگر برنامه هاي امسال عنوان کرد و گفت: «از سال 1396

 
تاکنون چهار رشته صنایع دستی فراموش شده در استان با ثبت در فهرست آثار ملی و آموزش، احیا شده است.» 

رحمانی ادامه داد: «بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده از سوي مسئولان کهگیلویه و بویراحمد با هدف ایجاد اشتغال و در آمدزایی
در حوزه صنایع دستی قرار است بازارچه دائمی صنایع دستی در مرکز استان افتتاح شود و 25 هنرمند صنایع دستی در این بازارچه

 
مستقر و محصولات تولیدي خود را به فروش برسانند.» 

او افزود: «همچنین بخش عمده اي از اجاره بهاي مکان از سوي اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و

 
بویراحمد پرداخت می شود.» 



با توجه به این برنامه ریزي ها باید در کهگیلویه و بویراحمد منتظر جهش تولیدات صنایع دستی همراه با در آمدزایی و اشتغال زایی
در این حوزه باشیم، این برنامه ریزي ها نشان از نوید روزهاي خوب براي هنرمندان صنایع دستی استان و توسعه این دیار چهار فصل

 
از طریق این هنرصنعت را می دهد. 

گزارش: علی اکبرپاك



مهار تورم؛ از توسعه صادرات تا کوچک شدن بدنه دولت

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/09/23

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه معتقد است که کوچک کردن دولت می تواند تاثیر بسزایی در کاهش هزینه
هاي دولت و به دنبال آن کاهش تورم داشته باشد.

سید جلیل جلایی فر در گفت وگو با ایبِنا با بیان اینکه
بیشترین عامل اثرگذار در افزایش تورم، نرخ ارز است اظهار
کرد: اگر موانع صادرات برداشته شود و بتوانیم پیوندهاي
اقتصادي با کشورهاي همسایه را توسعه دهیم به طور قطع

 
مشکلات و نوسانات بازار ارز نیز تعدیل خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه تصریح کرد:
در این شرایط ما قادر خواهیم بود ارز بیشتري وارد کشور

 
کرده و نهایتا موجب کاهش نرخ ارز شویم. 

وي با اشاره به راهکارهایی براي کاهش یا ثبات نرخ تورم در اقتصاد تاکید کرد: حمایت جدي از تولید داخلی در کشور باید در دستور

 
کار قرار گیرد چرا که رونق تولید نیز خود به خود انتظارات تورمی را کاهش خواهد داد. 

این فعال اقتصادي ادامه داد: نکته مهم دیگر این است که فرآیند کوچک کردن بدنه دولت را باید آغاز کرد که در این مسیر براي
اینکه جامعه دچار افزایش آمار بیکاران نشود و افراد جداشده از دولت به مشاغل غیرتخصصی روي نیاورند باید این فرآیند به صورت
هدفمند دنبال شود. به عنوان نمونه برخی سازمان ها می توانند با واگذاري زیرساخت ملکی خود به کارکنان بازنشسته، به امر تولید
صادرات محور بپردازند و با این کار ضمن ایجاد اشتغال موجب کاهش هزینه دولت به افزایش منابع مالیاتی و درآمدي براي دولت هم

 
منجر خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه اتاق مشترك ایران و روسیه با تاکید براینکه انجام این سیاست ها که اجراي همزمان مواد 10 و 16 اقتصاد مقاومتی
را هم به دنبال خواهد داشت می تواند ما را نسبت به تحقق هدفگذاري تورمی نیز امیدوار کند؛ اما آیا به راستی در برنامه سال آینده از
کوچک کردن دولت هم صحبتی شده و می شود؟ این امر می تواند تاثیر بسزایی در کاهش هزینه هاي دولت و به دنبال آن کاهش

تورم داشته باشد.



صدور مجوز براي ایجاد 2 اقامتگاه بوم گردي در مهران

منبع: میراث آریاشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/09/23

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام،
عبدالمالک شنبه زاده روز 23 آذر 99 با اعلام این خبر،
اظهار کرد: «به منظور معرفی ظرفیت هاي مناطق مختلف
روستایی استان، آشنایی گردشگران با فرهنگ، آداب و
رسوم، خوراك و صنایع دستی بومی روستاها و افزایش
اشتغال زایی جوامع محلی، مجوز ایجاد دو اقامتگاه بوم
گردي در روستاهاي چنگوله و چالاب واقع در شهرستان

 
مهران صادر شد.» 

او با بیان اینکه تعداد اقامتگاه هاي بوم گردي فعال در شهرستان مهران پنج واحد است، افزود: «ایجاد اقامتگاه هاي بوم گردي، علاوه

 
بر جذب گردشگر، موجب ایجاد درآمد براي روستاییان و جلوگیري از مهاجرت آنان به شهرها می شود.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام عنوان کرد: «در صورت گسترش اقامتگاه هاي بوم گردي، می توانیم فرهنگ
مهمان نوازي، احترام به طبیعت، مراسم هاي آیینی، لباس هاي سنتی و همچنین سبک هاي متنوع زندگی در مناطق متفاوت استان

 
را به گردشگران نشان دهیم.» 

او گفت: «تمام تلاش این اداره کل و مدیریت ارشد استان و سایر دستگاه ها این است که با جذب گردشگر، علاوه بر معرفی جاذبه
هاي گردشگري، به توسعه اقتصادي روستاها کمک کنند.»



بیش از 95 درصد قالی بافان نهاوند بیمه هستند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/09/23

نقی کاکاوند امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در همدان
با بیان اینکه بیش از 95 درصد قالی بافان نهاوند داراي
بیمه هستند اظهار کرد: تعداد کل قالیبافان شهرستان
نهاوند که تا پایان شهریورماه سال جاري در سامانه این
اداره به ثبت رسیده اند 2 هزار و 538 نفر هستند که 2
هزار و 500 نفر از این تعداد جزو بیمه شدگان ثبت شده

 
اند.  

وي افزود: به منظور حمایت مالی از شاغلین این بخش در ابتداي سال 20 نفر براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده

 
اند که تمام آنها مورد تایید قرار گرفته و مجموعا 150 میلیون تومان وام به آنها پرداخت شده است. 

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان نهاوند به اهمیت صنعت فرش بافی به عنوان یکی از صنایع دستی اشتغالزا اشاره کرد و
افزود: در سال هاي اخیر قالی بافی به عنوان یک صنعت و هنر توانسته به یکی از منابع مهم اشتغال زایی و ارزآوري تبدیل شود که در
این زمینه بیش از 5 هزار نفر که اغلب آنها خانم هستند زیر نظر اتحادیه قالی بافان در 24 کارگاه فرش بافی در سطح شهرستان

 
مشغول فعالیت شده اند. 

وي با اشاره به ایجاد 25 شغل جانبی از طریق فرش دستباف گفت: از جمله این مشاغل می توان به پشم چینی، حلاجی، نخ ریسی،
نخ تابی، خامه فروشی، بازرگانی و مانند اینها اشاره کرد که می تواند افراد زیادي را به خود مشغول کند زیرا در شرایط کنونی که

 
بحث اشتغال و جهش تولید مطرح است حمایت از این صنعت می تواند آثار مثبتی را براي اقتصاد خانوار به همراه داشته باشد. 

کاکاوند ادامه داد: قطعا برگزاري چنین کلاس هایی سبب آشنایی بافندگان با فنون بازاریابی می شود و مشتري و بازار فروش
محصولشان را پیدا کنند و بعد شروع به بافت فرش و قالی کنند که این رویه میزان ارزآوري تولید فرش را هم براي بافندگان و هم

 
شهرستان افزایش می دهد. 

وي گفت: شهرستان نهاوند یکی از قطب هاي مهم تولید فرش است و نباید با داشتن چنین ظرفیتی مورد غفلت واقع شود که

 
امیدواریم با راه اندازي کلاس هاي آموزش بازاریابی بتوانیم صنعت فرش و فرش بافی را بیش از گذشته فعال کنیم. 

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان نهاوند از فرشبافی به عنوان یک صنعت ارز آور یاد کرد و گفت: قالی و فرش هاي نهاوند
به دلیل اصیل بودن نقشه به کشورهاي اروپایی، کشورهاي حوزه خلیج فارس و برخی نقاط کشور صادر می شوند که البته با توجه به
وجود واسطه سود کمتري عاید بافندگان فرش می شود که در صورت برگزاري دوره هاي آموزش بازاریابی براي تولید کنندگان بومی



 
سود بیشتر و در نتیجه اشتغال پایدارتري در این زمینه به عمل خواهد آمد. 

وي در رابطه با نشان تجاري فرش دستباف نهاوند نیز گفت: فرش نهاوند با برندهاي جهانی عشوندي، گل حیدري یا سالاري و لچک

 
سفید یکی از حوزه هاي مستعد براي فعالیت اقتصادي است که می تواند کانون ایجاد اشتغال و تولید در شهرستان باشد. 

انتهاي پیام/ 3140/



ایجاد 300 شغل برکت در شرق مازندران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/09/23

جوهري گفت: سرمایه گذاري بنیاد برکت در شرق مازندران علاوه بر کمک به حفظ محیط زیست، 300 فرصت شغلی را
ایجاد کرده است.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، هادي
جوهري معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي
بنیاد برکت اظهار کرد: مشارکت اقتصادي و سرمایه گذاري
بنیاد برکت در شهر نکا علاوه بر بازیافت روزانه 60 تن
کارتن زباله و کمک به حفظ محیط زیست، باعث ایجاد
300 شغل مستقیم و غیرمستقیم براي اهالی این

 
شهرستان محروم شرق استان مازندران شده است. 

جوهري خاطرنشان کرد: سرمایه گذاري 160 میلیارد ریالی بنیاد برکت در شرکت پارس کاغذ نکا، جمع آوري روزانه 60 تن مواد زباله
کارتن از سطح شهر و کمک به محیط زیست را در پی داشته است. همچنین این شرکت تولیدکننده انواع کاغذ هاي فلوتینگ، لاینر و
شبه کرافت از بازیافت ضایعات کاغذ (قابل استفاده در تولید ورق کارتن و صنایع بسته بندي) 70 میلیارد ریال صادرات به کشور هاي

 
ترکمنستان و عراق داشته است. 

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت یادآور شد: شرکت مشارکتی بنیاد برکت قابلیت تولید 16 هزار تن

 
محصول را در سال دارد و استاندارد هاي ایزو 9001، 14001 و 18001 را دریافت کرده است. 

وي با اشاره به افتتاح شرکت مشارکتی بنیاد برکت توسط رییس ستاد اجرایی فرمان امام در آذرماه سال گذشته گفت: این شرکت تا
قبل ورود بنیاد برکت تا آستانه ورشکستگی پیش رفته بود، به طوري که عدم بازپرداخت تسهیلات و بدهی ها، صاحبان سهام را بر آن

 
داشت تا با فروش شرکت و تسویه بدهی ها به فعالیت شرکت جهت کاهش زیان انباشته خاتمه دهند. 

جوهري افزود: با مشارکت و سرمایه گذاري بنیاد برکت، این شرکت توانست جانی دوباره بگیرد، به طوري که بر اساس آمار استخراج
شده از صورت هاي مالی اکنون در وضعیت توسعه اي قرار گرفته است، براي مثال فروش شرکت از بدو ورود بنیاد برکت از 27 میلیارد

 
ریال در پایان سال 98 به 359 میلیارد ریال رسیده است. 

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت اظهار داشت: همچنین صادرات محصولات این شرکت به کشور هاي عراق

 
و ترکمنستان نیز آغاز شده و تاکنون حدود 70 میلیارد ریال صادرات صورت گرفته است. 



وي تأکید کرد: نیروي انسانی شرکت نیز از 23 به 60 نفر به طور مستقیم و 300 نفر به شکل مستقیم و غیرمستقیم افزایش یافته و

 
یک امنیت شغلی مناسب را در منطقه به سهم خود ایجاد کرده و به نوعی توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی را به ارمغان آورده است. 

به گفته جوهري، با اجرایی شدن فاز هاي پیش بینی شده براي ارتقاي خط تولید، ظرفیت تولید شرکت مشارکتی بنیاد برکت از 30

 
تن به 45 تن در روز خواهد رسید. 

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت بیان کرد: بنیاد برکت با هدف محرومیت زدایی، اشتغال زایی و
توانمندسازي اقتصادي اجتماعی با 400 بنگاه و کارگاه تولیدي و صنعتی با ظرفیت ایجاد شغل براي 200 هزار نفر مشارکت اقتصادي

 
داشته و به میزان 60 هزار میلیارد ریال در این واحد ها سرمایه گذاري کرده است. 

وي ادامه داد: این بنیاد همچنین بر اساس سیاست هاي ابلاغی از سوي ستاد اجرایی فرمان امام مبنی بر عدم تصدي گري، پس از

 
طی دوران مشارکت از 270 بنگاه خارج شده و سهام خود را به بخش خصوصی واگذار کرده است. 

جوهري خاطرنشان کرد: بنیاد برکت در سال جاري نیز از بنگاه هاي کوچک و متوسط، کارگاه هاي کوچک و اشخاص حقیقی و
حقوقی به عنوان پشتیبان طرح هاي خانگی، در قالب تامین مالی، اعطاي تسهیلات از طریق شبکه بانکی و ارائه خدمات کلینیکی

 
کسب و کار حمایت می کند. 

معاون تامین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت در پایان گفت: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا به امروز 3 هزار و
844 طرح در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، زیربنایی، فرهنگی و خدمات بیمه اي را با حجم سرمایه گذاري 5 هزار و 785

 
میلیارد ریال در استان مازندران به بهره برداري رسانده یا در دست اقدام دارد. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- تولید و صادرات لیمو ترش از روستاي خرماکلا مازندران 
- احداث 275 مدرسه برکت براي دانش آموزان خوزستانی



تامین پلیمر هاي تحریمی صنعت خودرو توسط محققان کشور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/09/23

نادري گفت: محققان دانشکده مهندسی پلیمر دانشگاه صنعتی امیرکبیر موفق شدند پلیمرهاي تحریمی صنعت خودرو را
تامین کنند.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، مالک نادري، مدیر دفتر ارتباط با صنعت
دانشگاه صنعتی امیرکبیر با بیان اینکه مدیریت ارتباط با
صنعت عملا کانال ارتباطی دانشگاه با حوزه تحقیق و
پژوهش خارج از دانشگاه است، گفت: یکی از فعالیت هاي
اصلی این دفتر پیگیري عقد قرارداد هاي صنعتی است که
با برنامه ریزي هاي صورت گرفته عقد قرارداد ها در سال
هاي اخیر رشد منظم و مناسبی داشته است و وضعیت این

 
قراداد ها امسال نسبت به سال هاي گذشته بسیار بهتر بوده است. 

او افزود: تعداد قرارداد هاي صنعتی دانشگاه در سال جاري نسبت به سال هاي گذشته از وضعیت بسیار خوبی برخوردار است به نحوي

 
که در 9 ماهه امسال دانشگاه صنعتی امیرکبیر بیش از 300 میلیارد تومان قرارداد صنعتی امضا کرده است. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر عنوان کرد: همچنین طی 9 ماهه گذشته در این دانشگاه بیش از 70 میلیارد
تومان جذب داشتیم که این رقم نسبت به سال گذشته جهش بسیار خوبی داشته است. افزایش حجم و جذب قرارداد ها در سال هاي
اخیر به دلیل برنامه ریزي هاي اصولی از سوي دانشگاه و به ویژه معاونت پژوهشی بوده است. باتوجه به این میزان حجم و جذب مالی،

 
امسال دانشگاه نسبت به برنامه عملیاتی خود بسیار جلو تر است. 

برنامه ریزي براي جذب پروژه هاي بزرگ او گفت: رئیس و معاون پژوهشی دانشگاه درخصوص جذب و اجراي پروژه هاي بزرگ برنامه
ریزي هاي ویژه اي داشتند که این برنامه ریزي ها در رفع نیاز هاي کشور اثربخشی بسیار زیادي داشته است. عمده پروژه هاي بزرگ
دانشگاه در سال جاري در حوزه نفت، فناوري اطلاعات و مترو تهران و صنعت خودرو بوده است. یکی از برنامه هایی که دانشگاه در
سال جهش تولید برآن متمرکز است موضوع بومی سازي تجهیزات مورد نیاز صنایع بود که عمده تجهیزات وارداتی بودند و به واسطه

 
تحریم وارد کشور نمی شدند. 

نادري تاکید کرد: طی یک سال گذشته پروژه هاي این دانشگاه داراي نوعی چرخش شده است به نحوي که سهم پروژه هاي ساخت و

 
عملیاتی دانشگاه نسبت به پروژه هاي تحقیقاتی بیشتر شده است. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: دانشکده مهندسی پلیمر دانشگاه صنعتی امیرکبیر به حوزه تامین مواد
اولیه و پلیمر هاي خاص صنعت خودرو که تحریم بودند وارد شد. 



او افزود: این پروژه شامل فرمولاسیون و دانش فنی بود که براساس آن یکی از خطوط تولیدي یک کارخانه مرتبط براي ساخت این

 
پلیمر ها درحال استفاده است. 

نادري اضافه کرد: محققان دانشگاه در ساخت قطعات مهندسی نیز به صورت قطعه و کاربردي وارد شده اند و در این راستا موفق به
ساخت جک غول پیکر هیدرولیکی براي شرکت سیمان ساروج شدند که این جک براي اولین بار در کشور طراحی و ساخته شده

 
است. این جک اکنون در این کارخانه نصب و کارفرما نیز از این محصول بسیار راضی است. 

موفقیت محققان در ساخت کمربند هاي خاص هواپیما هاي جنگی مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: یکی از
اساتید این دانشگاه نیز موفق به ساخت کمربند هاي خاص براي هواپیما هاي جنگی شده که این دستاورد نیز درحال استفاده است و

 
بخشی از مشکلات صنعت هوایی را برطرف کرده است. 

او با بیان اینکه اجراي پروژه هاي بزرگ و ملی از اهداف دانشگاه به شمار می رود، گفت: بخشی از این پروژه ها در حوزه امنیت شبکه

 
و فضاي مجازي است. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر با اشاره به راه اندازي دفتر بازاریابی در دفتر ارتباط با صنعت این دانشگاه خبرداد

 
و گفت: این دفتر نقش بسیار موثري در روند جذب پروژه هاي صنعتی در دانشگاه داشته است. 

راه اندازي باشگاه مهارت و اشتغال در دانشگاه صنعتی امیرکبیر او از راه اندازي باشگاه مهارت و اشتغال در دفتر ارتباط با صنعت
دانشگاه صنعتی امیرکبیر خبرداد و گفت: این باشگاه حدود یک سال است که فعالیت خود را آغاز کرده، اما امسال به دلیل شیوع

 
بیماري کرونا فعالیت هاي آن با مشکل مواجه شد؛ چراکه امکان برگزاري کلاس هاي حضوري وجود نداشت. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: برنامه داریم در باشگاه مهارت و اشتغال کمپ مهارت در سه ماه آخر سال

 
به صورت حضوري و مجازي برگزار کنیم. 

نادري با بیان اینکه فارغ التحصیلان دانشگاهی در حوزه مهارت هاي نرم براي ورود به صنعت با مشکل مواجه هستند، تاکید کرد:

 
بنابراین نیاز است فارغ التحصیلان در حوزه مهارت هاي نرم توانمند شوند. 

او با بیان اینکه باشگاه مهارت و اشتغال دانشگاه به آدرس.skillclub.aut.ac.ir است، گفت: در 9 ماهه امسال نزدیک به هزار نفر به
صورت وبیناري آموزش داده شدند که 70 درصد فارغ التحصیلان شرکت کننده در این کلاس ها دانش آموختگان دانشگاه صنعتی

 
امیرکبیر و مابقی دانش آموختگان دیگر دانشگاه ها بوده اند. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: در این باشگاه مباحثی، چون خودشناسی، مدیریت منابع مالی، فنون

 
مذاکره، تعامل و تیم سازي، مدیریت زمان و ... به دانش آموختگان آموزش داده می شود. 

نادري اظهار کرد: اجراي دوره هاي کارشناسی کارورزانه برنامه مشترك دفتر ارتباط با صنعت و معاونت آموزشی دانشگاه است که
آیین نامه این طرح در هیات رئیسه دانشگاه مصوبه شده و قرار است به زودي اجرایی شود. در این دوره دانشجو وارد صنعت می شود
و در حین تحصیل مهارت هاي لازم را کسب می کند. مقدمات اجراي این دوره با تعدادي از شرکت ها هماهنگ شده است و از ترم



 
آینده تعدادي از دانشجویان در این دوره شرکت خواهند کرد. 

او عنوان کرد: کمیته مالکیت فکري دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه مرکز امین قوه قضائیه است به نحوي که از 4 سال گذشته سالانه

 
حدود 200 تا 300 اختراع در این مرکز داروي می شد، اما در 9 ماهه اول امسال بیش از 500 اختراع داوري شده است. 

نادري ادامه داد: وزارت علوم 16 مرکز را به عنوان مرکز امین تایید کرده که در منطقه یک، 5 مرکز مورد تایید وجود دارد که دانشگاه

 
امیرکبیر یکی از این مراکز به شمار می رود. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: در مرحله اول داوري اختراع ها توسط اساتید و دانشجویان دکتري مجرب
این دانشگاه که آموزش هاي لازم را دیده اند، انجام می شود و پس از آن کمیته مالیکت معنوي که تیم فوق العاده حرفه اي هستند

 
کار داوري نهایی اختراع ها را انجام و نتایج به قوه قضائیه اعلام می شود. 

برنامه ریزي دانشگاه براي ورود به رتبه بندي دانشگاه هاي نوآور جهان نادري با اشاره به اینکه دانشگاه صنعتی امیرکبیر رتبه نخست
کشوري درحوزه ثبت پتنت هاي بین المللی را به خود اختصاص داده است، تاکید کرد: تاکنون در سال جاري 6 پتنت بین المللی از

 
سوي این دانشگاه به ثبت رسیده است که این رقم در مقایسه با دیگر دانشگاه هاي کشور بالا است. 

او ادامه داد: برنامه داریم روند ثبت پتنت هاي بین المللی دانشگاه به نحوي دنبال شود که بتوانیم از دو سال آینده در رتبه بندي هاي
دانشگاه هاي نوآور که به تازگی شکل گرفته اند ورود کنیم. شرط ورود به این رتبه بندي ها دارا بودن حداقل 70 پتنت ثبت شده

 
است. شرط ورود به رتبه بندي دانشگاه هاي نوآور براي بخش آسیایی ثبت 50 پتنت بین المللی است. 

نادري تاکید کرد: دانشگاه صنعتی امیرکبیر درحال حاضر حدود 30 پتنت تایید شده بین المللی دارد که امیداوریم با برنامه ریزي
هاي صورت گرفته بتوانیم طی دو سال آینده به رتبه بندي دانشگاه هاي نوآور وارد شویم. از دو سال گذشته پژوهشکده هاي

 
تحقیقاتی و مراکز تحقیقاتی این دانشگاه به عنوان زیر مجموعه مرکز ارتباط با صنعت فعالیت می کنند. 

مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی امیرکبیر بیان کرد: این دانشگاه دو دسته پژوهشکده دارد که دسته الف زیر نظر پردیس
هاي دانشگاه و دسته ب زیر نظر دفتر ارتباط با صنعت فعالیت می کنند که تمامی این مراکز نقش بسزایی در ارتباط دانشگاه با صنایع

 
داشته اند. 

 
بیشتر بخوانید 

- امتحانات پایان ترم دانشگاه امیرکبیر به صورت غیرحضوري برگزار می شود نادري تاکید کرد: اگر در یک مجموعه موفقیتی شکل
می گیرد مرهون تلاش هاي همه اعضا است، بنابراین تلاش هاي صورت گرفته در این مجموعه بدون همکاري همکاران اداري دفتر

ارتباط با صنعت و از همه مهمتر اساتید فعال دانشگاه امکان پذیر نبود.



روستاي «معدن فیروزه» بیکار ندارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/09/23

ابولفضل حکیم پور در گفت و گو با خبرنگار فارس در
نیشابور اظهار کرد: اکثر مردم این روستاها با تشکیل
تعاونی، امتیاز بهره برداري از بزرگترین معدن فیروزه جهان

 
را به مدت 25 سال را کسب نموده اند. 

فرماندار فیروزه با بیان این که در این معدن سالانه 45 تن
سنگ فیروزه استخراج می شود ادامه داد: 170 نفر به طور

 
مستقیم در این معدن مشغول به کار هستند. 

وي افزود: مابقی ساکنین هم در امر تراش و فرآوري سنگ فیروزه مشغول شده اند، از این رو براساس آمار هیچ فرد بیکاري در این

 
روستا وجود ندارد. 

 
حکیم پور تاکید کرد: با توجه به فرآروي نخاله هاي معدنی، براي افراد ساکن روستاهاي اطراف نیز اشتغال ایجاد شده است. 

گفتنی است: روستاهاي «معدن فیروزه»  هم جوار، معدن سفلی و علیا واقع در بخش مرکزي شهرستان فیروزه یک نفر بیکار ندارد
معدن سفلی با 180 خانوار و 531 نفر جمعیت و معدن علیا با 182 خانوار و 579 نفر جمعیت به دلیل وجود بزرگترین معدن فیروزه

دنیا به شیوه هاي مختلف از محل معدن کسب درآمد می کنند.



حفظ نظام و خدمت به مردم مهم ترین رسالت مسئولان است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/09/23

به گزارش خبرگزاري فارس از قروه، حجت الاسلام عابدین
رستمی پیش از ظهر امروز در جلسه شوراي اداري
شهرستان قروه که با حضور نماینده ولی فقیه در کردستان
برگزار شد، اظهار کرد:مهم ترین وظیفه هر ایرانی حفظ

 
جمهوري اسلامی و خدمت به آن است.  

وي تصریح کرد: طبق بیانات مقام معظم رهبري،مسئولان
بعنوان نماینده دولت وظیفه خدمت رسانی به مردم را

 
دارند. 

امام جمعه قروه و بر حفظ پایگاه هاي دینی در ادارات ضروري دانست و گفت: کارگزاران در نظام مقدس جمهوري اسلامی باید دلسوز

 
و مردمی باشند و با پیروي از سیره اهل بیت در مسیر خدمت به مردم گام بردارند. 

 
به گفته وي، قروه شهر وحدت اسلامی میان شیعه و سنی است و می تواند الگوي اتحاد در کشور باشد. 

 
امام جمعه اهل سنت قروه گفت:مشکل مردم گرانی هاي مهار نشدنی است و نیازمند حمایت مسئولان کشوري در این حوزه هستیم. 

ماموستا نوري افزود:مهم ترین نیاز قروه اشتغال جوانان تحصیلکرده است بسترهاي لازم براي ایجاد اشتغال جوانان باید در این

 
شهرستان فراهم شود.  

وي بر نظارت هرچه بیشتر بر فضاي مجازي تاکید کرد و گفت: اگرچه مزیت هاي فضاي مجازي قابل توجه بوده اما این ظرفیت
بستري براي فعالیت دشمنان و مانورهاي آنها شده که باید با ارتقاي سواد رسانه اي و آگاه سازي زمینه خنثی کردن این توطئه ها را

 
فراهم کرد. 

 
کاهش آمار مبتلایان به کرونا در قروه 

مسعود معتمدي رئیس شبکه بهداشت این شهرستان قروه هم در این جلسه اظهار کرد: با همکاري انجمن هاي مردم نهاد و دستگاه

 
هاي متولی ویروس کرونا در قروه کنترل شده و وضعیت این منطقه از استان نارنجی است. 

وي اظهار داشت: از ابتداي شیوع ویروس کرونا تا کنون 8 هزار تست از مراجعین گرفته شده که  یک هزار نفر از این افراد بستري



 
شده اند. 

 
وي اذعان داشت: طبق آمارها تا کنون 2 هزار و 500 نفر در قروه به ویروس کرونا مبتلا و 123 نفر هم فوت شده اند.  

معتمدي ادامه داد:در راستاي بسیج محله محور قروه تیم هاي مراقبت ،حمایتی و تخصصی با حضور 50 تیم تشکیل شده است و تا

 
کنون شاهد کاهش 50 درصدي آمار مبتلایان به ویروس کرونا در قروه بوده ایم. 

انتهاي پیام/2330/86



پنجمین کارگروه اقتصادي کرمان؛ از سهم پایین اشتغال در حوزه خدمات تا

پایین بودن جذب تسهیلات کرونا به دلیل ضمانت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/09/23

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمان، علی زینی وند پیش
از ظهر امروز در پنجمین کارگروه اقتصادي، اشتغال و
سرمایه گذاري استان اظهار داشت: شفاف سازي اصل
حکومتداري است و این نمودها در تحقق اشتغال را هر

 
جلسه خواهیم داشت. 

استاندار کرمان با بیان اینکه در کارگروه تسهیل و اشتغال،
تصویري از موضوع تسهیلات و تعهدات شغلی دست همه

 
ما رسیده است، ادامه داد: گزارش هاي راهبردي سازمان مدیریت و برنامه ریزي باید مدنظر دستگاه ها باشد. 

وي تصریح کرد: در تسهیلات اشتغال روستایی وضع بهتري داریم، اشتغال از اقدامات بسیار راهبردي است که به صورت شبکه اي در

 
روستاها با ایجاد مشاغل خرد توازنی در اشتغال ایجاد می کند و وضعیت استان ما در این حوزه خوب است. 

زینی وند با ذکر این مطلب که تاکید داریم علاوه بر اینکه صنایع بزرگ و حوزه هاي صنعت و معدن و مگاپروژه ها را تقویت می کنیم
و بانک ها باید حمایت را داشته باشند، افزود: اما توجه و تمرکز بیش از حد برنامه ریزي و منابع روي صنایع بزرگ بخشی از ظرفیت
هاي استان را غیرفعال کرده است که منجر شده از بخش مهمی مانند خدمات که پرشغل بوده و کم هزینه است و بخش عمده آن در

 
تار و پود دانش بنیان ها می تواند ایجاد شود، غافل شویم. 

 
وي اضافه کرد: از راهبردهاي ما تاکید جدي بر هدایت منابع و تقویت این نوع مشاغل اعم از خرد، خدماتی، متوسط و...است. 

 
استاندار کرمان گفت: مدیران و فرمانداران ما باید کسب و کارهاي اجتماعی را دوباره فعال کنند. 

جعفر رودري رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان کرمان گفت: فشار براي ایجاد شغل و تقاضاي شغل در استان نسبت به

 
کشور از طرف عرضه کنندگان نیروي کار بیشتر بوده است، لذا نرخ بیکاري ما نسبت به کشور بالاتر است. 

وي بیان داشت: بالا بودن جمعیت غیرفعال می تواند زنگ خطري براي بازار کار باشد، علی رغم اینکه به لحاظ ایجاد اشتغال ما نسبت

 
به کشور درصد بالاتري داریم،  اما با توجه به ورودي هاي بازار کار، آمار بیکاري افزایش دارد. 

 
حفظ اشتغال به عنوان دغدغه اصلی استان باید قرار گیرد 



وي خاطرنشان کرد: نرخ بیکاري ایران در دنیا بالاست، تا سال 97 نرخ بیکاري ما زیر میانگین کشوري بود، اما الان تقریبا برابر

 
میانگین کشوري است. 

 
رودري عنوان کرد: سهم اشتغال در استان در حوزه خدمات خیلی پایین تر است و بیشترین سهم را کشاورزي دارد. 

وي افزود: بیشترین تعهد در شهرستان هاي کرمان، سیرجان، جیرفت، رفسنجان و آخرین سهم در ایجاد اشتغال نرماشیر، ریگان و

 
کوهبنان تعریف شده است  

رودري اضافه کرد: تحقق سهم 9 ماهه 77 درصد بوده و 23 درصد از برنامه 9 ماه عقب هستیم، سهم کشاورزي 15 درصد، خدمات

 
40 درصد، صنعت و معدن 45 درصد از اشتغال ایجاد شده است. 

عباس سعیدي رئیس سازمان جهاد کشاورزي شمال استان کرمان سهم این مجموعه از بند الف تبصره 18 را در مجموع 61.7 درصد
اعلام کرد و گفت: توسعه تعاون، پست بانک و کشاورزي بانک هاي عامل بودند که در مجموع 236 طرح با 105 میلیارد تومان

 
پرداخت شده است. 

معاون سازمان جهاد کشاورزي جنوب استان کرمان عنوان کرد: از ابتداي پرداخت بند الف تبصره 18 تاکنون 137 میلیارد و 700
میلیون تومان در حوزه جهاد کشاورزي جنوب استان از سه بانک توسعه تعاون، پست بانک و کشاورزي پرداخت شده که بیشترین
جذب نیز در شهرستان هاي برخوردار جیرفت و عنبرآباد بوه و قلعه گنج، منوجان و کهنوج به دلیل مشکلاتی از جمله اسناد کشاورزي

 
و وثیقه کمتر است. 

وي شناوربودن تسهیلات ابلاغی، تغییرات شدید نرخ ارز و افزایش شدید هزینه ها، بالابودن نرخ تسهیلات به دلیل عدم تامین یارانه
تسهیلات، بدهی بهره برداران و سرمایه گذاران به سیستم بانکی، عدم ارائه وثیقه کافی، روند طولانی فرآیند واگذاري تسهیلات بانکی،
سنددار نبودن اراضی کشاورزي در بعضی از شهرستان هاي جنوبی از مشکلات و محدودیت هاي جذب تسهیلات تبصره 18 بیان کرد.

فریدون فعالی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان عنوان کرد: طی سال هاي 98 و 99 در مجموع 17
پرونده با اعتبار سرمایه گذاري بالغ بر 480 میلیارد تومان در استان تکمیل شد که 288 میلیارد تومان براي آنها مصوبه ملی گرفتیم و

 
به شش بانک عامل گردشگري، ملی، آینده، توسعه تعاون، کشاورزي و رفاه معرفی شدند. 

وي با تاکید بر اینکه نگاه به گردشگري باید تغییر کند تا رونق این صنعت در استان را داشته باشیم، ادامه داد: از مجموع پرونده هاي

 
تشکیل شده تنها چهار پرونده به عقد قرار داد رسیده و 36 میلیارد تومان پرداخت صورت گرفته است. 

 
ثبت نام 25 هزار نفر در سامانه کارا براي دریافت تسهیلات کرونا در کرمان 

رضا اسماعیلی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان گفت: در استان کرمان 25 هزار نفر در سامانه کارا براي دریافت

 
کمک هزینه کرونایی ثبت نام کردند که 22 هزار نفر مشمول دریافت کرونا بودند.  

وي ادامه داد: در حمایت از آسیب دیده هاي کرونا در استان کرمان یک هزار و 46 میلیارد تومان سهمیه داشتیم که مجموعا 400

 
میلیارد تومان درخواست تسهیلات بوده و  تقاضاي خود را در سامانه کارا ثبت کردند.  



اسماعیلی افزود: براساس آخرین آمار 221 میلیارد تومان پرداخت تسهیلات کمک هزینه کرونایی در استان انجام شده و 56 درصد

 
متقضایان دریافت تسهیلات را داشته اند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان بیان کرد: نسبت درخواستی به پرداختی استان بسیار پایین است و تسریع پرداخت

 
تسهیلات از سوي بانک ها باید انجام شود. 

وي در خصوص تسهیلات روستایی گفت: به چهار بانک متولی پرداخت تسهیلات روستایی در استان، 548 میلیارد تومان معرفی

 
صورت گرفته که 508 میلیارد تومان آن را پرداخت کردند که پیش بینی 8 هزار و 743 شغل می شود. 

 
ارائه تسهیلات تا 16 میلیون تومان فقط با چک یا سفته 

حسین مهرابی سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمان از دلایل پایین بودن جذب تسهیلات کرونایی را، ضمانت ها
دانست و گفت: طبق دستورالعمل، بانک ها در پرداخت تسهیلات کرونایی تا سقف 16 میلیون تومان نباید ضمانتی از متقاضی دریافت

 
کنند و تنها با چک یا سفته پرداخت باید صورت گیرد. 

وي بیان داشت: در بررسی هاي میدانی این مسئله دیده نمی شود. عدم اخذ ضمانت به بانک ها ابلاغ شده است، اما مدیران عامل

 
بانک ها می گویند که شعبه ها خودسرانه این کار را انجام می دهند، که این موضوع براي ما پذیرفتنی نیست. 

انتهاي پیام/80017/ب



مهارت آموزان در نیروگاه اتمی بوشهر مشغول به کار می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/09/23

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، مسعود نصوري در
نشست با مدیرکل و کارشناسان آموزش فنی و حرفه اي
بوشهر با بیان اینکه افرادي که در پروژه هاي نیروگاه اتمی
فعالیت می کنند باید گواهینامه مهارت فنی و حرفه اي
کسب کنند، افزود: براي برگزاري سودمند دوره هاي
آموزشی موردنیاز نیروگاه اتمی کمبودهاي کارگاه هاي
آموزشی با کمک نیروگاه اتمی بوشهر تأمین و در اختیار

 
آموزش فنی و حرفه اي قرار می گیرد. 

مجري طرح نیروگاه اتمی بوشهر با بیان اینکه فاز بتن ریزي نیروگاه اتمی رو به پایان است و براي تکمیل فازهاي بعدي نیاز به
تخصص در 35 حرفه مهارتی داریم، اضافه کرد: تمام نیروهاي موردنیاز با همکاري پیمانکاران از نیروهاي مهارت دیده آموزش فنی و

 
حرفه اي استان تأمین خواهد شد. 

نصوري بر همکاري آموزش فنی و حرفه اي با شرکت روس اتم در زمینه تأمین نیروي جوشکار موردنیاز نیروگاه نیز تأکید کرد و گفت:
براي ارتقاي کیفیت آموزش هاي مهارتی ارائه شده موردنیاز نیروگاه اتمی بوشهر گواهینامه مشترك پایان دوره مهارت آموختگان براي

 
اشتغال در نیروگاه صادر شود. 

مجري طرح نیروگاه اتمی بوشهر از اجراي شدن هر چه بهتر تفاهم نامه سازمان انرژي اتمی ایران با آموزش فنی و حرفه اي در بوشهر
خبر داد و اظهار داشت: نیروگاه اتمی بوشهر با استفاده از تمامی ظرفیت هاي خود از اجراي هر چه بهتر آموزش هاي مهارتی در

 
راستاي اجراي تفاهم نامه همکاري با آموزش فنی و حرفه اي حمایت خواهد کرد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر نیز با بیان اینکه بیش از 60 درصد مهارت آموختگان حرفه هاي مهارتی موردنیاز
نیروگاه اتمی در پروژه هاي در حال ساخت نیروگاه مشغول به کار شده اند، افزود: در راستاي تأمین نیروهاي بومی در طرح هاي
توسعه نیروگاه اتمی، براي احداث دو راکتور جدید، نیروگاه اتمی براي فونداسیون، سفت کاري و بهره برداري 19 رشته را براي آموزش

 
کارجویان ارائه شد که در طرح جدید این حرفه ها به 35 مهارت افزایش خواهد یافت. 

عبدالمجید دراهکی با بیان اینکه استفاده از نیروهاي مهارت آموخته فنی و حرفه اي هزینه کمتري در جهت آموزش براي نیروگاه
اتمی خواهد داشت، اظهار کرد: استفاده از نیروي هاي مهارت آموخته ماهر بومی در فازهاي جدید نیروگاه اتمی بوشهر ضمن کاهش
هزینه هاي جاري در پیشبرد اجراي طرح نیز مثمر ثمر خواهد بود چون نیروي آموزش دیده بر اساس استانداردهاي خود نیروگاه

 
مهارت را فراگرفته است. 



وي با اشاره به اینکه اجراي فازهاي دوم و سوم نیروگاه اتمی بوشهر نیاز به 5 هزار نفر نیروي کار نیمه ماهر و ماهر دارد افزود: این
نیروها بر اساس استانداردهاي نیروگاه اتمی بوشهر در مراکز آموزش فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را فرا خواهند گرفت و نیروگاه

 
اتمی بوشهر نیز پیمانکاران زیرمجموعه خود را ملزم به استفاده از توان جوانان بومی کند. 

دراهکی تجهیز کارگاه هاي آموزشی توسط نیروگاه اتمی بوشهر را بر اساس نیاز و ظرفیت نیروگاهی خواستار شد و اظهار داشت: باید
نیروگاه اتمی بوشهر در هنگام جذب نیرو از مهارت آموختگان فنی و حرفه اي استفاده کند چون این مهارت آموختگان تحت نظارت

 
خود نیروگاه اتمی آموزش هاي فنی و حرفه اي را فراگرفته و آماده اشتغال در فازهاي نیروگاهی هستند. 

انتهاي پیام/



مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خواب خوشرو در شیراز

منبع: داناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/09/23

مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خوشرو با هدف بازپروري و کارآفرینی زنان کارتن خواب با حضور مقامات استانی
در شیراز افتتاح شد.

 مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خوشرو با هدف

 
بازپروري و کارآفرینی زنان کارتن خواب با حضور مقامات استانی در شیراز افتتاح شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از پایگاه تحلیلی خبري ""شیرازه"" مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن
«خوشرو» با هدف بازپروري و کارافرینی زنان کارتن خواب شیراز با حضور حیدر آسیابی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان فارس،
محمدجعفر دوستدار معاون اجتماعی سپاه فجر استان فارس، سیده مریم الشریعه رضازاده مسوول موسسه اموزشی صبح فاطر، سیده

 
معصومه دستغیب مدیر کل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري فارس جمعی از مدیران و مسوولین استانی و شهري بازدید شد. 

 
عکس: احمدرضا مداح 

 
انتهاي پیام/ 



 

 

 



 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 



 



سرمایه گذاري 30 میلیاردي در بزرگترین گلخانه تحقیقاتی و کارآفرینی

گرگان

منبع: ایسکاشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/09/23

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان گلستان گفت: با جذب و وصول اعتبار  30 میلیارد ریالی براي تجهیز گلخانه فرهیختگان و
تکمیل و اجراي فازهاي 5 و 6 به مساحت حدود 8 هزار متر مربع در اجراي تکمیل چرخه تولید و تکمیل سبد کالاي گیاهان

زینتی اقدام شده است.



ثبت نام وام 800 میلیون تومانی بدون بهره براي مالکین تجاري در سراسر

کشور (محدود)

منبع: ایلناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/09/23

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري 120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از تسهیلات
800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند شوند.

تمامی صاحبین ملک تجاري یا دارندگان ملک استیجاري
120 متر به بالا می توانند در این طرح ثبت نام کنند و از
تسهیلات 800 میلیونی راه اندازي کسب و کار بهره مند

 
شوند. 

به گزارش روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي
افق کوروش، در راستاي طرح توسعه کارآفرینی و ایجاد

اشتغال از تمامی صاحبین املاك تجاري بالاي 120 متر و همچنین افرادي که استطاعت اجاره املاك مذکور را دارند، دعوت به عمل

 
می آید با ثبت نام در این طرح از مزایا و تسهیلات 800 میلیون تومانی برخوردار شوند. (لینک ثبت نام) 

با توجه به محدودیت اعطاي تسهیلات 800 میلیون تومانی، متقاضیان تنها با پر کردن فرم و بدون پرداخت هزینه براي ثبت نام می

 
توانند در این طرح شرکت کنند و شرایط دریافت وام از طریق شماره تلفن همراه ثبت شده به اطلاع آنان خواهد رسید. 

لازم به ذکر است در خصوص املاك تجاري استیجاري، بعد از بررسی شرایط متقاضی، ارائه اجاره نامه 5 ساله بنام او الزامیست و

 
همچنین تمامی املاك تجاري ثبت شده می بایست داراي کاربري تجاري باشند. 

 
جهت ثبت نام رایگان اینجا کلیک کنید و یا به آدرس اینترنتی www.okcs.com/farakhan مراجعه نمایید. 

شرایط و ضوابط از طریق پیامک براي متقاضی ارسال می گردد، لذا در ثبت صحیح اطلاعات و شماره تلفن همراه دقت نمایید.



کمپین «80 میلیون فروشگاه» براي مراقبت از سلامتی هموطنانمان

منبع: ایلناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/09/23

نخستین شعبه فروشگاه زنجیره اي «افق کوروش» با هدف عرضه محصولات مصرفی با قیمت و کیفیت مناسب با توان بخش
خصوصی، آذر سال 1392 تاسیس شد. شرکتی که به سرعت توانست مسیر خود را در میان فروشگاه هاي زنجیره اي بیاید و

طی سال هاي گذشته شاهد افتتاح روزانه 2 تا 3 شعبه جدید آن در شهرهاي مختلف ایران بودیم. ...

نخستین شعبه فروشگاه زنجیره اي «افق کوروش» با هدف
عرضه محصولات مصرفی با قیمت و کیفیت مناسب با توان
بخش خصوصی، آذر سال 1392 تاسیس شد. شرکتی که به
سرعت توانست مسیر خود را در میان فروشگاه هاي زنجیره
اي بیاید و طی سال هاي گذشته شاهد افتتاح روزانه 2 تا 3
شعبه جدید آن در شهرهاي مختلف ایران بودیم. قرار است
که تعداد شعبه هاي این فروشگاه زنجیره اي به 6 هزار شعبه

 
برسد. 

نیمی از فروشگا ههاي این شرکت در قالب نمایندگی به افراد
تعلق دارد و البته با توجه به سیاستهاي کنترلی در قبال
استاندارهاي تعیین شده تشخیص تفاوت بین نمایندگی ها از
دیگر آن تقریبا غیرممکن است. افق کوروش براي با ادعاي

 
حمایت از کسب وکارهاي محلی و کارآفرینی بخش اعظم توسعه خود را از سه سال قبل در قالب نمایندگی دنبال می کند. 

ظهور فروشگاه زنجیره اي افق کوروش تحولی در ساختار فروشگاه هاي کشور ایجاد کرد و میدان رقابت را چند برابر کرد. فروشگاه
هاي زنجیره اي افق کوروش در حالی توانسته بیش از 2 هزار شعبه در سراسر ایران ایجاد کند که پیش تر تعداد فروشگاه هاي زنجیره

 
اي در ایران به چند صد عدد نرسیده بود. 

فروشگاه افق کوروش که در دسته بندي فروشگاه هاي تخفیف محور قرار دارد با کوتاه کردن زنجیره ي تامین توانسته نظر بخش
عمده اي از مردم را به خود جلب کند. در حال حاضر، افق کوروش روزانه 3 هزار تن کالا را به طور مستقیم در 25 انبار با صد هزار

 
متر مربع، دریافت و همین میزان کالا را نیز با 600 ماشین به مقصد فروشگاه هاي خود در 400 شهر حمل می کند. 

بزرگترین زنجیره ي تامین کشور، مدعی است که با عرضه مستقیم کالا در کوتاه ترین مسیر ممکن، تازگی محصولات را در کنار
تامین به موقع و عادلانه ي آنها در سراسر کشور تضمین می کند. مدل جهانی فروشگاه هاي همواره تخفیف با تامین کالا در حجم

 
بزرگتر، امکان ارایه تخفیف بیشتر را فراهم می کند. 

فروشگاه هاي افق کوروش نیز با ایجاد تنوع کافی محصولات، براي مشتریان: تخفیف بالاتر، فرایند انتخاب ساده تر و تجربه ي خرید
اقتصادي تر را به ارمغان می آورد. هر کالا براي عرضه در فروشگاه ها علاوه بر داشتن مجوزها و استانداردهاي لازم، باید از مرحله



 
آزمایش هاي کنترل کیفی اختصاصی افق کوروش نیز با موفقیت عبور کند. 

فروشگاه افق کوروش امسال با شیوع کرونا با تاکیدي که بر اهمیت سلامت شهروندان اعم از مشتریان و پرسنل خود داشت، تمرکز
خود را بر روي توسعه فروش اینترنتی با برند اکالا قرار داد. این اقدام در هفت ماه به بزرگترین سوپرمارکت آنلاین ایران مبدل شد و

 
میدان رقابت تجارت الکترونیک حوزه ي سوپرماکتی را نیز چند برابر نمود. 

برنامه ي این فروشگاه رسیدن به صد هزار سفارش روزانه تا پایان امسال است. مردم به فراخور نیاز می توانند حضوري در چند قدم و

 
یا به صورت تلفنی و اینترنتی در چند دقیقه مایحتاج خود را از هزاران فروشگاه این برند در سراسر کشور، درب واحد دریافت نمایند. 

امسال از جشن سالگرد صرف نظر کردیم با ورود به هفت سالگی افق کوروش اما دست اندرکاران این فروشگاه زنجیره اي بزرگ به
دلیل شرایط حاکم بر جامعه، قصد ندارند که سالگرد این فروشگاه را جشن بگیرند. نعیم ابراهیمیان معاون بازاریابی افق کوروش درباره

 
کمپین هاي این فروشگاه در گفت وگو با اقتصادنیوز عنوان کرد: 

آذر امسال افق کوروش وارد هفت سالگی خود می شود. این فر وشگاه طی این هفت سال با توسعه ي بیش از دو هزار و سیصد

 
فروشگاه که نیمی از آنها در قالب فرانچایز (نمایندگی) به مردم تعلق دارد دو اتفاق ویژه را در صنعت خرده فروشی رقم زده است. 

هر سال سالگرد تاسیس این فروشگاه جشن گرفته می شد، اما امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا و تبعات احتمالی که جشن با همه
ي کنترلهاي ما می تواند داشته باشد از یک سو و از سوي دیگر داغدار بودن بخشی از هموطنان، به این نتیجه رسیدیم که تمرکز این
کمپین و هزینه هاي آن را بر روي توسعه فرهنگ خرید اینترنتی با مشوق هاي فوق العاده براي کسانی که هنوز این تجربه را از سر

 
نگذرانده اند بگذاریم. 

جشن ما این است که نقشی هرچند کوچک در سلامتی و آرامش هموطنان عزیزمان چه مشتریان و چه همکارانمان با تامین به موقع

 
مایحتاجشان و پیشگیري از شیوع کرونا داشته باشیم. 

ابراهیمیان در پاسخ به این پرسش که با توجه به شیوع ویرس کرونا و محدودیت هاي حضوري در فروشگاه ها افق کوروش در سال

 
جاري چه دستاوردهایی در زمینه فروش آنلاین کالاي مصرفی کسب کرده است، عنوان کرد: 

افق کوروش با رشد ماهیانه ي صددرصدي، امروز به روزانه 35 هزار فاکتور آنلاین در بیش از 200 شهر دست یافته است و این به نوبه
خود در صنعتی که تا اسفند سال گذشته کلا ده هزار فاکتور داشته است یک اتفاق ویژه به شمار می رود. با تحقق 60 هزار فاکتور تا
یک ماه دیگر فروش اینترنتی افق کوروش از بزرگترین خرده فروش اینترنتی ایران پیش می افتد و با تحقق 100 هزار فاکتور با افتخار

 
یک رکورد جهانی رقم خواهد خورد. 

از همسایه به مردم نزدیک شده ایم معاون بازاریابی افق کوروش در ادامه با اشاره به شعارهایی که افق کوروش براي کمپین خود در
نظر گرفته است، خاطرنشان کرد: ما این ماه بعد از دو کمپین ((سهم همسایگی)) و ((صد ماه خریدت، الان تو جیبت)) کمپین

 
((هشتاد میلیون فروشگاه)) را با شعار فرعی ((مراقب همدیگر باشیم)) طراحی و اجرا نمودیم. 

 
ابراهیمیان در توضیح این کمپین افزود: 



(( بعد از هفت سال ما به هفتصد قدمی هموطنانمان رسیده ایم. امروز افق کوروش با بیش از 2300 فروشگاه در 400 شهر به عنوان

 
بزرگترین فروشگاه زنجیره اي ایران، همسایه ي 20 میلیون خانواده ي ایرانی شده است.)) 

 
او در توضیح مفهوم همسایگی گفت: 

((استفاده از لفظ همسایه در معرفی افق کوروش به دو مفهوم اشاره دارد: قابل اعتماد بودن و نزدیک بودن. از طرف دیگر با راه اندازي
بزرگترین سوپرمارکت آنلاین در هفت ماه، به اندازه ي فاصله ي هم میهنمان با موبایلشان به آنها نزدیک شده ایم. امروز موبایل هر

 
ایرانی یک فروشگاه جدید و اختصاصی افق کوروش است.)) 

 
وي همچنان در ادامه با اشاره به شعار فرعی کمپین جدید افق کوروش خاطرنشان کرد: 

شعار فرعی ما در افق کوروش «مراقب همدیگر باشیم» است که بر اولویت سلامتی هموطنانمان اعم از مشتریان و همکارانمان تاکید
دارد. اگرچه ما از ابتداي شیوع کرونا پیش بینی هاي مشخصی براي رعایت پروتکل هاي لازم در فروشگاهایمان کرده ایم: اعم از توزیع
رایگان و کافی ماسک و وسایل ضدعفونی و کنترل هفتگی سلامت پانزده هزار همکارمان اما همچنان معتقدیم که امن ترین جا، خانه

 
است و با توسعه بزرگترین سوپرمارکت آنلاین ایران به این دغدغه با همه ي دشواریهایی که داشته و دارد جامه عمل پوشاندیم. 

جایزه هاي افق کوروش معاون بازاریابی افق کوروش همچنین در پاسخ به این پرسش که برآوردي از جوایزي که تاکنون به مشتري
هاي خود داده اید، دارید، خاطرنشان کرد: در افق کوروش نزدیک به 40 میلیارد تومان به 100 هزار نفر از هموطنان عزیزمان تقدیم

 
شده است، از جوایز یک صد هزار تومانی تا 50 میلیون تومانی. 

پر بیراه نیست که بگوییم که از هر 100 مشتري ما دستکم یک نفر آن جایزه اي علاوه بر تخفیفات فوق العاده ي مادریافت کرده
است. در دو کمپین قبلی با عنوان سهم همسایگی هر شب 321 میلیون تومان سهام افق کوروش را به مشتریان عزیزمان تقدیم

 
کردیم و در کمپین «صد ماه خریدت الان تو جیبت» هر شب یک برنده خوش شانس 50 میلیون تومانی داشتیم. 

علاوه بر این صدها جایزه ي دیگر نیز در خلال همین دو جشنواره در همین سه ماه گذشته داشته ایم. در کمپین ((هشتاد میلیون
فروشگاه)) این هدیه را به 50 هزار تومان تخفیف مازاد علاوه بر تخفیفات همیشگی افق کوروش براي همه تغییر دادیم تا هموطنانمان

را براي خرید اینترنتی و حفظ سلامتی تشویق کنیم.



مهارت افزایی راهی براي توسعه اقتصاد شهري است

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/09/23

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر با اشاره به برقراري همکاري مشترك با اداره فنی و حرفه اي استان تهران
گفت: این همکاري براي خلق ظرفیت مهارت افزایی و ایجاد شغل شکل گرفته است.

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر با اشاره به برقراري همکاري مشترك با اداره فنی و حرفه اي استان تهران

 
گفت: این همکاري براي خلق ظرفیت مهارت افزایی و ایجاد شغل شکل گرفته است. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی شرکت ساماندهی
صنایع و مشاغل شهر، سید علی مفاخریان در نشست همکاري
مشترك با بیان این که آموزش در حوزه هاي فنی و حرفه اي
باعث افزایش مهارت و ایجاد اشتغال می شود، اظهار کرد: در
راستاي این همکاري نیز ظرفیت هایی براي ایجاد بازارچه ها،
اشتغال آفرینی از طریق فراهم کردن بازار فروش و همچنین
توجه به فعالیت هاي مهارت آموزي در مراکز کارآفرینی صورت

 
می گیرد. 

وي بر لزوم توجه به رونق تولید و ایجاد ظرفیت هاي جدید در بازار تأکید کرد و گفت: ما در راستاي تحقق این همکاري، آمادگی
داریم تا ظرفیت هایی را براي فعالیت هاي آموزشی ایجاد کنیم که به مهارت افزایی افراد اعم از پرسنل شرکت یا شهروندان منجر می

 
شود. 

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر در ادامه گفت: امیدواریم زمینه براي اقدامات مشترك بیشتر در آینده و ایجاد
فضاهاي اشتغال و کارآفرینی مبتنی بر فعالیت هاي مهارتی فراهم شود تا شهروندان بتوانند از ظرفیت هاي مشترك شهرداري تهران و

 
اداره فنی و حرفه اي استان تهران بهره بند شوند. 

مفاخریان در پایان خاطرنشان کرد: استفاده بهینه از ظرفیت هاي مشترك این دو نهاد می تواند گامی مؤثر براي توسعه مهارت هاي

 
فنی و حرفه اي شهر و رونق اقتصاد شهري باشد. 

پوران دخت نیرومند، مدیرکل اداره آموزش فنی و حرفه اي نیز در ادامه این نشست با بیان این که همکاري مشترك در راستاي تحقق
مواد 108 تا 110 قانون کار و ماده 13 قانون نظام صنفی شکل گرفته است، تصریح کرد: صدور مجوز تأسیس آموزشگاه فنی حرفه اي
براي شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر، استعداد سنجی کارکنان این شرکت، ارائه مشاوره هاي شغلی مهارتی و رصد شغلی

کارکنان از جمله تعهدات طرح شده در این نشست همکاري است.



افتتاح بیش از 80 درصد از 500 مراکز نیکوکاري کارآفرین وعده داده شده

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/09/23

حجت االله عبدالملکی درباره مراکز خیرین کارآفرین گفت: در ابتداي سال این وعده را داده بودیم تا انتهاي سال 500 مرکز
نیکوکاري کارآفرینی افتتاح خواهد شد و امروز که کمتر از سه فصل از سال گذشته است بیش از 80 درصد از برنامه را

عملیاتی کرده ایم.

حجت االله عبدالملکی درباره مراکز خیرین کارآفرین گفت:
در ابتداي سال این وعده را داده بودیم تا انتهاي سال 500
مرکز نیکوکاري کارآفرینی افتتاح خواهد شد و امروز که
کمتر از سه فصل از سال گذشته است بیش از 80 درصد از

 
برنامه را عملیاتی کرده ایم. 

برنامه «بدون خط خوردگی» رادیو گفت وگو در بخش ویژه
«با سخنگویان» در خصوص بررسی عملکرد کمیته امداد

امام خمینی (ره) با دکتر حجت االله عبدالملکی معاون کمیته اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) به صورت تلفنی

 
گفتگو کرد. 

حجت االله عبدالملکی، مهم ترین رویکرد کمیته امداد امام خمینی (ره) براي رفع فقر را توانمندسازي و ایجاد اشتغال و درآمد با ثبات
براي خانواده هاي نیازمند عنوان کرد و گفت: کمیته امداد سه راهبرد در این راستا در دستور کار قرار داده است که یکی از این

 
راهبردها توسعه همکاري فعالان کسب و کار بود. 

وي افزود: با توجه به اینکه مسئله اشتغال محرومین بار بسیار بزرگ و سنگینی محسوب می شود و با منابعی که به صورت رسمی در

 
کمیته امداد داریم نمی توانیم این بار بزرگ را به تنهایی به دوش بکشیم، از همکاري فعالان فضاي کسب و کار استفاده کنیم. 

معاون کمیته اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) با بیان اینکه براي اشتغال زایی در این حوزه سه گروه اصلی را مدنظر
قرار دادیم، بیان کرد: خیرین کار آفرین، جهادگران کارآفرین و کارآفرینان حرفه اي به عنوان راهبران شغلی سه جریانی بودند که می

 
توانند کمیته امداد را در این زمینه یاري کنند. 

وي درباره مراکز خیرین کارآفرین گفت: در ابتداي سال این وعده را داده بودیم تا انتهاي سال 500 مرکز نیکوکاري کارآفرینی افتتاح
خواهد شد و به عنوان محل هایی براي تجمع خیرین کارآفرین فعالیت خواهند کرد تا عزیزانی که به صورت خیریه قصد دارند در
موضوع اشتغال محرومین نقش آفرینی کنند، در این مراکز حضور داشته باشند و فعالیت کنند. امروز که کمتر از سه فصل از سال
گذشته است بیش از 80 درصد از برنامه را عملیاتی کرده ایم و پیش بینی این است که به بیش از آنچه برنامه ریزي کرده بودیم،

 
دست پیدا خواهیم کرد. 



عبدالملکی افزود: این خیرینی که براي ایجاد شغل براي محرومین در مراکز نیکوکاري گرد هم می آیند، می توانند از خود فعالان

 
کسب و کار، کارمندان دستگاه هاي اجرایی و دولتی، اساتید دانشگاه، اصناف و کسبه و بازار و به طور کلی همه مردم باشند. 

وي درباره انواع خدماتی که این مراکز به نیازمندان ارائه می کنند، عنوان کرد: آموزش هاي کسب و کار، مشاوره شغلی، مشاوره
حقوقی و فنی در اجراي کسب و کار، پیگیري امور اداري، کمک به تامین سرمایه و وثایق بانکی و از همه مهم تر کمک به بازاریابی و

فروش است و خیلی از این موارد نیازي به سرمایه و پول از طرف خیرین عزیز ندارد.



صرفه جویی ارزي 500 میلیون یورویی در ساخت خط لوله گوره-جاسک

منبع: ایران پترونتشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/09/23

به گفته مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت ایران، داخلی سازي تجهیزات ساخت خط لوله هزار کیلومتري گوره جاسک
که اکنون پیشرفتی 80 درصدي دارد، باعث صرفه جویی ارزي 500 میلیون یورویی براي کشور شده است. به گزارش ایران

پترونت، در دهه هاي گذشته عمده صادرات نفت ایران از جزیره خارك انجام می شد. این جزیره به ...

به گفته مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت ایران، داخلی سازي تجهیزات ساخت خط لوله هزار کیلومتري گوره جاسک که

 
اکنون پیشرفتی 80 درصدي دارد، باعث صرفه جویی ارزي 500 میلیون یورویی براي کشور شده است. 

به گزارش ایران پترونت، در دهه هاي گذشته عمده صادرات نفت ایران از جزیره خارك انجام می شد. این جزیره به دلیل موقعیت
طبیعی خود به این منظور انتخاب شده بود با این حال براي متنوع سازي پایانه هاي صادراتی و همچنین افزایش تاب آوري صادرات
نفت، جاسک به عنوان هاب دوم انتخاب شد تا نفت تولیدي در خوزستان و میادین غرب کارون بعد از انتقال به وسیله خط لوله اي

 
هزار کیلومتري از گوره به جاسک، صادر شود. 

این خط لوله که در شرایط تحریم اقتصادي ساخته می شود، نماد توانمندي پیمانکاران ایرانی است و قرار است تا پایان سال، فاز اول

 
آن آماده بهره برداري شود. 

تا کنون نیز فاز اول این پروژه پیشرفتی 80 درصدي داشته و آنگونه که مدیر عامل شرکت مهندسی و توسعه نفت اعلام کرده، اجراي

 
این طرح 8 هزار اشتغال مستقیم و 15 هزار نفر اشتغال غیر مستقیم ایجاد کرده است. 

«تورج دهقانی» در گفت و گو با خبرنگار اقتصادي ایرنا همچنین به ساخت نیمی از پمپ هاي مورد نیاز این طرح اشاره کرده و گفته

 
که 780 کیلومتر از هزار کیلومتر خط لوله به کارگاه ارسال شده و در حال جوشکاري است. 

وي با بیان اینکه فاز اول این طرح با هدف ایجاد ظرفیت انتقال بیش از 300 هزار بشکه نفت خام تا پایان سال جاري آماده بهره
برداري خواهد بود که تاکنون پیشرفت فیزیکی در این فاز از 80 درصد عبور کرده است، ادامه داد: اکنون بیش از 780 کیلومتر لوله به
سایت تحویل و بیش از 400 کیلومتر لوله گذاري انجام شده است که بر اساس برنامه پیش رو، تمام گستره خط لوله که حدود هزار

 
کیلومتر است تا پایان امسال نصب، تست و عملیاتی خواهد شد. 

دهقانی افزود: بیش از 95 درصد از کالاها و خدمات مورد نیاز در این طرح با بهره گیري از ظرفیت هاي داخلی تامین شده است و با
داخلی سازي هاي تجهیزات از خروج بیش از 500 میلیون یورو جلوگیري به عمل آمده است و اعتبار مصوب طرح یک و نیم میلیارد

 
یورو است. 

وي با بیان اینکه شرکت مهندسی و توسعه نفت به منظور تامین نیازهاي این طرح به منظور انتقال نفت خام با سه شرکت پمپ سازي
داخلی جهت ساخت و تأمین 50 عدد الکتروپمپ 3 مگاواتی قرارداد منعقد کرد، گفت: تاکنون ساخت بیش از نیمی از این الکتروپمپ
ها به مرحله پایانی رسیده و به زودي در ایستگاه هاي پروژه گوره – جاسک مستقر می شوند و مابقی آنها نیز تا پایان سال تحویل



 
خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت تاکید کرد: در راستاي عمل به رهنمودهاي مقام معظم رهبري در خصوص جهش تولید و
استفاده حداکثري از ظرفیت هاي داخلی، در این طرح براي حدود هشت هزار نفر به صورت مستقیم و پانزده هزار نفر به صورت

 
غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است که بخش عمده این نیروها از نیروهاي بومی در گستره 1000 کیلومتري گوره تا جاسک است. 

وي با اشاره به اینکه واقعیت این است که شرایط ناشی از شیوع بیماري کرونا شرایط کار را بسیار سخت تر کرده، ادامه داد: اما با این
وجود و به دلیل اهمیت داشتن و استراتژیک بودن این طرح، دست اندرکاران طرح با رعایت پروتکل هاي ستاد مبارزه با شیوع بیماري
کرونا بدون هیچ تعطیلی و بی وقفه براي به ثمر رساندن این طرح در تلاش هستند و تمامی فعالیت ها در همه جبهه هاي کاري با

 
جدیت در حال انجام است تا بتوانیم طبق برنامه زمانبندي پیش برویم و فاز اول طرح تا پایان امسال راه اندازي شود. 

به گزارش ایرنا، طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت
ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک،
تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل

 
مکران اجرا می شود. 

اهم پروژه هاي این طرح ملی را می توان به تأمین و احداث یک هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش، احداث پنج
تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی خط لوله و برق رسانی به آنها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال پایانی،
احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون بشکه در منطقه جاسک و احداث تأسیسات دریایی شامل سه گوي شناور، حوضچه

 
آرامش و تأسیسات جانبی آن در سواحل مکران اشاره کرد./ایرنا 

م/98



عملیات بتن ریزي راکتور جدید نیروگاه اتمی بوشهر رو به پایان است/ نیاز به

نیروهاي متخصص براي تکمیل فازهاي نیروگاهی

منبع: تسنیمشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/09/23

گروه استان ها ــ مجري طرح نیروگاه اتمی بوشهر با اشاره به اجراي 2 واحد نیروگاهی در بوشهر گفت: عملیات بتن ریزي
راکتور جدید نیروگاه اتمی بوشهر رو به پایان است و براي تکمیل فازهاي بعدي نیاز به تخصص در 35 حرفه مهارتی است.

گروه استان ها ــ مجري طرح نیروگاه اتمی بوشهر با اشاره
به اجراي 2واحد نیروگاهی در بوشهر گفت: عملیات بتن
ریزي راکتور جدید نیروگاه اتمی بوشهر رو به پایان است و
براي تکمیل فازهاي بعدي نیاز به تخصص در 35 حرفه

 
مهارتی است. - اخبار استانها - 

یه گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، مسعود نصوري
صبح امروز در نشست با مدیرکل و کارشناسان آموزش فنی
و حرفه اي بوشهر با بیان اینکه افرادي که در پروژه هاي
نیروگاه اتمی فعالیت می کنند باید داراي گواهینامه مهارت

فنی و حرفه اي باشند اظهار داشت: براي برگزاري سودمند دوره هاي آموزشی مورد نیاز نیروگاه اتمی کمبودهاي کارگاه هاي آموزشی

 
با کمک نیروگاه اتمی بوشهر تامین می شود و در اختیار آموزش فنی و حرفه اي قرار می گیرد. 

وي با بیان اینکه عملیات بتن ریزي راکتور نیروگاه اتمی بوشهر رو به پایان است بیان کرد: براي تکمیل فازهاي بعدي ساخت نیروگاه
اتمی نیاز به تخصص در 35 حرفه مهارتی است که تمام نیروهاي مورد نیاز با همکاري پیمانکاران از نیروهاي مهارت دیده آموزش فنی

 
و حرفه اي استان تامین خواهد شد. 

نصوري بر همکاري آموزش فنی و حرفه اي با شرکت روس اتم در زمینه تامین نیروي جوشکار مورد نیاز نیروگاه اتمی بوشهر تاکید
کرد و گفت: براي ارتقاي کیفیت آموزش هاي مهارتی ارائه شده مورد نیاز نیروگاه اتمی بوشهر گواهینامه مشترك پایان دوره مهارت

 
آموختگان براي اشتغال در نیروگاه صادر شود. 

مجري طرح نیروگاه اتمی بوشهر از اجراي شدن هر چه بهتر تفاهم نامه سازمان انرژي اتمی ایران با آموزش فنی و حرفه اي در بوشهر
خبرداد و اظهار داشت: نیروگاه اتمی بوشهر با استفاده از تمامی ظرفیت هاي خود از اجراي هر چه بهتر آموزش هاي مهارتی در

 
راستاي اجراي تفاهم نامه همکاري با آموزش فنی و حرفه اي حمایت خواهد کرد. 

 
عملیات بتن ریزي راکتور دوم نیروگاه هسته اي بوشهر فردا آغاز می شود 

 
ساخت واحدهاي 2 و 3 نیروگاه اتمی بوشهر بدون وقفه در حال انجام است 

 
بتن ریزي راکتور واحد دوم نیروگاه اتمی بوشهر آغاز می شود 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر نیز با بیان اینکه بیش از 60 درصد مهارت آموختگان حرفه هاي مهارتی مورد نیاز



نیروگاه اتمی در پروژه هاي در حال ساخت نیروگاه مشغول به کار شده اند افزود: در راستاي تامین نیروهاي بومی در طرح هاي توسعه
نیروگاه اتمی، براي احداث 2 راکتور جدید نیروگاه اتمی براي فنداسیون، سفت کاري و بهره برداري 19 رشته را براي آموزش

 
کارجویان ارائه شد که در طرح جدید این حرفه ها به 35 مهارت افزایش خواهد یافت. 

عبدالمجید دراهکی با بیان اینکه استفاده از نیروهاي مهارت آموخته فنی و حرفه اي هزینه کمتري براي آموزش براي نیروگاه اتمی
خواهد داشت اظهار کرد: استفاده از نیروي هاي مهارت آموخته ماهر بومی در فازهاي جدید نیروگاه اتمی بوشهر ضمن کاهش هزینه
هاي جاري در پی برد اجراي طرح نیز مثمرثمر خواهد بود چون نیروي آموزش دیده بر اساس استانداردهاي خود نیروگاه مهارت را

فراگرفته است.



پیگیري تسنیم از مصوبات سفر رئیس جمهور به کرمان / احداث کارخانه

استحصال دارو از مواد مخدر به کجا رسید؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/09/23

گروه استان ها- احداث کارخانه استحصال دارو در استان کرمان از مصوبات سفر رئیس جمهور به کرمان است که سال ها
پس از کلنگ زنی در گیر و دار تأیید انتخاب مکان و سرمایه گذار است.

گروه استان ها- احداث کارخانه استحصال دارو در استان
کرمان از مصوبات سفر رئیس جمهور به کرمان است که
سال ها پس از کلنگ زنی در گیر و دار تأیید انتخاب مکان

 
و سرمایه گذار است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمان، ماه هاي ابتدایی
سال 95 بود که خبر گرفتن مجوز تأسیس کارخانه
استحصال دارو از موادمخدر در استان کرمان به عنوان
پنجمین کارخانه این حوزه در سطح جهان منتشر شد؛
احداث این کارخانه از مصوبات نخستین سفر روحانی

رئیس جمهوري به استان کرمان بود و خبري خوش براي مردم کرمان، چرا که پس از سال ها تحمل لطمات سخت و بعضاً جبران
ناپذیر ترانزیت و قاچاق مواد مخدر از این استان، قرار بود براي نخستین بار در استان کرمان و شرق  کشور از مواد مخدر استفاده

 
اقتصادي شود.  

24 خرداد 95 سردار حسین چناریان دبیر وقت شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان در نشست خبري به مناسبت
هفته جهانی مبارزه با مواد مخدر اظهار داشت: پیگیري هاي مورد نیاز براي راه اندازي مرکز استحصال دارویی از مواد مخدر  مکشوفه
در استان کرمان در دست پیگیري است تا براي نخستین بار در استان کرمان و شرق  کشور از موضوع مواد مخدر استفاده اقتصادي

 
شود.  

دبیر وقت شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان بیان کرد: تاکنون همیشه در حوزه مواد مخدر هزینه پرداخته ایم و

 
هیچگاه به این پدیده  به عنوان یک پدیده اقتصادي نگاه نشده است.  

وي گفت: با راه اندازي مرکز استحصال دارویی از مواد مخدر در استان کرمان ضمن کمک به بیماران  نیازمند به داروهاي این حوزه،

 
براي تعداد زیادي از دانش آموختگان داروسازي و رشته هاي مربوطه  نیز ایجاد شغل می شود.  

31 تیر 1395 علیرضا رزم حسینی استاندار وقت کرمان در دیدار رسول دیناروند معاون وزیر بهداشت، درمان و علوم پزشکی گفت:
هم اکنون یک مجموعه توانمندي براي ایجاد کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر در استان کرمان اعلام آمادگی کرده که لازم است

 
در صدور مجوزهاي مربوط به سرمایه گذار، تسریع شود. 



رسول دیناروند معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و رئیس سازمان غذا و دارو نیز در نشست با استاندار وقت کرمان، به
پیگیري استان کرمان براي تأسیس کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر اشاره و بیان کرد: احداث این کارخانه از نظر قانونی مانعی

 
ندارد و تلاش می شود که مجوزهاي آن در اسرع وقت صادر شود. 

دیناروند افزود: ایجاد کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر از جمله کارهایی است که آینده داروسازي استان کرمان را تضمین می کند

 
و جایی است که براي ایجاد آن علاوه بر سرمایه گذار باید متخصصان این حوزه نیز همکاري داشته باشند. 

بالاخره 11خرداد 1396 بود که با حضور محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام و جمعی از مسئولان کشوري و استانی

 
کار ساخت کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر توسط شرکت هاتکو در شهرستان بردسیر کلید خورد. 

اما کارخانه اي که قرار بود آینده داروسازي استان کرمان را تضمین می کند و بیش از 3 سال پس از کلنگ زنی در گیر و دار انتخاب

 
مکانی براي احداث است. 

 
صنعت داروسازي کشور به شدت به استحصال دارو از مواد مخدر نیاز دارد 

محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس و نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با
تسنیم با بیان اینکه استان کرمان در کشفیات مواد مخدر آمار بالایی داشته و در این حوزه در سطح کشور در رتبه برتر قرار دارد و از
طرف دیگر صنعت دارو کشور به شدت به استحصال دارو از مواد مخدر نیاز دارد اظهار داشت: با احداث کارخانه استحصال دارو در

 
استان کرمان بخشی از نیاز کشور در این حوزه تأمین می شود. 

وي با اشاره به اینکه یکی از مشکلات و معضلات استان کرمان بحث بیکاري و ایجاد اشتغال است گفت: با راه اندازي این کارخانه

 
تعداد قابل توجهی از افراد تحصیل کرده رشته هاي مرتبط با این حوزه شاغل می شوند. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: از آنجا که کارخانه استحصلال دارو از مواد مخدر یک کارخانه معمولی

 
نیست و از نظر امنیتی باید تحت نظارت مستقیم باشد، نیاز بود که براي مکان احداث این کارخانه نظر کارشناسی ارائه شود. 

وي با بیان اینکه بر اساس آخرین گزارشی که به ما رسیده مکان پیشنهادي از سوي سرمایه گذار براي احداث کارخانه اشکالاتی
داشته است که باید هر چه سریع تر تعیین تکلیف شود افزود: نیاز احداث این کارخانه در استان کرمان طی یادداشتی به ستاد مبارزه

 
با مواد مخدر استان نیز اعلام شده که امیدواریم هر چه سریع تر تصمیم گري لازم در این حوزه انجام شود. 

پورابراهیمی با اشاره به اینکه متقاضیان تأسیس کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر به ما مراجعه کرده و مشکلات خود را مطرح

 
کردند گفت: پیگیري هاي لازم در این ارتباط را انجام دادیم. 

 
احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر هنوز عملیاتی نشده است 

محمدرضا انارکی محمدي دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان با اشاره به اینکه نیاز استان کرمان و سایر استان
هاي جنوب شرق کشور به ایجاد کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر زیاد است اظهار داشت: در حقیقت با توجه به کشفیات بسیار
زیاد مواد مخدر در استان کرمان اگر این کارخانه در استان راه اندازي شود نیاز منطقه جنوب شرق کشور در زمینه داروهایی که به



 
مخدر نیاز دارند برطرف می شود. 

وي با بیان اینکه احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر هم براي کشور ارزآوري داشته و هم باعث اشتغالزایی در استان می شود
گفت: از دیگر ویژگی هاي احداث این کارخانه در استان کرمان جلوگیري از انتقال حجم زیادي از مواد مخدر مکشوفه به مرکز کشور

 
است و استحصال مواد مخدر در همین کارخانه انجام خواهد شد. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان با اشاره به اینکه در 7 ماهه ابتداي امسال بالغ بر 120 تن کشفیات انواع
مخدر در استان کرمان بوده است که آمار بسیار قابل توجهی است ادامه داد: احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر از سال 95

 
در استان کرمان کلید خورده است. 

انارکی محمدي با بیان اینکه در ابتدا قرار بود این کارخانه در شهر بردسیر احداث شود اما مکان احداث کارخانه مورد تأیید قرار

 
نگرفت گفت: عدم فعالیت سرمایه گذار قبلی نیز باعث تأخیر در روند کار شد. 

وي با اشاره به اینکه با ورود سرمایه گذار جدید احداث کارخانه این پیگیري می شود افزود: یکی از مصوبات سفر آقاي روحانی رئیس

 
جمهور به استان کرمان نیز احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر است که متأسفانه هنوز عملیاتی نشده است. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان گفت: هم اکنون مجوزهاي لازم سرمایه گذار را دریافت کرده است و اگر

 
مکان آن مشخص شود می توانیم این کارخانه را راه اندازي کنیم. 

 
افزایش کشفیات مواد مخدر استان کرمان 

حمید شمس الدینی مدیرکل امنیتی و انتظامی استان کرمان نیز در گفت وگو با تسنیم با بیان اینکه بر اساس گزارش معاونت غذا و
دارو دانشگاه علوم پزشکی کرمان به صورت هفتگی مقدار زیادي از داروهاي داراي مخدر وارد استان کرمان می شود که این آمار نیاز

 
به احداث کارخانه 6را چند برابر می کند. 

وي با بیان اینکه میزان کشفیات مواد مخدر استان کرمان در 8 ماهه ابتداي امسال معادل مجموع کشفیات سال گذشته بوده است

 
گفت: این مسئله نشان می دهد که در امر مبارزه اقدامات بسیار خوبی توسط نیروي انتظامی در استان کرمان انجام شده است. 

 
احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر در استان کرمان 

علی اسدي پور معاون غذا و داروي دانشگاه علوم پزشکی کرمان در گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: احداث کارخانه استحصال مواد

 
مخدر نه تنها نیاز استان کرمان بلکه نیاز کشور است. 

وي بیان کرد: این کارخانه در تهران وجود دارد اما نیاز است با توجه به ظرفیت هاي موجود در استان کرمان یک کارخانه نیز در

 
استان کرمان احداث شود تا حداقل نیاز جنوب شرق کشور تأمین شود. 

معاون غذا و داروي دانشگاه علوم پزشکی کرمان افزود: بهتر است حالا که کشفیات مواد مخدر در استان کرمان زیاد است این مواد در

 
همین استان به ماده دارویی تبدیل شده و از انتقال آن به مرکز کشور جلوگیري شود. 



وي با بیان اینکه انواع داروهاي مخدر ضد درد در کارخانه استحصال مواد مخدر تولید می شود گفت: معاونت غذا و دارو موافق احداث

 
این کارخانه در استان کرمان است که با شرایط استاندارد انجام شود. 

 
مکان احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر 

سردار عبدالرضا ناظري فرمانده انتظامی استان کرمان نیز در گفت وگو با تسنیم با بیان اینکه استان کرمان در مسیر ترانزیت قاچاق

 
مواد مخدر کشور قرار دارد اظهار داشت: در 8 ماهه ابتداي امسال 128 تن انواع مواد مخدر در استان کرمان کشف شده است. 

فرمانده انتظامی استان کرمان با اشاره به اینکه احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر در استان کرمان نیاز قطعی است گفت: اما

 
مکان احداث کارخانه باید مورد تأیید دستگاه هاي امنیتی باشد. 

 
دلسوزي براي پیگیري احداث کارخانه استحصال دارو نیست 

سردار حسین چناریان فرمانده اسبق نیروي انتظامی استان و دبیر سابق شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان در گفت
وگو با تسنیم با یادآوري اینکه طرح احداث کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر در سفر اول آقاي روحانی رئیس جمهور به استان
کرمان به تصویب رسید اظهار داشت: مقرر شد که شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان سرمایه گذاري در این زمینه را

 
پیگیري کند. 

وي با بیان اینکه متأسفانه بعد از مدتی متوجه شدیم که حتی بدون نظر مسئولان دولت در استان کرمان طرح را به سرمایه گذاري

 
واگذار کردند گفت: از زمانی که مجوز طرح گرفته شد دو سال گذشته و هیچ اتفاقی نیفتاده است. 

دبیر سابق شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان با اشاره به اینکه اخیراً فرد دیگري به عنوان سرمایه گذار اعلام آمادگی
کرده است و اقداماتی در حال انجام و جلساتی را با مسئولان استان گذاشته است افزود: عملیاتی شدن این پروژه در استان کرمان یک

 
موقعیت بزرگ است که نباید از دست برود. 

وي با بیان اینکه در زمانی که عهده دار دبیري شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان کرمان بودم این موضوع را با جدیت
پیگیري کردم افزود: مردم استان کرمان هزینه هاي زیادي از مادي و معنوي در بحث مبارزه با مواد مخدر متحمل شده و می شوند،

 
تعداد بسیار زیادي شهید در این راه تقدیم شده است. 

چناریان با اشاره به اینکه حق مردم استان کرمان است که کارخانه استحصال مواد مخدر در استان کرمان احداث شود و منافعی که از
این کارخانه ایجاد می شود به مردم استان کرمان برسد گفت: احداث کارخانه استحصال مواد مخدر مصوبه سفر رئیس جمهور به

 
استان را دارد. 

وي با بیان اینکه در آن سفر به کمک آقاي رزم حسینی استاندار وقت استان کرمان در جمع بندي مصوبات سفر با چند ساعت توضیح
و ارائه طرح به مقامات توانستیم مجوز احداث آن را در استان کرمان بگیریم افزود: : آنچه که مشهود است دلسوزي لازم بین سرمایه

گذار و مسئولان استان براي پیگیري عملیاتی شدن این کارخانه وجود ندارد.



تمرکز بر یارانه هاي حمایتی دستاوردي جز تعمیق انتظارات جامعه نخواهد

داشت

منبع: ایلناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/09/23

نماینده بندرانزلی در مجلس شوراي اسلامی گفت: بدخواهان ایران بدانند با حذف یک دانشمند در دکترین دفاعی و چرخه
دفاعی کشور ما تغییري ایجاد نخواهد شد.

نماینده بندرانزلی در مجلس شوراي اسلامی گفت: بدخواهان
ایران بدانند با حذف یک دانشمند در دکترین دفاعی و چرخه

 
دفاعی کشور ما تغییري ایجاد نخواهد شد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، در جلسه صحن علنی مجلس امروز
(یکشنبه 23 آذر) مجلس شوراي اسلامی، احمد دنیامالی
نماینده بندرانزلی در نطق میان دستور خود طی سخنانی در
واکنش به اظهارات ناطق پیش از خود، گفت: این حرف که
اکنون گفته می شود آذربایجان تکه اي از جان ما است و از ما

جدا شده اما اکنون می بینیم که دیگران این اظهارات را تکرار می کنند در حالی که هیچ حقی براي بیان این حرف ها ندارد. من به
عنوان یک گیله مرد آذري اعلام می کنم که آذري زبان ها پاي کشور و انقلاب ایستاده اند و هزاران شهید در راه دفاع ایران عزیز

 
تقدیم کرده اند. 

وي با اشاره به ترور دانشمند شهید دکتر فخري زاده، ادامه داد: بدخواهان ایران بدانند با حذف یک دانشمند در دکترین دفاعی و

 
چرخه دفاعی کشور ما تغییري ایجاد نخواهد شد. 

دنیامالی در ادامه اظهار داشت: همکاران عزیز توجه داشته باشید که با گذشت این چند ماه از آغاز به کار مجلس اکنون چشمان مردم
نظاره گر است که آیا مجلس متناسب با مطالبات رهبري و مردم تغییر مسیر داده است یا خیر، مجلسی که باید ساختار اداري و
مدیریتی کشور را به ریل اصلی نظام بازگرداند و با استفاده حداکثري از ظرفیت هاي نظارتی و تقنینی خود در این بحث نقش آفرینی

 
کند. 

وي افزود: سفره هایی که هرروز کوچکتر شده نشانه اي بر این است که باید هرچه زودتر به مسائلی همچون بهبود کسب و کار و
اشتغال آفرینی بی اندیشیم. توجه داشته باشید که با این رشد منفی اقتصادي و با توجه به محدودیت هاي متنوع و تحریم هاي
موجود پرداختن صرف به بسته هاي حمایتی دستاوردي جز تعمیق انتظارات جامعه نخواهد داشت. وقتی نقدینگی سرگردان در
فضایی غیر از تولید جولان می دهد هر روز شاهد ماجراجویی و التهاب در بازار مسکن، ارز، طلا، سکه، قاچاق، نهاده هاي دامی و

 
بورس خواهیم و در مقابل باید به تماشاي کاهش قدرت پول ملی و تحلیل رفتن اقتصاد بنشینیم. 

نماینده بندرانزلی درخصوص راهکارهاي برون رفت از شرایط کنونی، ابراز داشت: استمرار تحریم هاي ظالمانه از سوي نظام سرمایه



سالار نباید با ایجاد امیدهاي کاذب توسط برخی، برج باورها و اعتماد عمومی را نشانه گیرد. تنها با مدیریت جهادي است که می توان
صفحه اي از امید را در عرصه هاي ملی گشود و این تنها با مدیریت جهادي و بهره گیري از نیروهاي انقلابی و جوانان نخبه در
دستگاه هاي متولی تولید و اشتغال است که می توان شاهد رنگین کمانی از آسیب هاي اجتماعی نبود و گل واژه هاي لبخند رضایت

 
را بر چهره مردم این سرزمین نشاند. 

وي در پایان با اشاره به معضلات مختلف حوزه انتخابیه بندرانزلی از جمله بهره گیري هرچه بهتر از ظرفیت گردشگري این شهرستان
و مشکلات و معضل تالاب انزلی از نهادهاي متولی خواست که درخصوص رفع این موضوعات چاره اندیشی کنند، همچنین با اشاره به
روند مدیریت در منطقه آزاد انزلی، گفت: از وزارت اقتصاد و دبیرخانه مناطق آزاد می خواهم که ریل گذاري مدیریتی در مدیریت
منطقه آزاد انزلی را به سمت مردم این شهرستان معطوف سازند، مردم انزلی نسبت به نحوه مدیریت منطقه آزاد انزلی آزرده خاطر

هستند.



گفت وگوي خواندنی تسنیم با جوان موفق دزفولی / کارآفرینی که با همت

تولیدکننده بلدرچین «نژادسنگین» در ایران شد + فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/09/23

گروه استان ها ـ کارآفرین دزفولی گفت: با فضاي40متري وارد عرصه کار پرورش طیور شدم 4 سال متوالی ضررهاي سنگین
داشتم؛اما در راه رسیدن به هدفم هرگز ناامید نشدم.

 
 

گروه استان ها ـ کارآفرین دزفولی گفت: با فضاي40متري وارد عرصه کار پرورش طیور شدم 4 سال متوالی ضررهاي سنگین داشتم؛

 
اما در راه رسیدن به هدفم هرگز ناامید نشدم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از دزفول، وقتی صبحت از اشتغال می�شود همه بر این باور هستند که باید در ادارات استخدام شوند و
ماهانه حقوق مشخصی دریافت کنند اما برخی از افراد هستند با ایده�هاي تازه خارج از بحث کارمندي فعالیت و درآمد خود را

 
تضمین می کنند. 

پرورش بلدرچین مدتی است به یک فعالیت اقتصادي سودآور در کشور تبدیل شده و جوانانی هستند با تفکرات و ایده هاي تازه در

 
بحث پرورش بلدرچین نه تنها کار خود را تضمین می کنند بلکه براي افراد دیگر نیز اشتغال زایی می کنند. 

در سلسله مراتب گفت وگوهاي خبرگزاري تسنیم با کارآفرین موفق شهرستان دزفول در این باره با جوان کارآفرین موفقی دیگري به
گفت وگو پرداخته ایم که چندین بار ورشکسته می شود اما باز هم دست از تلاش براي رسیدن به هدفش بر نمی دارد در ادامه گفت

 
وگو خبرنگار تسنیم با«کارآفرین جوان بسیجی داوود تجلی فر» را ملاحظه می کنید. 

 
شکست ها و سختی ها مانع موفقیت و رسیدن به هدفم نشد 

این جوان کارآفرین موفق دزفولی که در دو عرصه کارآفرینی «پرورش بلدرچین و کاشت زعفران» فعالیت می کند خودش را اینگونه
معرفی می کند و می گوید: داوود تجلی فر متولد 69هستم. از سال 92 با فضایی به اندازه ي 40 متر وارد عرصه کار پرورش طیور
شدم و با آزمون و خطاهاي زیادي که در زمینه طیور داشتم اما توانستم در این عرصه پیشرفت کنم؛ با توسعه فضا و جذب نیروي

 
بیشتر توانستم پرورش بلدرچین را به 120هزار ارتقاع دهم. 



 
 

وي به فعالیتش در کارآفرینی کاشت زعفران اشاره کرد و گفت: سال 98 با 200 کیلو پیاز زعفران کار را شروع کردم متاسفانه آن
نتیجه دلخواهی که مدنظرم بود نشد. ولی در سال99 با مطالعه مقاله هاي زیاد و با اطلاعات و آموزش هاي کسب شده و تلاش و

 
همتی که انجام دادم توانستم در فضایی به اندازه ي70 متر یک تن پیاز زعفران را پرورش بدهم که نتیجه خوبی در برداشت. 

 
 

تجلی این جوان دزفولی از انگیزه ورود به کارآفرینی خویش، گفت: پدرم کشاورز بود؛ از سن 6سالگی شاهد کار کردن و زحمات پدرم

 
که همیشه حامی و مشوق اصلی من هستند بودم. علاقمندي من به کشاورزي باعث شد که علاقمند به کارآفرینی بشوم. 

 
همسرم نقش بی بدلیلی در موفقیتم داشت 

وي با بیان اینکه صفر تا صد کار را در مسیري ناهموار و در شرایط سخت با تکیه بر خانواده و همسرم و به امید رسیدن به هدف و
موفقیتم طی کردم، بیان کرد: از سال92 که پرورش بلدرچین را شروع کردم تقریبا هر یک سال یکبار یک ورشکستگی داشتم؛ 3
الی4سال متوالی ضررهاي سنگینی در حوزه طیور داشتم. خانواده ام به ویژه همسرم براي موفقیتم سنگ تمام گذاشتند تا جایی که

 
همسرم از خودش براي پیشرفت موفقیت کاري من مایه گذاشتند و چندین بار طلاهایش را فروخت. 

 
کارآفرینی با سنگ تراشی/ هنرمند مشهدي براي زندانیان اشتغال ایجاد می کند 



 
کارآفرینی با طعم مبارزه با خام فروشی محصولات؛ کمک چندانی از دولت دریافت نکرده ام 

 
مقام اولی تیم علمی دانشگاه امام صادق(ع) در اولین دوره استارت آپ کارآفرینی اجتماعی 

 
اشتغال زایی براي 10نفر به صورت مستقیم 

تجلی این جوان کارآفرین دزفولی به اشتغال زایی براي جوان اشاره کرد، اظهار داشت: در این مسیر توانستم در حوزه پرورش بلدرچین
براي 8نفر نیرو مستقیم و 3نفر غیرمستقیم ایجاد شغل کنم و همچنین در کاشت زعفران در حال حاضر 2نفر به صورت مستقیم و در

 
فصل برداشت با توجه به حجم بالاي کار 12نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی کنم. 

 
 

 
کارآفرینی به جاي کارمندي 

تجلی این جوان کارآفرین دزفولی با بیان اینکه خیلی از جوانان ذهنیت شان کارمندي است، گفت: هیچ وقت به دنبال کارمندي

 
نباشیم و قانع هم به کارمندي نباشیم؛ با یک اراده و پشتکار می شود وارد عرصه کارآفرینی شد. 

این کارآفرین جوان به هدف خویش در ادامه مسیر کارآفرینی اشاره کرد و گفت: بتوانم در حوزه کارآفرینی براي هزار نفر اشتغال زایی

 
کنم, تا بتوانم در سال جهش تولید براي جوانان زیادي اشتغال زایی کنم و سبب رونق تولید کشورمان باشم. 

 
سنگ اندازي مسئولان، مانع اصلی کارآفرینی و مشکلات پیش رو تولید است 

وي با بیان اینکه ما یک مشکل بزرگ داریم که به بخش مالی مربوط نمی شود و بیشتر به بحث مجوزها و بروکراسی اداري مرتبط

 
است، گفت: نیاز است دولت و مسئولان راه را براي تولیدکنندگان و کارآفرین ها هموار کنند. 

تجلی این جوان کارآفرین دزفولی به تشریح مشکل دیگري در این زمینه پرداخت و تصریح کرد: یک سري شرایط بازار و مدیریتی بود

 
که برگشت به عقب را همیشه داشته باشم و مانع پیشرفت و سهولت کار می شد. 

براي کسب مجوزها موانعی که بر سر راه کارآفرین ها می گذارند احساس می شود یک عده می خواهند کار انجام نشود! این در

 
صورتی است که هم در سال جهش تولید هستیم و هم مکرر مقام معظم رهبري از حمایت کارآفرین ها و تولیدکنندگان می گویند. 



 
 

 
تلاش سپاه دزفول براي اشتغال زایی در شهرستان دزفول 

وي با بیان اینکه تسهیلات بسیج سازندگی سپاه دزفول چاره ساز خیلی از مشکلات بوده است،گفت: ایجاد امکانات لازم براي پرورش
بلدرچین و کشت زعفران نیاز به هزینه بود که در بحث تسهیلات اشتغالزایی بسیج سازندگی سپاه درفول کمک شایانی براي پیشرفت

 
کار کرد. 

 
آغاز یک راه سخت؛ تلاشی که باید به بار می نشست 

این کارآفرین موفقیت از سختکوشی و تلاش هایش می گوید: اگر هرکسی بخواهد به هدفش برسد قبل از هر چیزي باید خود را به
عنوان یک فرد موفق بداند یعنی در راه رسیدن به هدف باید هرگز ناامید نشود و کارآفرین توانمند باید بتواند انقدر در حوزه خود توانا

 
باشد تا به موفقیت ها پی در پی برسد. 

تجلی این جوان کارآفرین دزفولی، از همت و تلاش خود می گوید: هنگامی که پرورش بلدرچین را شروع کردم باید جوجه را از
شهرهاي دیگر تهیه می کردم ولی چندین سال است که خودمان بلدرچین را «اصطلاحا ژنتیکش را اصلاح کردیم» که هم مخصوص

 
بومی آب و هوا خوزستان است و هم توانستیم با این نژاد به وزن و راندمان تولید بسیار بالایی برسیم. 

 
 



وي با بیان اینکه سه سال صبر کردیم تا لاین مولد را به مرحله اي که هدفمان بود برسانیم، افزود: مکرر هم شکست می خوردیم و
نمی توانستیم آن نتیجه دلخواه خودمان را بگیریم ولی به لطف خدا و تلاش و همتی که شد چند سالی است نه تنها شهرستان بلکه از

 
دیگر شهرستان از این لاین مولد استفاده می کنند و در تمام کشور دارد فراگیر می شود. 

وي در ادامه گفت: با این تلاش و همتی که به خرج دادیم توانستیم نژاد در بلدرچین «نژادسنگین» تولید کنیم که تا سه گذشته در
ایران مد نبود؛ در حال حاضر این نوع جوجه را به دیگر شهرهاي توزیع می کنیم که از جمله موفقیت هاي ما در کارآفرینی بوده است.

به گزارش تسنیم، کارآفرینانی که نشان دادند براي انجام یک کار بزرگ نیاز به فراهم بودن همه ي شرایط نیست بلکه با دستان خالی

 
تفکر و ایده نیز می توان کارآفرین شد به شرط آنکه همت و اراده اي قوي پشتوانه این فعالیت باشد. 

 
در ادامه کلیپی از این گفت وگو را مشاهده می کنید. 

 
 

گفت وگو از فاطمه دقاق نژاد



تولید بیش از یک تن شمش طلا

منبع: شما نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/09/23

برنامه تولیدي براي سال 1400 در شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران رسیدن به ظرفیت اسمی تولید در
پروانه بهره برداري می باشد. با اصلاحات و رفع معایب موجود در خط تولید و بهره گیري از تجهیزات و لوازم روز، تولید 1٫8

تن شمش طلاي 24 عیار به عنوان هدف در برنامه تولیدي سال 1400 تعیین شده است.

 
کد خبر : 971385 1399/09/23 11:31:49 

برنامه تولیدي براي سال 1400 در شرکت گسترش معادن
و صنایع معدنی طلاي زرشوران رسیدن به ظرفیت اسمی
تولید در پروانه بهره برداري می باشد. با اصلاحات و رفع
معایب موجود در خط تولید و بهره گیري از تجهیزات و
لوازم روز، تولید 1٫8 تن شمش طلاي 24 عیار به عنوان

 
هدف در برنامه تولیدي سال 1400 تعیین شده است. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران، باطله برداري و استخراج ماده معدنی، به عنوان
یکی از مهمترین فعالیت هاي جاري در معدن می باشد و حفاري اکتشافی جدید به میزان 20٫000 متر به مناقصه گذاشته شده و

 
امیدهاي بسیار زیادي به افزایش ذخیره کانسنگ طلاي موجود در معدن با فعالیت هاي اکتشافی می رود. 

برنامه تعریف شده در خط تولید، تولید حداکثري با تمامی ملاحظات فنی، مهندسی، سلامت کارگري و زیست محیطی است. در این
راستا، تناژ ماده معدنی ورودي به خط تولید در 8 ماهه نخست سال 1399 با رشد 1٫5 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل به
بیش از 250 هزار تن رسیده و در نتیجه تولید طلا در 8 ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 26 درصد رشد نشان می

 
دهد. 

بر اساس این گزارش مجتمع زرشوران نقش به سزایی در ایجاد اشتغال پایا در منطقه داشته، به طوریکه هم اکنون 1034 نفر در حوزه
هاي مختلف قرارداد کار معین، شرکتی و خدماتی مشغول به کار می باشند و برآورد می شود حدود 5 برابر این میزان نیز اشتغالزایی

 
غیر مستقیم صورت گرفته باشد. 

این گزارش حاکیست شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران به عنوان یک وظیفه ذاتی همواره برخود فرض می
دانسته تا در توسعه و عمران همه جانبه منطقه دخیل بوده و با مشارکت در طرح هاي توسعه اي سعی داشته تا مسئولیت خود در بعد
اجتماعی و توسعه اي به انجام برساند. از آن جمله می توان به تامین هزینه و کمک در احداث مدارس و جاده هاي روستایی اشاره
نمود. شرکت طلاي زرشوران در بعد سلامت جامعه نیز با کمک به تهیه تجهیزات بیمارستانی مانند دستگاه دیالیز و نیز در شرایط
کنونی با ارائه پکهاي بهداشتی به فرمانداري و شهرداري تکاب و همچنین پشتیبانی از ستاد کرونا شهرستان تکاب در انتقال کیت هاي

آزمایشگاهی به مراکز آزمایشگاهی معتبر نیز فعالیت دارد. 



گفتنی است شرکت گسترش معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران، شرکتی دولتی بوده و صد در صد سهام آن متعلق به سازمان

 
ایمیدرو می باشد. هلدینگ مهندسی و بهره برداري آن از سال 1398 به شرکت ایمپاسکو سپرده شده است. 

معدن طلاي زرشوران در استان آذربایجان غربی و شهرستان تکاب قرار دارد و تولید شمش هاي طلا و نقره فعالیت اصلی آن می
باشد.



124 هزارتن میوه سیب در باغستان هاي کهگیلویه و بویراحمد برداشت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/09/23

گچساران- ایرنا- سرپرست امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد گفت: امسال 124هزار تن محصول
میوه سیب در باغستان هاي استان برداشت شد که نسبت به پارسال 2 هزار تن افزایش یافته است.

گچساران- ایرنا- سرپرست امور باغبانی سازمان جهاد
کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد گفت: امسال 124هزار تن
محصول میوه سیب در باغستان هاي استان برداشت شد

 
که نسبت به پارسال 2 هزار تن افزایش یافته است. 

اکبر محمدي روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: این میزان میوه سیب از باغستان هاي
شهرستان هاي بویراحمد، دنا، کهگیلویه و سایر مناطق
کهگیلویه وبویراحمد تولید و روانه بازارهاي مصرف شده

 
است. 

وي سطح باغستان هاي بارور سیب استان را پنج هزار و813 هکتار برآورد و افزود: امسال 30 هکتار به سطح باغ هاي بارور سیب

 
کهگیلویه وبویراحمد افزوده شد. 

 
محمدي تصریح کرد: همچنین 720 هکتار باغ غیربارور سیب در استان وجود دارد. 

وي تاکید کرد: با هدف حمایت از باغداران، 500 تن محصول سیب از باغداران کهگیلویه و بویراحمدي خریداري و براي مصرف شب

 
عید ذخیره سازي شده است. 

سرپرست امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد ابراز داشت: بخشی از سیب تولیدي بهره برداران استان به

 
کارخانه هاي استان هاي دیگر فروخته شد. 

 
هم اکنون یکهزار و 800 بهره بردار در زمینه تولید سیب در کهگیلویه و بویراحمد فعالیت می کنند. 

سرپرست امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي کهگیلویه و بویراحمد همچنین از تولید 78 هزار و 656 تن مرکبات شامل لیموترش،

 
لیموشیرین، پرتقال و نارنگی در باغستان هاي استان در سال جاري خبر داد. 

وي با اشاره به اینکه سطح باغ هاي مرکبات استان امسال چهار درصد نسبت به پارسال افزایش یافته است افزود :11 هزار و 436

 
هکتار باغ مرکبات در استان وجود دارد که از این میزان باغستان مرکبات هفت هزار و 843 هکتار آن بارور است. 

 
محمدي گفت: هفت هزار و 283 هکتار باغ از سال 1392 تاکنون در استان احداث شده است. 

محمدي اظهارداشت: این میزان شامل باغستان هاي انجیر، انگور، بادام، مرکبات، میوه هاي هسته دار در مناطق گرمسیري و



 
سردسیري کهگیلویه وبویراحمد می شود. 

 
وي بیان کرد: تامین نهال و پرداخت تسهیلات بانکی ارزان قیمت از جمله حمایت هاي دولت براي توسعه باغستان هاي استان است. 

 
محمدي تصریح کرد: سطح باغستان هاي استان در سال 1392، 32 هزار و476 هکتار بود. 

 
وي گفت: هم اکنون سطح باغستان هاي کهگیلویه وبویراحمد به 39 هزار و 755 هکتار رسیده است. 

محمدي تاکید کرد: توسعه باغستان هاي استان افزون بر تامین میوه مورد نیاز مردم استان و استان هاي مجاور باعث ایجاد اشتغال

 
نیز شده است. 

وي عنوان کرد: سالیانه 270 تا 280 هزار تن انواع میوه شامل، سیب، مرکبات، میوه هاي تابستانه و سایر میوه ها در باغستان هاي

 
کهگیلویه و بویراحمد تولید شود. 

 
کهگیلویه و بویراحمد 270 هزار هکتار زمین کشاورزي دارد که 80 هزار هکتار آن آبی است. 

 
این استان با یک درصد از مساحت خاك ایران هشت درصد منابع آبی کشور را در اختیار دارد. 

کهگیلویه و بویراحمد با مساحتی حدود 16 هزار و 249 کیلومترمربع، سرزمینی مرتفع و کوهستانی با اقلیم سردسیري و گرمسیري

 
در جنوب غربی ایران قرار دارد. 

 
سالیانه 910 هزار تن محصول کشاورزي در استان تولید و روانه بازارهاي مصرف می شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- رونق تولید 

- کهگیلویه وبویراحمد



نارنج در رَنج؛ غفلت مسوولان از ته تغاري مرکبات!

منبع: اصفهان شرقشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/09/23

شاید اگر از شما بپرسند انواع مرکبات را نام ببرید در کنار پرتقال، تامسون، نارنگی، لیمو، یافا و بالنگ، آخرین نامی که به
ذهن تان برسد، نارنج است؛ اما این ته تغاري، گنجی است که نه تنها ما، بلکه مسؤولان نیز سال ها است که از او غافل شده

اند و این بی توجهی، نارنج را رنجور کرده است. منبع خبر: اصفهان ...

به گزارش اصفهان شرق؛ براساس آمارهاي رسمی بیش از 110 هزار هکتار از اراضی باغی استان مازندران را باغات مرکبات
تشکیل می دهند که سالانه 2/7 میلیون تن پرتقال و نارنگی از این درختان برداشت می شود و کمتر از سه تا چهار درصد از این

 
باغات به درختان نارنج اختصاص دارد. 

مازندران علاوه بر اینکه 160 هزار هکتار باغ انواع میوه دارد که 110 هزار هکتار آن از انواع مرکبات به ویژه پرتقال است، به دلیل
وجود درختان نارنج در شهرها به پایتخت بهار نارنج نیز شهره است؛ به طوري که گفته می شود دست کم حدود 6 میلیون اصله

 
درخت نارنج در سطح خیابان هاي این استان پهناور به ویژه در شهرهاي ساري و بابل وجود دارد. 

 
 

استان مازندران 22 شهر بزرگ و حدود 35 شهر کوچک زیر 25 هزار نفر دارد و کاشت درخت نارنج به علت داشتن برگ ضخیم و
همیشه سبز بودن مورد توجه شهرداران قرار دارد و هر ساله در فصل بهار، شکوفه هاي بهار نارنج عطر و بوي مطبوعی را در تمام شهر

 
می پراکنند که مشام هر رهگذري را می نوازد. 

استان مازندران سومین استان کشور از نظر برخورداري و تولید انواع مرکبات از جمله پرتقال، لیمو، نارنگی و نارنج است، اما در سال

 
هاي اخیر بی توجهی در حفظ و  برداشت به موقع میوه، منجر به بروز مشکلاتی براي باغداري حرفه اي شده است. 

با توجه به اهمیت و کاربردهاي مختلف بهارنارنج و نقش آن در اقتصاد و صنعت و اشتغال آفرینی خطه شمال، بی توجهی به این
درختان و عدم مراقبت آنان در برابر مسائلی همچون سرما و آفت و عدم برداشت به موقع محصول، می تواند علاوه بر نابودي و کاهش

 
محصول، با ایجاد زمینه میزبانی این آفت، باغداري حرفه اي را نیز به مخاطره بیاندازد. 

سالانه ده ها تن نارنج، محصول برداشت از این درختان است که توسط بخش خصوصی از شهرداري ها خریداري و راهی بازار می شود.



بخشی از این محصول، تازه خور می شود و بخشی دیگر مورد آبگیري قرار می گیرد که "آب نارنج" تولیدي مازندران شهره جهانی
دارد و هر سال درصدي از این محصول، توسط اشخاص براي اقوام شان در خارج کشور ارسال می شود و ترشی مصرفی مازندرانی ها

 
براي طبخ غذا نیز از آب نارنج تامین می شود. 

جدا از آب نارنج که براي مصارف خوراکی و درمانی مورد استفاده قرار می گیرد، حتی شکوفه، پوست، برگ و تخم آن نیز داراي

 
خواص فراوانی است که مورد استفاده قرار می گیرد که در ادامه به برخی از این فواید اشاره می کنیم؛ 

 
خواص آب نارنج 

آب نارنج سبب پایین آمدن تب می شود، از آب نارنج می توان براي سردردهایی بدون علامت مشخص استفاده کرد، قرار دادن نارنج

 
در برنامه غذایی و خوردن آن سبب جلوگیري از خونریزي بواسیر خواهد شد. 

افرادي که در هواي آلوده دچار تنگی نفس می شوند بهتر است از نارنج استفاده کنند، افرادي که در هواي کثیف دچار خفقان می

 
شوند توصیه می شود که حتما از نارنج استفاده کنند. 

 
 

براي درمان ورم گلو در اوریون مقدار مساوي از آب نارنج، سرکه و غوره را با هم مخلوط کرده و بر روي برآمدگی بمالید، نارنج داراي

 
خواص ضد نفخ، ضد یبوست، ضد تهوع، ضد پیري و نشاط آور است. 

 
خواص درمانی پوست نارنج 

پوست نارنج داراي مزاج گرم و خشک است، براي تهیه مربا از خلال پوست نارنج استفاده می کنند، همچنین می توانند براي تهیه

 
ترشی، خلال پوست نارنج را در سرکه بخیسانند و ترشی تهیه کنند. 

مربا و ترشی پوست نارنج سبب تقویت معده می شود، پوست نارنج تقویت کننده قلب و معده شده و نشاط آور است، براي جلوگیري
از تهوع و استفراغ، 10 گرم پوست نارنج خشک شده را بکوبید و با آب بخورید، از این مورد می توان براي از بین بردن انگل هاي معده

 
و روده نیز استفاده کرد. 

براي جلوگیري از سردرد می توانید پوست نارنج را با سرکه روي شقیقه ضماد کنید، براي درمان حالت تهوع و استفراغ حدود چهار

 
گرم از پوست خشک نارنج را مصرف کنید. 



پوست خشک شده نارنج را کوبیده و با آب گرم مخلوط کرده و میل کنید تا کرم هاي روده، از بین بروند، خوردن ناشتاي مرباي خلال

 
پوست نارنج ضد کرم است. 

 
فواید تخم نارنج (هسته نارنج) 

 
خوردن چهار گرم تخم نارنج و چهار گرم تخم لیمو ترش کوبیده شده براي درمان عقرب گزیدگی مفید است. 

 
خواص درمانی برگ نارنج 

برگ نارنج داراي خاصیت آرام بخشی است،  برگ نارنج ضد تشنج بوده و سبب هضم شدن غذا می شود، براي درمان دردهاي میگرنی
و بی خوابی، برگ تازه نارنج را شسته و دم کنید و دم کرده آن را، همراه کمی عسل بنوشید تا طعم تلخ آن آزار دهنده نباشد،
همچنین براي درمان اختلالات کبدي، برگ درخت نارنج را جوشانده و میل کنید، دم کرده برگ نارنج، صفرابر و ضد عفونی کننده

 
است. 

 
 

 
استفاده هاي دیگر از نارنج 

 کارخانه ها از روغن نارنج در داروسازي، لوازم آرایشی و صابون مورد استفاده قرار می گیرد، در طب آسیایی کل میوه خشک نارس
عمدتا براي اختلالات هاضمه به کار می رود، روغن نارنج در مواد غذایی، لوازم آرایشی، و محصولات کشاورزي مورد استفاده قرار می

 
گیرد. 

نارنج در طب سنتی چینی و نیز مردم محلی جنگل هاي بارانی آمازون، براي حالت تهوع، سوءهاضمه، و یبوست مورد استفاده قرار
گرفته است، استفاده سنتی نارنج براي سوزش معده، کاهش اشتها، گرفتگی بینی و نیز کاهش وزن مناسب است، نارنج هم چنین براي

 
عفونت هاي قارچی نظیر عفونت قارچی و پوستی به کار می رود. 

عین االله احمدي رئیس سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري مرکز مازندران در گفت وگو با خبرنگار فارس درباره درخت
نارنج در معابر عمومی شهر ساري اظهار کرد: به طور تقریبی در مجموع سه منطقه شهري در ساري قریب به 13 هزار 100 اصله

 
درخت نارنج در مرکز استان داریم. 



 
وي افزود: به طور متوسط هر درخت 300 عدد نارنج و به بیانی دیگر متوسط تولید هر درخت 25 کیلو باردهی دارد. 

رئیس سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري مرکز مازندران، خاطرنشان کرد: با احتساب مجموع تعداد درختان و متوسط

 
تولید، سالانه نزدیک به 320 تن نارنج در مرکز استان تولید و برداشت می شود. 

احمدي ادامه داد: بسیاري از مرکبات استان به دلیل نبود صنایع تبدیلی مناسب جهت فرآوري به سیار استان ها منتقل می شوند و

 
اگر صنایع تبدیلی در استان ایجاد شود هم در هزینه باغداران صرفه جویی خواهد شد و هم ایجاد اشتغال مطلوبی ایجاد خواهد شد. 

وي بیان کرد: در سال جاري نیز با انجام مقدمات اداري مربوطه، به دنبال برگزاري مزایده و  انتخاب پیمانکار براي چیدن نارنج در هر

 
سه منطقه شهري ساري هستیم و قیمت پایه نیز از میوه و تره بار اخذ کردیم و هر قیمتی که بالاتر داده شود، پذیرفته می شود. 

رئیس سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري مرکز مازندران، تصریح کرد: اگر کارخانه هاي صنایع تبدیلی در استان را

 
فعال کنیم، هم هزینه حمل نداریم، هم هزینه تمام شده کاهش خواهد یافت و هم می توانیم اشتغال ایجاد کنیم. 

شاید اگر از شما بپرسند انواع مرکبات را نام ببرید در کنار پرتقال، تامسون، نارنگی، لیمو، یافا و بالنگ، آخرین نامی که به ذهن تان
برسد، نارنج است؛ اما این ته تغاري، گنجی است که نه تنها ما، بلکه مسؤولان نیز سال ها است که از او غافل شده اند و این بی

 
توجهی، نارنج را رنجور کرده است. 

بدون شک، توجه در خور به این نعمت خدادادي که در کوچه پس کوچه هاي شهر جلوي چشمان مان، خودنمایی می کنند و به
راحتی از ارزش ریالی، سودآوري و فرآوردي متنوع آن چه در بخش غذایی و چه دارویی عبور کرده ایم؛ می تواند سهم بسزایی در

 
ارزش افزوده و ایجاد اشتغال داشته باشد؛ ظرفیتی که متاسفانه سال ها است که از دید و توجه مسوولان، مغفول مانده است. 

 
 

براي جهش تولید، باید قبل از صرف هزینه براي فراهم کردن زیرساخت هاي جدید به داشته هایمان، بها بدهیم و با کمترین هزینه
بیشترین ارزش افزوده را در کنار ایجاد اشتغال فراهم کنیم؛ نکته مهمی که با غفلت از آن، خیلی از فرصت ها را از دست می دهیم و

 
نارنج مصداق بارز این گفته است. 

 
متاسفانه سال ها است که نارنج با امید متولد می شود و تمام رویاهاش با بی توجهی تکراري هر ساله، بر باد می رود. 

شاید ارزش نارنج را اگر خیلی وقت تر و در سنین کودکی به ما می آموختند، نارنج همسفر چند ده متري ما بین راه خانه و مدرسه



نبود که یا آن قدر بین همدیگر پاس کاري اشَ کنیم که بمیرد و یا در مسابقه بچه گانه مان، عاقبتش له شدن زیر لاستیک هاي

 
خودروهاي در حال تردد شود. 

به گزارش فارس؛ این روزها، نارنج از اشتباهات بچگی ما گذشته است و حالا منتظر است جبران کنیم؛ اما گویی یادمان رفته که حالا

 
که بزرگتر شده ایم، باید کاري برایش انجام دهیم! نارنج را دریابیم. 

انتهاي پیام/



11 هزار 600 نفر با تسهیلات صندوق کارآفرینی امید گلستان صاحب شغل شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/09/23

گنبدکاووس - ایرنا - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گلستان گفت که این صندوق از سال 92 تاکنون با پرداخت 2 هزار و
370 میلیارد ریال تسهیلات خود اشتغالی به افراد جویاي کار و کارفرمایان واحدهاي تولیدي، 11 هزار و 600 فرصت شغلی

ایجاد کرد.

گنبدکاووس - ایرنا - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید
گلستان گفت که این صندوق از سال 92 تاکنون با
پرداخت 2 هزار و 370 میلیارد ریال تسهیلات خود
اشتغالی به افراد جویاي کار و کارفرمایان واحدهاي

 
تولیدي، 11 هزار و 600 فرصت شغلی ایجاد کرد. 

حسین پهلوري روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: این میزان تسهیلات در قالب 6 هزار و 120
پرونده اشتغالزایی در بخش هاي کشاورزي، صنعت،

 
خدمات، بازرگانی و اشتغال روستایی پرداخت شده است. 

وي افزود: از مجموع این تسهیلات، 975 میلیارد و 805 میلیون ریال در بخش اشتغال روستایی از پارسال تاکنون براي اجراي هزار و

 
217 طرح با ایجاد هزار و 804 فرصت شغلی پرداخت شد. 

پهلوري اضافه کرد: این صندوق علاوه بر تسهیلات اشتغال، از سال 92 تاکنون هزار و 105 میلیارد ریال وام از منابع وجوه مردمی به

 
13 هزار و 463 متقاضی و 133 میلیارد ریال وام ازدواج به سه هزار و پنج زوج جوان پرداخت کرده است. 

پهلوري حمایت از طرح روستایی گردشگري و طبیعت گردي براي احیاي بافت تاریخی گرگان و گمیشان، حمایت مالی از طرح هاي
اشتغالزایی در قالب طرح 14 روستاي بدون بیکار، حمایت از طرح هاي اشتغالزایی بخش کشاورزي، ایجاد 25 صندوق خرد محلی در
مناطق روستایی، پرداخت 281 فقره تسهیلات اشتغال به روستاییان و مددجویان نهادهاي حمایتی و کمک رسانی و حمایت از

 
سیلزدگان گنبدکاووس، آق قلا و گمیشان را از دیگر اقدامات صندوق کارآفرینی امید از سال 92 تاکنون برشمرد. 

 
استان گلستان با 1.9 میلیون نفر جمعیت داراي 14 شهرستان است. 

 
برچسب ها 

 
- گنبدکاووس 

 
- اشتغال زایی 



 
- گلستان 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



بهره برداري 10مرکز نیکوکاري محله در سوادکوه شمالی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/09/23

10مرکز نیکوکاري محله در سوادکوه شمالی آغاز بکار کردند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز مازندران؛ مدیرکل
کمیته امداد امام خمینی(ره) مازندران در مراسم بهر
برداري این مراکز نیکوکاري گفت: این مراکز، طرح آمایش
محله را اجرا می کنند که بر این اساس، ظرفیت محل را

 
شناسایی کرده و مشکلات نیازمندان را برطرف می کنند. 

حجت الاسلام عالیشاه با بیان اینکه 83هزار خانوار در
مازندران زیرپوشش کمیته امداد قرار دارند افزود: چهارهزار

مددجو در استان نیازمند مسکن هستند که از این تعداد سه هزار مددجو بدون زمین هستند و خیران می توانند با اهداء زمین براي

 
ساخت مسکن این افراد به کمیته امداد یاري رسانند. 

 
بیشتر بخوانید: اجراي طرح سفره مهربانی در 161فروشگاه مازندران 

او گفت: دربخش اشتغال، امسال 206میلیارد تومان تسهیلات از 20میلیون تومان تا 80میلیون تومان پرداخت می شود که تا کنون
130میلیارد تومان جذب شد و تا پایان دي نیز، بقیه اعتبارات جذب می شود.



پرداخت 800میلیون تومان تسهیلات به مددجویان آسیب دیده از کرونا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/09/23

مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی از پرداخت 800میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه به آسیب دیدگان کرونا خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان شمالی؛ مجید الهی راد مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی افزود: 944طرح
اشتغال زایی و کارآفرینی مددجویان به دلیل محدودیت هاي کرونا آسیب دیدند.

الهی راد میزان خسارت این طرح ها را 26میلیارد تومان اعلام کرد و اظهار
داشت: این نهاد در تلاش است تا این آسیب ها را در قالب تسهیلات قرض

 
الحسنه جبران کند. 

وي بیان اینکه این خسارات بیشتر در حوزه دامپروري، خدماتی و صنفی و
صنعتی بوده است خاطر نشان کرد: توزیع بسته هاي معیشتی بین 46 هزار و

 
814خانوار مددجوي استان از دیگر اقدامات این نهاد با شروع رزمایش همدلی بوده است. 

الهی راد با بیان اینکه کمیته امداد تاکنون اقدامات بسیاري براي کمک به آسیب دیدگان کرونا انجام داده است افزود: این نهاد از
ابتداي شیوع کرونا 700میلیون تومان براي هزینه هاي معیشتی، نگهداري و درمانی بیماران زمین گیر، صعب العلاج و سالمند استان

 
کمک کرده است. 

 
وي افزود: همچنین 600میلیون تومان نیز براي افراد نیازمند و غیرمددجوي استان و بازماندگان فوتی ویروس کرونا کمک کرده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان این را هم گفت که این نهاد براي رفاه حال خانواده هاي بیماران کرونایی متوفاي زیرپوشش در صورت
سرپرست بودن مددجو، چهار میلیون تومان و در غیر این صورت دو میلیون تومان می پردازد.



15.4 میلیارد تومان سرمایه گذاري در رویداد سکوي پرتاب زاینده رود

منبع: وبناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/09/23

ب امیر ناظمی در افتتاحیه رویداد سکوي پرتاب زاینده رود گفت: در وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات با ساز و کارهاي
حمایتی ویژه، همراه سرمایه گذاران حاضر در رویدادهاي 100 استارتاپ هستیم تا با کاهش ریسک، قدرت سرمایه گذاري

جسورانه را افزایش دهیم. رئیس سازمان فناوري اطلاعات با اشاره به وظیفه ... نوشته ...

 
تاریخ انتشار: 23 آذر 1399 

ب امیر ناظمی در افتتاحیه رویداد سکوي پرتاب زاینده رود گفت: در وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات با ساز و کارهاي حمایتی
ویژه، همراه سرمایه گذاران حاضر در رویدادهاي 100 استارتاپ هستیم تا با کاهش ریسک، قدرت سرمایه گذاري جسورانه را افزایش

 
دهیم. 

رئیس سازمان فناوري اطلاعات با اشاره به وظیفه دولت در حمایت از کارآفرینی و استارتاپ ها گفت: مطالعات نشان می دهد بهترین
روش حمایت از کارآفرینان توسط دولت، حمایت غیر مستقیم از آنهاست، از این رو در وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، ساز و

 
کارهایی را در پیش گرفته ایم تا بتوانیم با حمایت سرمایه گذاران جسور، به پویایی هرچه بیشتر این اکوسیستم کمک کنیم. 

امیر ناظمی افزود: در حال حاضر با دو ساز و کار وام بوم واره و وام دهی به شرکت هاي سرمایه گذاري جسور به دنبال حمایت از

 
اکوسیستم استارتاپی هستیم و در این رویداد هم مثل رویداد هاي دیگر 100 استارتاپ، درکنار سرمایه گذاران حاضر خواهیم بود. 

100 استارتاپ برنامه پیوسته سرمایه گذاري و شتابدهی غیرمتمرکز است که روي استارتاپ هاي مرحله بذري سرمایه گذاري می
کند. این نهاد با حمایت ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق و همکاري شبکه اي از فعالان و نقش

 
آفرینان زیست بوم کارآفرینی، فرآیند شتاب گیري این استارتاپ ها را پیگیري و تسهیل می کند. 

سدیفی، مدیرعامل 100 استارتاپ در رابطه نتایج رویداد گفت: 32 تیم موفق به جلب نظر داوران جهت سرمایه گذاري به ارزش پانزده
میلیارد و چهارصد میلیون تومان شدند که دوازده میلیارد و دویست میلیون آن در مرحله موافقت قطعی سرمایه گذار و سه میلیارد و
دویست میلیون آن در مرحله بررسی موشکافانه قرار دارد. وي در ادامه افزود: در این رویداد رکورد حجم کل سرمایه گذاري و تعداد
تیم هاي موفق در رویداد هاي قبلی 100استارتاپ شکسته شد. سدیفی با اشاره به این اتفاق افزود: این مسئله نشان دهنده ظرفیت

 
بزرگ استان اصفهان براي کارآفرینی است. 

سدیفی در ادامه گفت: مجموعا 230 تیم طرح هاي کسب و کار خود را ارسال کردند که 55 تیم براي ارائه در رویداد انتخاب شدند و

 
نهایتا 32 تیم موفق به جلب نظر داوران و سرمایه گذاران شدند. 

مدیر عامل 100 استارتاپ ضمن تشکر از همراهی صندوق غیر دولتی پژوهش و فناوري استان اصفهان و خانه نوآوري استان اصفهان
در برگزاري این رویداد افزود: مجموعه هاي استان اصفهان با همراهی بسیار خوب خود، زمینه را براي رویدادي با حضور تیم هاي
خوب اصفهانی فراهم کردند که نشان دهنده ظرفیت بالقوه این استان بود و امیدواریم این رویداد بتواند به فعال شدن این ظرفیت

 
ختم شود. 

احمد ورد نیز با اشاره به نقش رویداد سکوي پرتاب زاینده رود بر کارآفرینی در استان اصفهان گفت: این رویداد که با همراهی
بازیگران فعال اکوسیستم استارتاپی اصفهان بوده است، می تواند شروع بسیار خوبی براي فعال سازي این اکوسیستم باشد. وي با اشاره
به حضور 100 استارتاپ در اصفهان گفت: این حضور بهانه اي براي حرکتی هماهنگ در استان شد تا با اعتماد به هم بتوانند قدمی



 
جدي در فعال سازي کارآفرینان بردارند. 

مدیر عامل صندوق غیر دولتی پژوهش و فناوري استان اصفهان افزود: براي فعال شدن یک اکوسیستم لازم است اولا همه بازیگران آن
فعال شوند و با تمایل براي فعالیت به میدان بیاند و البته اعتماد نیز عنصر مهمی است تا بر اساس آن بتوانند اکوسیستمی فعال را

 
ایجاد کنند که هر روز رو به رشد و توسعه باشد. 

 
در انتها مدیر اجرایی رویداد سکوي پرتاب زاینده رود با اشاره به حضور سرمایه گذاران مختلف در این رویداد گفت: 

دکتر علی ناظمی از صندوق نوآوري و شکوفایی، دکتر مهران کرمی مدیر عامل هاب اصفهان، مهدي صداقت ا. مدیر خانه نوآوري
تهران، مهندس محمد زاهدي مدیر عامل هدهد، سید حمید رضا علوي نماینده شناسا، علی سدیفی مدیرعامل 100استارتاپ، پیمان
لطفی نماینده داوین، خانه نوآوري اصفهان، احمد ورد مدیرعامل صندوق غیردولتی پژوهش و فناوري اصفهان و محمد اسماعیل

 
خانیان مدیر عامل نیک استارتر از سرمایه گذاران این رویداد بودند. 

مجید مجیري گفت: بعد از رویداد، نهایی کردن قرارداد با تیم هاي برگزیده انجام خواهد شد، وي در ادامه افزود: تیم هاي رادار361،
سلوا، محصولات سالم و روستایی، دانشیار،تراول گرام، نشریار، بلوط، ابرسفید، لیپاك، عکسوت، کولاسان، تکداد، با کلاس، مدرسه
مهارت فبینو، بازي محیطی پوارو، رابین تاك، نوو، دوسل، داشبورد مدیریتی باربد، اصفهان پلاس، پویش پیشتازي، قسطیک، اسپري
پرینتر دیواري، کیدبوك(kidbook)، چرخه سپاس، آرکا، پایگاه خبري رهش، ملک کاوش، حاوالا، لیگ جهانی موسیقی، زیماتک،

 
استودیو بازیسازي فینکس گیمز و crm24 تیم هاي برگزیده این رویداد بودند. 

منبع: روابط عمومی 100 استارتاپ



چند درصد دانش آموزان گیلان در مدارس غیردولتی تحصیل می کنند؟!

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/09/23

مدیرکل آموزش و پرورش گیلان گفت: در سال تحصیلی 1400-1399، بیش از 61 هزار دانش آموز استان جذب مدارس
غیردولتی شده اند که این تعداد نسبت به سال تحصیلی گذشته افزایش هزار نفري داشته است. The post چند درصد

دانش آموزان گیلان در مدارس غیردولتی تحصیل می کنند؟! appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

مدیرکل آموزش و پرورش گیلان گفت: در سال تحصیلی
1400-1399، بیش از 61 هزار دانش آموز استان جذب
مدارس غیردولتی شده اند که این تعداد نسبت به سال

 
تحصیلی گذشته افزایش هزار نفري داشته است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، محمد رحمتی،
مدیرکل آموزش و پرورش گیلان در دیدار اعضاي شوراي

موسسان مدارس غیردولتی استان با اشاره به ضرورت حمایت از علاقه مندان به فعالیت در این مراکز اظهار داشت: توسعه مشارکت

 
هاي مردمی در آموزش و پرورش و جلب مشارکت دیگر دستگاه ها به افزایش کیفیت آموزشی کمک می کند. 

وي با بیان تحصیل 61 هزار و 367 دانش آموز در 900 مدرسه غیردولتی گیلان خاطرنشان کرد: با وجود شرایط کرونایی در سال
تحصیلی امسال، نرخ جذب دانش آموزان استان به 16/5 درصد رسیده است که نسبت به پارسال هزار دانش آموز بیشتر جذب این

 
گونه از مدارس شده اند. 

مدیرکل آموزش و پرورش گیلان با تقدیر از اقدام مدارس غیردولتی در تجهیز مدارس به فناوري هاي نوین آموزشی، این اقدامات را

 
زمینه ساز اقبال بیشتر مردم و توفیقات افزون تر مدارس غیردولتی دانست. 

ندیمی رئیس شوراي هماهنگی موسسان مدارس غیردولتی استان گیلان نیز در این جلسه گزارشی از فعالیت هاي این شورا، چگونگی
بهره مندي از تسهیلات صندوق کارآفرینی امید، صندوق تسهیلات کرونایی، اهمیت و برخی مشکلات بیمه نیروهاي آزاد و سازو

 
کارهاي تعیین شهریه مدارس، گزارشی ارائه کرد. 

وي نام گذاري 14 تا 21 آذر به نام هفته مدارس غیردولتی را فرصت مناسبی دانست تا دستاوردهاي این مراکز بیش از پیش تبیین
شود.



مسیر سنگلاخی پژوهش در ایران

منبع: ایسناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/09/23

پژوهش فراغت پذیر نیست و ذهن پویا هیچگاه منفعل نمی ماند، پژوهش یا کاوش نگاهی توام با هوشیاري و نوآوري براي
بهره برداري از پدیده هاي موجود، براي دستیابی به نتایج علمی و عملی و استفاده از آنها در هر زمینه اي است که به بهبود

راهکارها و روش هاي معمول مورد نظر بیانجامد.

 پس از پیروزي انقلاب اسلامی، گسترش فرهنگ پژوهش در جامعه
امر مهمی تلقی شد و وزارت علوم تحقیقات و فناوري چهارمین هفته آذر ماه را به عنوان «هفته پژوهش و فناوري» نامگذاري کرد.
محققان به عنوان سرمایه فکري، گام مهمی در ارتفا سطوح علمی، صنعتی و فرهنگی هر کشوري دارند و بدون آنها امر پژوهش با

 
موفقیت چندانی همراه نخواهد بود. 

در فرهنگ قرآن و اهل بیت علیهم السلام نیز از آنان با عبارت هاي مختلف تجلیل شده است؛ چنان که امام باقر علیه السلام می

 
فرماید: «همه جنبندگان زمین بر طالب علم درود می فرستد، حتّی ماهی هاي دریا». 

محققان از دو منظر «یافتن پرسش» و دیگر «پاسخ دادن به آن» محرك پیشرفت و توسعه محسوب می شوند، حتی اگر نشانه هایی از

 
توسعه بدون پرداختن به مبانی پژوهشی رخ دهد آن توسعه مستمر و پایدار نخواهد بود. 

اکنون ایران توانسته به رتبه پانزدهم در تولید مقاله و پژوهش هاي موثر دست یابد. اما طی سال هاي اخیر با افزایش فارغ التحصیلان
مقاطع ارشد و دکتري، توجه بیشتري در تولید و نشر مقالات و طرح هاي پژوهشی در برهه اي که دانش هاي نوین جهانی شتابی
فراگیر دارند، احساس می شود. زیرا پژوهش فراغت پذیر نیست و ذهن پویا هیچگاه منفعل نمی ماند و این مستلزم تعامل سازنده
تمامی بخش هاي آموزشی و پژوهشی در ایجاد فضایی قابل دسترس و مجهز به امکانات است. از طرفی رویکرد پژوهش مدار در

 
آموزش مقاطع مختلف تحصیلی پژوهشگرانی را تربیت خواهد کرد که با تلاش خود مرزهاي دانش را فراتر ببرند. 

 
پژوهش زمینه ساز توسعه 

"فریبا خیرخواه زاده"، عضو هیأت علمی دانشگاه فنی و حرفه اي استان بوشهر در گفتگو با خبرنگار ایسنا گفت: «طرح پژوهشی برنامه
اي تدوین شده براي انجام یک کار پژوهشی است که می تواند به منظور جواب دادن به یک سؤال یا امتحان ِ یک فرضیه در طرح هاي



 
بنیادي یا تولید یک محصول در طرح هاي کاربردي و یا بهبود کارایی یک محصول در طرح هاي توسعه اي برنامه  ریزي شود.» 

وي با اشاره به این موضوع که در دانشگاه فنی وحرفه اي با توجه به مهارت محور بودن آموزش ها در این دانشگاه و تاکید بر امر
کارآفرینی، طرح هاي «محصول محور» شانس بیشتري براي تایید و تصویب نهایی دارند، افزود: «سالانه یک فراخوان براي ارائه طرح
هاي پژوهشی داده می  شود، طرح هاي ارائه شده توسط مدرسان موظف و اعضاء هیئت علمی داوري شده و در صورت تصویب، طبق

 
زمان بندي و برنامه زمانی پیشنهاد شده در پروپوزال طرح به مرحله اجرا درمی آید.» 

این متخصص مهندسی صنایع پیرامون زمان بندي طرح هاي پژوهشی بیان کرد: «معمولاً این طرح ها در سه مرحله انجام می شود،
در مرحله اول انجام تحقیقات اولیه و آماده سازي وسایل و تجهیزات، در مرحله دوم آزمایشات لازم و بخش عملی طرح و در مرحله
سوم آزمایشات تکمیلی و تدوین گزارش انجام می شود. در پایان طرح نیز محصول پژوهش و گزارش کامل پژوهش انجام شده به

 
معاونت پژوهش دانشگاه ارسال خواهد شد تا با تأیید نهایی داور مربوطه، اختتام طرح اعلام شود.» 

وي با بیان اینکه زمان انجام طرح وابسته به حجم کار و موضوع مورد بررسی دارد افزود: «این مدت می تواند از چند ماه تا یک سال
متغیر باشد. هزینه اختصاص یافته به طرح نیز با توجه به مخارج لازم براي انجام تحقیقات، خرید تجهیزات و مواد لازم و انجام

 
آزمایشات تکمیلی توسط مجري پیشنهاد شده و یکی از مواردي است که به دقت بررسی می  شود.» 

 
 

 
جایگاه ایران در امر پژوهش 

مهندس خیرخواه زاده درباره جایگاه ایران از نظر کار پژوهشی می گوید: «در سال هاي اخیر وضعیت ما در امر پژوهش و تولید علم در
جهان بهبود چشمگیري داشته به طوري که در سال 97 براي نخستین بار جایگاه پانزدهم را در بین کشورهاي جهان از منظر تولید
علم داشته ایم و در بین کشورهاي اسلامی رتبه نخست را کسب کرده ایم. اما می  دانیم که مبناي این آمار تعداد مقالات علمی و

 
پژوهشی است.» 

این مدرس دانشگاه می افزاید: «هم اکنون ایران از پنج شاخص عمده در سنجش تولید علم تنها در زمینه ارسال مقالات پیشرفت قابل
توجهی داشته است و در سایر شاخص  ها همچون رتبه کشور در میزان ارجاع به مقالات، سهم تولیدات علمی در مقایسه با سایر
تولیدات، نسبت تولید علم به تولید ناخالص ملی و تعداد محققان به ازاي یک میلیون نفر با وجود پیشرفت، از موقعیت مناسبی

 
برخوردار نیست.» 



وي معتقد است: «آنچه که در پیشرفت کشور اثر مهم تري دارد، ورود فناوري  ها و محصولات پژوهشی به عرصه بازار و صنعت است

 
که سبب می  شود پژوهش  هاي انجام شده در رشد اقتصادي و تولید کشور سهم به سزایی داشته باشند.» 

 
موانع و فرصت هاي پژوهشی 

این متخصص علوم مهندسی ضمن موثر دانستن تحریم ها در اخلال در روند طرح هاي پژوهشی تاکید می کند: «اما براي تهیه مواد و
تجهیزات لازم مهم ترین مانع، افزایش مستمر قیمت  ها در اثر نوسانات ارز است. به طوري که معمولاً مواد و تجهیزات مورد نیاز قابل
خریداري است اما با قیمت بسیار بالا. به همین دلیل گاهی از زمان ارائه پیشنهاد طرح تا زمان تصویب نهایی آن، قیمت ها به حدي

 
افزایش یافته که انجام طرح با بودجه پیش بینی شده امکان پذیر نیست.» 

فریبا خیرخواه زاده همچنین به فرصت پیش آمده در شرایط تحریم براي توجه به ظرفیت هاي مغفول مانده داخلی اشاره می کند و
عنوان می کند: «براي مثال می توان به تولید داروهاي تسکین دهنده بیماران کرونا اشاره کرد که به علت عدم دسترسی به نمونه
هاي خارجی، اکنون در داخل کشور تولید می  شوند، یا شاهد رشد کمی و کیفی شرکت هاي دانش بنیان هستیم که در سال هاي

 
اخیر نقش مهمی در تولید دستگاه  ها و تجهیزات مورد نیاز صنایع مختلف و رشد تولید در کشور داشته اند.» 

 
درآمدزایی لازمه توسعه ي پژوهش 

عضو هیأت علمی دانشگاه فنی و حرفه اي استان بوشهر درباره چگونگی درآمدزایی از فعالیت  هاي پژوهشی می گوید: «لازم است
فعالیت  هاي تعریف شده در راستاي نیازهاي کشور و جامعه بوده، ضمناً نتایج به دست آمده از پژوهش  ها به یک محصول تجاري یا

 
صنعتی ختم شوند که داراي ارزش افزوده باشد و همچنین لازم است نتایج این پژوهش ها به حوزه صنعت و بازار معرفی شوند.» 

وي افزود: «به منظور تحقق این اهداف به مدیریتی قوي، ارتباط بیشتر و موثرتر صنعت و دانشگاه و فرایندي متمرکز براي عرضه

 
محصولات به بازارهاي مصرف نیاز داریم که در این موارد باید بیشتر تلاش کنیم تا به نتایج بهتري برسیم.» 

 
تاثیر پژوهش بر رشد علمی دانشجویان 

این مدرس دانشگاه می گوید: «انجام یک فرایند پژوهشی علاوه بر ایجاد اعتماد به نفس در پژوهشگر، باعث پرورش قوه ابتکار و
خلاقیت فرد می  شود و ورود به این عرصه سبب تقویت روحیه پویایی، فعال بودن و نقش آفرینی دانشجو در محیط  هاي علمی و

 
اجتماعی می  شود.» 

وي خاطر نشان کرد: «براي تشویق دانشجویان به ورود به این عرصه می  بایست تمامی طرح  هاي پژوهشی دانشگاه توسط سرمایه
 گذارها اعم از دانشگاه و یا هر نهاد خصوصی یا دولتی، مورد حمایت مالی قرار گیرند. مهمترین مسئله در حمایت مالی طرح  هاي

 
پژوهشی توجیه سرمایه  گذار به لحاظ بازگشت سرمایه و سوددهی آن است.» 



 
 

خیرخواه زاده ادامه داد: «علاوه بر پشتیبانی دانشجوي پژوهشگر براي تامین هزینه هاي مالی طرح از طرف سرمایه  گذار، می توان به
هدایت و راهنمایی دانشجویان توسط اساتید مسلط به موضوع پژوهشی، تأمین کمک هزینه لازم براي شرکت در سمینارها و
گردهمایی هاي علمی، در نظر گرفتن امتیاز پژوهشی براي ادامه تحصیل و کاریابی وکمک به تجاري سازي و عرضه محصول پژوهش

 
به بازار مصرف و ایجاد درآمد براي دانشجو اشاره کرد.» 

عضو هیئت علمی دانشگاه فنی و حرفه اي استان بوشهر در مورد جایگاه رشته صنایع شیمیایی و تمایل دانشجویان به انتخاب این
رشته می گوید: «فارغ التحصیلان رشته صنایع شیمیایی در دو مقطع کاردانی و کارشناسی، تکنسین ها و مهندسین ماهري هستند

 
که آماده ي فعالیت در حوزه صنعت هستند.» 

 
راهکار ورود دانشجویان دختر به رشته صنایع شیمیایی 

وي معتقد است «در استان بوشهر با توجه به وجود قطب هاي صنعتی مثل پارس جنوبی و نیروگاه اتمی، مدیران تمایل و استقبال
خوبی نسبت به این رشته نشان می دهند. اما متأسفانه به علت کمبود زمینه اشتغال براي خانم ها در این حوزه، تمایل خانم  ها در

 
سال هاي اخیر به انتخاب این رشته کاهش یافته است.» 

خیرخواه زاده می افزاید: «تلاش ما بر این است که در قدم اول با معرفی فارغ التحصیلانی که در مشاغل مهم و موثر مشغول به کار و
فعالیت هستند و در گام بعدي با هدایت دانشجویان و فارغ التحصیلان به سمت گرایش هایی که براي خانم ها مناسب تر است مثل
شیمی دارویی، صنایع غذایی، نانومواد، نانوشیمی، مهندسی مواد پلیمر و شیمی مواد آرایشی و بهداشتی امید به آینده را در آنها

 
افزایش دهیم.» 

انتهاي پیام



اسنپ زنان سرپرست خانواده را از پرداخت کمیسیون معاف کرد

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/09/23

طرح معافیت از پرداخت کمیسیون، براي زنان عضو ناوگان اسنپ که سرپرست خانواده هستند، از ابتداي آذرماه تا پایان سال
1399 دوباره اجرا می شود. در...

طرح معافیت از پرداخت کمیسیون، براي زنان عضو ناوگان
اسنپ که سرپرست خانواده هستند، از ابتداي آذرماه تا

 
پایان سال 1399 دوباره اجرا می شود. 

در مرحله قبل طرح «همراه زنان سرزمینم» که سال
گذشته همزمان با روز ملی کارآفرینی اجرا شد، 417 نفر از
زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند

 
1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. 

طبق آخرین آمار رسمی اعلام شده، 85 درصد از زنان سرپرست خانواده بیکار هستند و با توجه به همه گیري کرونا و مشکلات

 
اقتصادي پیش آمده احتمالا این تعداد با افزایش روبه رو شده است. 

با توجه به استقبال گسترده از طرح معافیت زنان سرپرست خانواده از پرداخت کمیسیون، اسنپ تصمیم گرفته بار دیگر همراه زنان

 
سرزمین خود شود. 

در حال حاضر حدود 50هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ مشغول به فعالیت هستند و زنانی که تاکنون عضو ناوگان
اسنپ نبوده اند نیز می توانند با ثبت نام و ورود به این ناوگان از طرح معافیت زنان سرپرست خانواده از پرداخت کمیسیون بهره مند

 
شوند.. 

این طرح شامل دو دسته از زنان می شود: اول زنانی که همسرشان فوت شده است و دوم زنانی که حضانت فرزند یا فرزندان خود را

 
برعهده دارند. 

متقاضیان واجد شرایط از 20 آبان تا پایان آذر فرصت دارند تا به صورت آنلاین براي شرکت در طرح معافیت از پرداخت کمیسیون

 
اقدام کنند. 

 
در حال حاضر ثبت نام متقاضیان از طریق سامانه ثبت نام غیرحضوري اسنپ انجام می شود.  

 
متقاضیان می توانند مدارك مربوط به سرپرستی خود را از طریق پشتیبانی آنلاین اسنپ ارسال کنند. 



 
افراد متقاضی براي استفاده از این طرح باید شناسنامه، گواهی فوت همسر یا مدرکی دال بر حق حضانت فرزندان خود را ارائه دهند. 

کسانی که سال گذشته ثبت نام کرده اند، در صورت تمایل به استفاده دوباره از این طرح، می توانند عدد 900 را به سرشماره
1000550 ارسال کنند. این دسته از متقاضیان نیز بار دیگر باید مدارك خود را از طریق پشتیبانی آنلاین اسنپ ارسال کنند.



مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خواب خوشرو

منبع: شیرازهشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/09/23

مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن خوشرو با هدف بازپروري و کارآفرینی زنان کارتن خواب با حضور مقامات استانی
در شیراز افتتاح شد.

به گزارش سرویس چندرسانه اي شیرازه، مجموعه اقامتی میان دوره اي زنان کارتن «خوشرو» با هدف بازپروري و کارافرینی
زنان کارتن خواب شیراز با حضور حیدر آسیابی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان فارس، محمدجعفر دوستدار معاون اجتماعی
سپاه فجر استان فارس، سیده مریم الشریعه رضازاده مسوول موسسه اموزشی صبح فاطر، سیده معصومه دستغیب مدیر کل دفتر امور

 
بانوان و خانواده استانداري فارس جمعی از مدیران و مسوولین استانی و شهري بازدید شد. 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



ایجاد و بهره برداري از مرکز نوآوري بخش تعاون در یزد

منبع: موجشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/09/23

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: راه
اندازي و استقرار اندیشکده تعاون، ایجاد کلینیک هاي
مشاوره کسب و کار تعاونی را نیاز امروز براي جویندگان

 
کار است. 

به گزارش خبرگزاري موج یزد، تفاهم نامه همکاري
مشترك فی مابین اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان یزد و تعاونی شتابنده نوآوري پیشگامان کویر در
ایجاد و بهره برداري از مرکز نوآوري بخش تعاون امضاء

 
شد. 

عماد تشکري سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد در رابطه با این خبر افزود: این تفاهم نامه با هدف ایجاد زمینه مناسب
براي بروز خلاقیت و فراهم نمودن بستر رشد و پرورش ایده هاي نو و ایجاد بستر مناسب براي کارآفرینی، اشتغال و تجاري سازي

 
محصولات تعاونی هاي نوبنیاد، پژوهشگران، محققان و دانشجویان در بخش تعاون منعقد گردیده است. 

وي کمک به شکل گیري و حیات شرکت هاي تعاونی دانش بنیان و خلاق را از دیگر اهداف این تفاهم نامه برشمرد و افزود: با شیوع
ویروس کرونا بسیاري از مشاغل دچار آسیب شدند. امروزه مشاغل نوبنیاد در بستر فضاي مجازي رشد قابل توجهی یافته است و تولید

 
فن آوري و محصولات شرکت هاي تعاونی منطبق بر سلیقه بازار وتجاري سازي آنها می تواند در دستور کار این تفاهم نامه قرار گیرد. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایجاد ارتباط بین دانشگاه، صنعت، تعاون و تأمین سرمایه هاي مادي و معنوي مورد نیاز

 
طرحهاي نوین را از اهدافی برشمرد که این اداره کل در تفاهم نامه دنبال می کند. 

به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد، تشکري ادامه داد: تسهیل ارتباط و تعامل واحدهاي تعاونی

 
فعال با صاحبان ایده هاي خلاقانه واستارتاپ ها می تواند در رشد مشاغل نوین در حوزه تعاون مثمر ثمر باشد. 

وي راه اندازي و استقرار اندیشکده تعاون، ایجاد کلینیک هاي مشاوره کسب و کار تعاونی را نیاز امروز براي جویندگان کار دانست.




